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...SILO OBČINSKIH ORGANIZACIJ SZDL CELJE, LAŠKO. SLOVENSKE 
KONJICE. ŠENTJUR. ŠMARJE PRI JELŠAH IN ŽALEC 

Z UREDNIKOVE MIZE 
Pri nas je še vedno vroče. Kljub ohladitvi v torelc. Casniliarska eldpa je še 

vedno okrnjena. Zaradi dopustov namreč. Neltaieri so že prišli, druĝ i odhajajo. 
Polni želje, da jim bo vreme streglo. Pa jim zaželimo toplo sonce. Sicer pa naj 
ta želja velja vsem našim bralcem in naročnikom, ki odhajajo te dni k morju, v 
planine, zdravilišča in drugam. In, ko vam bo najlepše, se spomnite na nas. Pišite 
nam z dopusta. Morda zgodbico. Veselo. Kritično. 

In zdaj še eno, dve o razno raznih razglednicah. Ko smo sprejeli tisto, saj 
veste o srečanju treh oslov, smo jo pozdravili kot dobro misel. Vzeli smo jo za 
šalo. Lahko bi rekel, da smo prvo idejo dobro plačali. Ne v denarju. Zdaj pa se 
s podobnimi rečmi oglašajo še nekateri. Naj povem odkrito — kopije, duplikati 
nam niso všeč. In sploh ne morejo veljati tisto, kar originali. Zato, več iznrnosti! 

Lepo pozdravljeni. 
Vaš urednik 

9WNJE ŠOLSTVO 

POGOVOR? 
OUine celjskega območja bodo, kakor so pokazali 

Mji pogovori predstavnikov celjske občinske skupšči
ni občinskimi vodstvi v Laškem, Žalcu in Slovenskih 
mjicah, enotneje pristopile k ureditvi razmer v sred-
Ln šolstvu. O uresničitvi že sklenjenih družbenih dogo-
^ za razširitev zmogljivosti posameznih šol II. stopnje 
jj 6odo dogovarjali v Mozirju, Šmarju in Šentjurju, če 
^ J, vseh občinah z dejanskimi ukrepi začeli sodelo-
^ pri razvoju in graditvi srednješolskih prostorov na 
i^jskem območju, bo s tem tudi zbrisan neugoden vtis 
iipinje seje sveta osmih občin, ko se je vse poprejšnje 
(jmpfilionje in dogovarjanje znašlo v slepi ulici. 

mjbrž so letošnji vpisi odprli stare rane — spozna-
jjĵ  da šole' ne morejo zadostiti interesnim nagnjenjem 
flfficev. In da to nujno zahteva odgovor, kako vsaj v pri-
\odnje preprečiti vsakoletne julijske vpisne težave, pro-

solzne upore staršev, intervencije in podobno. 
7 nakazanih možnostih dogovarjanja sofinanciranja 

ftdnjega šolstva na območju je spodbudna še ena novi-
X Občine vse bolj priznavajo pomembnost projekta no-
tga tehniškega centra. Skrajni čas. Kajti Celje z zbrani-
n sredstvi iz posebnega aružbenga dogovora samo ne bi 
toglo začeti gradnje šestmilijardne naložbe. Ali moderen 
fctošfci center strojne in gradbene smeri s poklicno šolo 
)t: oddelkom višjih šol celjsko območje potrebuje ali 
K, o tem med poznavalci kadrovskih razmer v gospo-
lirstvu in med šolniki zagotovo ni dileme. Glede na per-

Eme možnosti industrijskega razvoja območja še 
ne. Tudi celjsko območje bo sčasoma občutilo, da 
mje za tchnično-matemMične vede upadn in da 

ll dejstva sodobna industrijska družba ne more prezre-
I Prt nas, ki itak ne hodimo še vštric s tehnološko bolj 
mtim svetom, bo to Še bolj boleče. 

Zato, in ker tudi samoupravno organizirano gospo-
tstvo potrebuje strokovne kadre, je naložba v tehniški 
tmer neizogibna. Nujna. Vsako odlašanje predstavlja 
tmk. Beg pred spoznanjem, da sodijo naložbe v šolski 
jnstor, v znanje, v človeka, med prednostne naložbe na-
kjo dolgoročnega družbenega razvoja. 

Zmaga je tu, če se tega na območju zavedamo. 
JOŽE VOLFAND 

FLOSARSKI BAL NA LJUBNEM OB SAVINJI v soboto, 3. ter v nedeljo, 4. avgusta je privabil ne
kaj t isoč ljudi od blizu in daleč. Tolikšnega zanimanja že zlepa ne. K uspešni turist ični prireditvi 
pa je svoj delež prispevalo tudi lepo vreme. In znova so gornjesavinjski splavarji sestavili f los 
in ga spustil i po Savinj i . Njegova pot je bila sicer kratka, dolga le kakšnih 200 metrov, toda nav
zlic temu je znova razburkala kr i . Bila pa je tudi mokra, vesela in ponosna . . . (Foto: MB) 

iMRJE PRI JELŠAH 

Hmoč prizadetemu območju prihaja iz vse Slovenije, 
•""tar so ugotovili na zadnji seji lO OK SZDL v Šmarju 
^ hišah, da zbrana vsota še zdaleč ne bo zadoščala za vso 

za ureditev razmer, da bo v prihodnje vsaj delno 
^"Pnivljeno stanje, ki je, milo rečeno, zelo slabo. Doslej 

' * o občini kategorizirali 2661 objektov, med katerimi je 
stanovanjskih hiš, kar ves problem še poslabša. 
se občina trudi, kolikor je v njenih močeh, je ven-

čedalje bolj jasno, da bo mnogo ljudi ostalo do 
^ brez strehe. Skoraj gotovo je že, da bo več kot 500 
^ i^eba podreti m postaviti na novo in da je treba akct-
^ 20 Odpravo posledic potresa pospešiti, saj se jesen na-
fio bliža. 
kio^^^ <̂ <̂̂ ani zadnje tedne čedalje bolj pogosto vprašu-

' • kako bo s krediti, so odgovorili tudi na to vpraša-
litk^^^° 76, da je dala Ljubljanska banka že kar v za-
^ " W milijonov za stanovanjsko gradnjo ter 30 mili-
'"ite P^^ostale potrebe. Pravkar se oblikujejo tudi 
boril^^' po katerih bodo razdeljevali kredite. Ti kriteriji 

pj^ni ie znekaj dni. 
fla ^5"̂ e?emu območju bo prišla na pomoč tudi poseb-
jf '̂ '̂isfca delovna brigada. Tako so rekli na seji, ki 
tocinf razgibana. Brigadirji bodo pomagali predvsem 

2?°. ogroženim 
kniji JJ^ znano, da bo na šmarskem območju zgra-
le pov̂  ^ ^ ° treba poiskati vse rešitve, da 
io [,jgl: začne po predvidenem roku. Ena izmed rešitev 
Posefjg. O'" i^di prešolanje in ukinitev nekaterih šol. še 
^^elitt jj'^^^^ probZem ie tudi Dom počitka Jelšingrad. 
fHrnprJ'^ '̂•eba Se zadnje prebivalce doma in jim najti 

p^^^^ zatočišče 
»e tu^i°'^.^^^^ ^^^^ družbeno političnih organizacij so 
"Jotj ^ ^''injali, da v septembru delajo še en delovni 
^ai) ^ ."^ ôfco zbrali kar največ sredstev sami, kar pa 

zavezuje nas vse, da pomagamo po svojih 

^' '^MšS,^'^-^^^ ^ ^^^^ Šmarje 
tatici ^^^°^J<iii poseben bilten, kjer bodo zbrani vsi 
k na^ potresu in o odpravljanju posledic. Pokazalo 
^^na. ^ je takšna oblika obveščanja nujno po-

MILENKO STRAŠEK 

CELJE-OBISK 

PIONIRJEV 
Skupina 22 slovenskih pio

nirjev iz Plibertta in okolice 
se je pred dnevi ustavila v 
Celju z namenom, da si ogle
da gostoljubni kraj, katerega 
del prebivalcev jim je omo
gočil štirinajstdnevno bivanje 
na morju. 

Slavistično društvo v Celju 
je v letošnjem letu že v dru
go organiziralo zbiralno akci
jo mod čiani društva, ti pa 
so j o razširili med pionirje 
na šolah in tako omogočili 
otrokom silovenskih staršev 
na Koroškem, da preživa ne
kaj prijetnih dni v Baski. 

V letošnjem letu je bilo 
prijavLjencev na Koroškem 
toliko, da so jilh morali po
lovico odkloniti ter se odlo
čiti za socialni kriterij. 

Otroci so se na morju ču
dovito ix)čutili, pridobili v 
pogovornem jeziku slovenske 
ga jeziika in se domov vrnili 
z več kot lepinii vtisi. 

Njihovi starši so jih prišli 
iskat v Celje ter pri tem iz
razili željo, da bi s takimi 
letovanji nadaljevali, pri tem 
pa so tudi sami pripravljeni 
prispevati denarni delež. 
»Med nami ne bi smelo biti 
nobenih meja,« je dejal eden 
i2aTied staršev, »in {x>sebno 
ponosen sem, da je med otro
ki, ki so bili p>ri vas tuxli 

moj.« Tako oni. Mi pa bi radi 
dodali še to, da bi slavistič
no društvo iz Celja z aJccijo 
nadaljevalo vsako leto in jo 
po možnosti razširilo še na 
ostala slovenska slavistična 
društva. Pa tudi širša pomoč 
družbene skupnosti ne bi bi
la odveč. Menka Stopar 

KONJICE 

ŠKODA 
VEČJA 

Komisija , ki ugotavlja x>o-
trcsno šliodo v občini Sloven-
slil Koijjice, je te dni prejela 
nove prijave občanov o pošlio-
dovanih objelttili. Talio je lio-
mi.sija ugotovila, da je potres 
hudo prizadejal staro graščino 
v Stranicah, iti je bila zgraje
na že leta 1452. Graščino bodo 
morali poru.šiti, tri družine. 
Iti sedaj še prebivajo v njej , 
pa bodo morali izseliti. Komi
sija Je dobila še nekaj prijav 
o potresni škodi na stano
vanjskih blokih v Slovenskih 
Konjicah, vendar b o zadn.io 
besedo izrekla republLška ko
misija, ki bo že drugič ocenje
vala dejansko potresno škodo 
7 občini Slovenske Konjice. 

D. S. 

NT-RC 

ČESTITKA I 
Kolektivu Novega tednika in Radia Celje toplo i 

čestitam ob podelitvi šlandrove nagrade. Brez dvo-; 
ma je ta nagrada veliko priznan.je za tako rekoč; 
pionirsko delo v celjski r ^ j i na področju obve-: 
ščanja občanov šestih občin, hkrati pa velika ob
veznost za nadaljenje delo. Posebno zdaj stojijo \ 
pred vašim kolektivom zahtevne naloge, ko stopa: 
v življenje delegatski sistem. 

2e porast naklade od 4000 Izvodov na 17.000 
kaže, da ste odločno stopili v občanov vsakdan, za 
kar je bil prvi pogoj kvalitetno nesebično delo ter 
dobro izpiljena in splošno dojemljiva informacija. 

RUDI BOŽIČ, Aero 

file:///odnje


SE ODMEVI NA PODRAŽITEV 
Tudi v tej številki našega 

tednika smo se odločili, da v 
rubriki »Odme^-i« spregovori
mo o nedavni podrožitvi ne
katerih živilskih izdelkov in 
ukrepih, ki so jih v posamez
nih kolektivih že, drugod p>a 
še bodo, sprejeli za ublažitev 
teh posledic. Ponovno smo 
obiskali nekaj sindikalnih ak
tivistov v različnih celjskih 
delovnih kolektiA-uh. Takole 
so nam povedali: 

Marija Gazvoda. namestnica 
predsednika sindikalne kon
ference v Ingradu: »Pri nas 
smo takoj, ko smo zvedeii 
za podražitev, pričeli razmiš
ljati o ukrepih za ublažitev. 
Pobuda, kd so jo dali celjski 
sindikati pa nas je spodbudi
la tudi k hitrejšemu delu. De
lavci Ingrada bodo v nasiled-
njdh dneh na zborih kolektiva 
razpravljali oziroma sklepali 
o tem, da se osebni dohodek 
vsakega delavca poviša za 100 
din. To bo sicer nekaj več 
kot 3 "/o na zaposlene, vendar 
upam, da bo podjetje zmoglo. 
S tem dvigom osebnega do
hodka, ki že sedaj v nobenem 
primeru ni b:i pod 1400 din 

in ob upoštevanju dela na 
akord, ki je za našo stroko 
značilen, bo najnižji osebni 
dohodek v Ingradu nad 1500 
dinarji. To pa bo, vsaj upa
mo, dovolj.« 

Inž. Karel Kos, predsednik 
OOS v Mlek« Celje: 

»Tudi pri nas smo se na 
pK3budo občinskega sindikal
nega sveta odločili, da bomo 
storili vse za ublažitev nedav
ne podražitve, ki je prizadela 
predvsem tiste z nizkimi 

osebnimi dohodki. Ker smo 
TOZD K K Hmezad, bo to 
pri nas reševala sindikalna 
konferenca, v kateri so zdru
žene sindikalne organizacije 
vseh TOZD. Pri nas sicer pre
velikih težav ne bo, saj smo 
letos že dvignili osebne do
hodke in trenutno nihče ne 
prejema izpod 1600 din, za 
nomnailni delovni čas in uči
nek, seveda. Če bomo kljub 
temu sprejeli kakšne premo
stitvene ukrepe, bo to še v 

Stanko Pezdevšek 

avgustu, upoštevan pa bo se
veda tudi julij.« 

Igor Peterka, predsednik 
OOS v skladišču Slovenijales: 

»Pri nas je najnižji osebni 

dohodek 2100 dinarjev, kar je 
lep dohodek in smo z njim 
v samem vrhu. Kljub temu 
menim, da so premostitveni 
ukrepi potrebni, o tem pa bo 
razpravljal sindikat v centrali 
v Ljubljani. Žal vam s toč-
nejširni informacijami in po
datki zaenkrat še ne morran 
F>ostreči. 

Vsaj nam se ne mudi taiko 
kot nekaterim drugim, ker 
kritičnih primerov z zares 
nizkimi dohodki nimamo.« 

Stanko Pe/devšek, predsed
nik OOS v Avto Celje: 

»O posledicah podražitev še 
nismo ra2!pravljali. Obstoja 
pa že dogovor izpred mese
cev, da se bodo ob morebit
nih podražitvah delavcem z 
najnižjimi dohodki ti dvignili. 
Skrb namen jamo predvsem 
tistim z nainižjimi dohodki, 
saj ostali delavci niso v tako 
kritičnem položoju. 

Najnižji osebni dohodek pri 
nas je 1450 dinarjev, s čimer 
smo v okvirih sindikalne li
ste. Ce bomo sprejeli ukrepe 
za ublažitev podražitve, se bo 
seveda ta najnižji dohodek 
ustrezno dvignil, morda pa 
bomo uvedili tudi dragrnjski 
dodatek, ki bi ga dobili tisti 
delavci, ka so s svojimi do
hodki pod republiškim pov
prečjem.« 

Branko Stamejčič 

Karel Kos 

TURISTIČNO HLAPČEVSTVO 
Ocene o letošnji turistični sezoni v Jugoslaviji, 

Sloveniji in na celjskem območju so si zelo naspro
tujoče. Kaj bodo v resnici dala najbolj turistični, 
vroči in bogati poletm meseci, v tem trenutku še ne 
vemo. Morda bo končni ekonomski učinek vendarle, 
ugoden. Morda bomo spet navedli nekaj objektivnih' 
in subjektivnih težavic in ovir, ki preprečujejo še 
večiji devizni turistični priliv. Morda bomo spet 
razmišljajoče povzeli — saj kljub vsemu še ni bilo 
tako slabo. Teh morda-jev je še cel kup. Morda pa ' 
bi enkrat v turističnih razmišljanjih in upanjih po
tisnili v drugi plan »dragoceno ekonomsko vsebino 
turizma« in se bolj zaustavili ob slogu naše turi
stične ponudbe. 

Pri tem, da tudi v turizmu ne moremo prezreti 
srca naših družbenih odnoso\\ odnosa do našega 
delovnega človeka in kančka nacionalnega ponosa. 
Navadno je tvegano posploševati na osnovi nekaj 
posameznih primerov. Vendar tudi posameznosti 
ilustrirajo silog našega turističnega vedenja. Zato jih 
moramo videti. 

Zgodilo se je v zadnjih dneh julija na Rabu. 
V Barbatu, Banjolah m v Rabu. V Resitaurantu 
»Beatrice« vam ne bodo dopoldne po&tregU s kavo, 
ker morajo pripravljati kosila — za tujce. Nikjer 
seveda ne piše, da je ta »restaurant« namenjen le 
tujcem. V gostilni »Kordič« v Barbatu so nemškim 
gostom podložili zadnjice na lesenih stolih celo 
z mehkimi vzglavniki. Da bi se kaj takega zgodilo 
domačemu gostu? V hotelu BOR (Alpe — Adria) 
je bil tujec deležen mnogo več kulturne postrežbe, 
uglajenosti, naglice in prijaznosti kot domači. Do
mači gostje smo lahko vsak dan med strežbo sli
šali vrsto sočnih kletvic in prav neverjetnega, pri
mitivnega ravnanja. 

To seveda ni vse. In tudi zagotovo ni vsepovsod 
tako črno, tudi na Rabu ne, ko-t pričajo navedeni 
primeri. Ali to stanje govori o preporodu gosto
ljubja do domačega gosta? Ali so gostinski, hotelski 
In turistični delavoi že spoznali, da perspektiva ni 
na strani — domačega gosta? 

Ne vem. Kajti ni vznemirljiv samo ta ockios do
mačega turizma do domačega gosta. V naši turi
stični politiki in politiki delavskega turizma se bo
mo morali dogovoriti, ali je res edina možna ina
čica prostorske bogatitve turistične pKDnudbe v raz
košnih, dragih hotelih ah" celo hotelskih komplek
sih najvišjega ranga. 

Ker gmo odprta dežela, mora biti naš turiz-em 
na široko vabljiv vsemu tujstvu. Toda — ali snu
jemo in razvijamo drag turizem le za tujce? Ali 
bodo imeli prav tisti, ki memijo, da je čedalje več 
hotelov rezerviranih izključno za tuje goste? In da 
nam preostane druga vrsta turizma — de.lavski 
turizem? Kaj pa je to — delavski turizem s sindi
kalno poanto? Ali ne bo potrebno prisluhniti novo
stim v turistični ponudbi, ki daje gostu, turistu 
na uporabo bivalni prostor na morju ali v plani
nah in v njem možnost, da si v lastni režiji pripravi 
najboljše letovanje. 

Resnica je, da v svetu, in ponekod pri nas, že 
ugotavljajo prednost take ponudbe pred dražjo ho
telsko. Prednost za domačega in tujega gosta. 

Oboje — ponazorjen neprimeren odnos do doma
čega gosta in naša turistična politika — je tesno 
povezana z veliko hibo našega turizma — da kljub 
raznim popustom in različnim parcialnim ugodno
stim vseeno pozablja na domačega gosta. 

V vsem tem ne gre le za neko vsesplošno načelo 
človeškega socializma in ne le naglašanega vulgar
nega ekonomizma. Gre, nmogokrat, tudi za člove
ško dostojanstvo, za človeški, za nacionalni ponos. 
Hlapčevstvo pa je daleč od ponosa — kot najbrž od 
spoznanja nekaterih gost in sikih in turističnih delav
cev, da bi se na to kdaj spK)mnili. 

Najvažnejše pa je, ali naša turistična politika 
podpira tako hlapčevstvo. Vse se zdi, da ga. Najbrž 
ne zavestno, a ga, 

J02E VOLFAND 

SKUPNA AKCIJA 
Elementarne nesreče, kjer

koli v svetu in doma, zahte
vajo mnogo, mnogo energije, 
da se odpravijo posledice, ki 
nastanejo in enako velja tu
di za nedavni ix>tres v šmaiT-
ski občini. Čeprav je od po
tresa že skoraj dva meseca, 
vendarle tečejo v občina 
Šmarje pri Jelšah, pa tudi 
v sosedryi šentjurski, inten
zivne priprave, kako čimprej 
priti znova na zeleno vejo. 
Takšna prizadevanja seveda 
zahtevajo vsestransko angaži
ranje vseh družbenopohtičnih 
sil v občini, še posebej pa 
mora biti vedno in vselej 
budna prav zveza komuni
stov. Da je temu tako, pove 
že dejstvo, da smo vedno 
znova in povsod poudarjali, 
da komunisti v teh krit-čnih 
razmerah ne smejo spustiti 
vajeti iz rek in da morajo 
biti prisotni prav povsod. 
Prav zaradi tega smo hoteli 
zvedeti, kako je z aktivnostro 
komunistov v šmarski občini 
po potresu in zato smo obi
skali sekretarja občinske 
konference ZK Šmarje pri 
Jelšah, Darka Bizjaka. 

»Naša občinska konferenca 
se po potresu ni ločeno an
gažirala, ker smo stopili v 
skupno akcijo s koordinacij
skim odborom za odpravo 
posledic potresa in pa z ob
činskim štabom ter krajevni
mi skupnostmi, kjer pa, mo
ram reči, se naši komunisti 
maksimalno angažirajo,« je 
dejal v razgovoru Darko Biz
jak. 

šmarski komunisti so v 
zadnjem mesecu predvsem 
analiairaH stanje po potresu 
in tako prišli do težkih za
ključkov, saj je škoda precej 
večja, kot so pr-čakovali. Na 
ta način so prišli do popol
ne slike, ki pa bo hkrati že 
vodilo za naslednje akcije. 

Naslednja akcija je bila 
zbiranje sredstev. Komunisti 
S3 bili tisti, ki so med ob
čani pokazali na nujnost, da 
del škode pomagajo odpravi
ti tudi sami in tako razbre-
mene slovensko skupnost, še 
posebej So se izkazali pri 
akciji 13. julija, dogovorili pa 
so se, da v mesecu septem
bru organizirajo še eno de
lovno soboto, da bi tako 
zbrali prepotrebna sredstva. 
Delež šmarskLh komunistov 
pri teh težnjah je vsekakor 
velik. 

»Skupaj z drugimi družbe-
nopoOitičnimi oai^anizacijaim 

Darko Bizjak 

v občini smo se dogovorili, 
da je treba organizirati čim
bolj efektno pomoč,« je na
daljeval Darko Bizjak. Pri 
tem je bilo še posebej pou
darjeno, da je treba ptuna-
gati zlasti socialno ogrože
nim občanom, da pa mora 
biti ta pomoč pošteno raz
deljena in da je treba že v 
kali zatreti sleherne poizkuse 
najrazličnejših malverzacij in 
okoriščanja. Takšne poizkuse 
bodo najstrožje kaznovali. 

Na splošno velja, po bese
dah sekretarja občinske kon
ference ZK, da za komuniste 
v teh poletnih mesecih ni in 
ne sme biti oddiha in da 
morajo biti stalno prisotni 
pri odpravljanju posledic po
tresa. 

Seveda pa dejavnost šmar-
skih komunistov okoli od
pravljanja posledic ix>tresa 
ni edina dejavnost, saj so tu
kaj še mnoge rečd, na katere 
prav tako ne kaže pozabiti. 
S tem mislimo predvsem na 
aktivnost po X. kongresu 
ZKJ in V I I . kongresu ZKS. 
Šmarski komunisti ugotavlja
jo, da je bilo delo zveze ko
munistov močno aktivno že 
pred omenjsnima kongreso
ma, da pa se je aktivnost 
pozneje še povečala, saj je 
treba spreminjati mnoge 
stvari, ki pa, zlasti v p>od;et. 
jih, zaenkrat ne potekajo ta
ko kot bi si želeli. Zato je 
razumljivo, da je prav na 
tem področju aktivnoist zve
ze komunistov najmočnejša. 
Vsekakor velja torej največ
ja pozornost šmarskih komu
nistov prav uveljavljanju do
ločil nove ustave na vseh 
področjih, to pa je tudi nji
hovo osnovno vodilo še za 
naprej. 

M I L E N K O STRASEK 

IZ DELA IZVRŠNIH SVETOV 

ŽALEC 
O ZDRUŽEVANJU 

Izvršni svet žalske ob
činske skupščine se je 
pred nekaj dnevi sestal v 
razširjenem sestavu, da 
bi razpravljal o dveh po
membnih točkah — zdru
ževanju kmetijskih in tr
govskih organizacij ter 
ukrepih za ublažitev po
sledic podražitve. 

O združevanju kmetij
skih in trgovskih organi
zacij v občini in celjski 
regiji je izvršni svet si
cer enkrat že razpravljal, 
veadar je razpravo pono
vil, saj se je položaj 
medtem močno spreme
nil. Kot kaže, bo nam
reč integracija dosti ob
sežnejša kot so sprva mi
slih. Zanjo se trenutno 
zanima že preko 20 kme
tijskih oziroma trgovskih 
organizacij tako iz celj
ske kot tudi zasavske re
gije. 

Ker je združevanje v 
agro-predelovalni in tr
govski kompleks zaen
krat še v prvi fazi, o 
tem ne gre širše pisati, 
saj bo sprememb goto
vo še veliko. Kljub vse
mu pa lahko že danes za
pišemo cilje takega zdru
ževanja. Teh seveda ni 
malo. Predvsem gre za 
tesnejšo povezavo med 
proizvodnjo, predelavo in 
prodajo kmetijskih in ži
vilskih izdelkov. Poveza
va takih organizacij iz re
gije Di nedvomno veliko 
pomenila. Združeno pod
jetje oziroma sestavljena 
OZD bi pridobila na eko
nomski moči, lahko bi 
več investirala, odpadla 
bi marsikatera stopnička 
v posredovanju med pro
izvodnjo JI prodajo. Vse 
to pa bi pomenilo bolj

šo, hitrejšo in cenejšo 
nudbo pK>trošniku, pa 
di hitrejši razvoj tako . 
kmetijstvu kot tudi v tr 
govini. 

Žalski izvršni svet j . 
zato takšno združevanj« 
podprl in priporočil (jg 
lovnim organizacijam ^ 
svoje občme, ki se zavz«. 
maj o za vstop v to SOZd 
da še ta mesec razprav! 
Ijajo o problemih zdru. 
žitve. Hkrati pa so tî . 
ni poudarili, da tudi ^ 
morebitni integraciji 05. 
tanejo obveznosti teh 
podjetij do občine in nje. 
nega razvoja nespremen. 
jene. 

V nadaljevanju dela j« 
izvršni svet razpravljal o 
posledicah nedavne pg. 
dražitve in sklenil, damo-
rajo v OZD m TOZD čim. 
prej razpravljati 'o ukre-
pih za ublažitev posledic, 
pri čemer naj upošteva! 
jo 3 odstomi dvig kal-
kulativnih osebnih dohod
kov. Skrb morajo posve
titi tudi svojim štipendi
stom. 

V kratkem se bo sestal 
tudi odbor za družbeni 
dogovor o letošnji skupni 
in splošn: porabi ter 
predlagal rešitve za deli
tev osebnih dohodkov* v 
družbenih dejavnostih. 

Ob koncu seje je izvr
šni svet žalske občinske 
skupščine sf- sklenil, da 
iz proračunskih reeen 
poveča socialne pomoči za 
50 dinarjev, rejnine od 20 
na 30 dinarjev, priznaval
nine za 50 dinarjev ter 
preživnine za socialno og
rožene kmete za 4,5 od
stotka. 

Branko Stamejčič 

KONJICE 

Do konca leta se morajo 
v vseh občinah oblikovati in 
konstituirati samoupravne in
teresne skupnosti. V skladu 
z ustavo bodo tud; v Slove
niji izdelali zakon, ki bo ure
jeval temeljne odnose v sa
moupravnih interesnih skup
nostih in način opravljanja 
zadev posebnega družbenega 
pomena v teh skupnostih. 
Republiški zakon bo določal 
tudi obveznost ustanovit: sku
pnosti, skupen bo zakon o 
volitvah delegacij in delegi
ranju delegatov v skupščine 
samoupra\Tiih interesnih sku
pnosti. 

Tudi v Slovenskih Konji 
cah bodo morali na tem p» 
dročju še veliko storiti. 
praviti morajo osnutke a 
moupravnih sporazumov a 
ustanovitev samoupravnih f 
teresnih skupnosti, tako (ii 
bodo ti prišli pred delo î« 
ljudi pravočasno, da bi 
imeli dovolj časa za razpff 
vo, volitve in samo konst-C 
iranje skupnosti. Razmišlji« 
morajo o procesih integral' 
je strokovnih služb, ki 
bi nastopale združeno na i* 
tem področju dela. 

Vse občme, tako tudi ^ 
njiško, čaka na tem podroi?' 
še obilo dela. Zato je pK' 
da o teh stvareh razmišljal* 
že sedaj. Kajti področje 
lovanja samoupravnih in" 
resnih skupnosti je še tol* 
bolj pomembno zato, ker .• 
to področje, kjer se delo '̂ 
ljudje združujejo zato, da ^ 
solidarno izenačili svoje P'* 
vice in skladno s tem vs^i 
j ali svoj družbeni standai* 

D. 5 

Osnovna šola 
»Bratov 
Dobrotinškov« 
Vojnik 

r a z p i s u j e 
delovno mesto: 

1. RAČUNOVODJE 
z ESŠ — 
za nedoločen čas 

in mesto 

2. TAJNICE šole 
z administrativno ali dru
go šolo — za nedoločen 
delovni čas 

Osebni prejemki po pra
vilniku OD in SS. 

Nastop službe pod 
1. — 1. 10. 1974 
2. — 1. 9. 1974 

Prošnje sprejema razpisna 
komisija šole. 

TRNOVUE 

GASILCI 
ZA KOZJANSKO 

Tudi trnoveljski gasilci*" 
se vključili v soUdJJ 
nostno akcijo za po""̂ ! 
po potresu prizadete«^ 
Kozjanskemu. V sklad ^ 
namenili petdeset 
tisočakov in tako 
pokazali pripravljenosti 
magati človeku, ki ' 
prizadela nesreča. 
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l/l£D MALICO 

po PIJAČO ALI KRUH? 
^onimen telefonski klic 

. deiavcev iz šentjur-
" ^ V a A^posa, češ »novi-
^"^1 pridite tudi med de-
^• , ( ,6« , me je v ponedeljek 

oeijai v senijur. Pro-
o katerem danes go-

"'j.ijo vsi v Alposu, je . 
!i[t,ualen in vsekaikor vre-
^ obdelave. 

jCaj se je zgodilo v Al-

Služba, ki skrbi za var
nost pri delu, je strokov
nim organom OZD posla
la P-*nio, v katerem ne 
j-evzema več odgovorno-

jti za delovne nesreče, ki 
s ^ ^ o nastanejo v tovarni 
^adi prekomernega uži
vanja alkohola posamezni
kov. Vse pogosteje se je 
pogajalo, da so delavci 
jjjed odmorom, ki je bil 
jiamenjen malici, odšli iz 
tovarne v gostilno in se 
vračali vinjeni. Zgodilo se 
je celo, da je nekdo ob
nemogel sredi dvorišča za
radi vinskih hlapov. 

Delavski svet je obrav
naval prepoved odhajanja 
j2 tovarne med malico in 
predlog odbil. 

Kljub temu se je s 1. 
avgustom prepoved poja
vila, nekateri najbolj tr
dovratni pa je niso upo
števali. 

Napačno bi bilo miišlje-
nje, da hodijo pit med 
malico vsi, gre za nekate
re posameznike, medtem 
^ drugi delavci — iz od
daljenih krajev šentjurske 
občine — potrebujejo iz
hod med malico predvsem 
za to, da kupijo kruh v 
bližnji samopostrežni tr
govini, »skočijo« na obči
no, pošto itd. Zaradi ne
katerih, ki z uživanjem 
alkohola med delom in za
mujanjem grobo kršijo de
lovno disciplino, je bil ta
ko prizadet ves 400-članski 
kolektiv. 

Direktor Alposa, inž. La
dislav GRDINA: »Gre za 
napačno tolmačenje zvez
nega zakona, ki določa 
malico, vendar je tudi ta 
delovni čas in ne čas, ko 
je mogoče zapustiti tovar
no. Razlog prepovedi je v 
tem, da so zaposleni od
hajali pit v okoliške go
stilne. Delavski svet pred
loga ni sprejel, čeprav te
ga ne bi bilo potrebno ob
ravnavati na seji, predlog 
smo podali zato, da ne bi 
kdo rekel, da kršimo sa
moupravne pravice. Po
slovni odbor pa ''e pozne
je sprejel prepoved, ker 
^ bilo mogoče nadaljevati 
'n dopustiti t-akšno prak-

če delavci zahtevajo 
izhod med malico, naj 
Predlagajo tudi človeka, ki 

pred sodiščem odgo-
^̂ •rjal za posledice nesre
če, ki se lahko kai hitro 
zgodi.« 

Tehnični vodja, inž. Vik
tor HRASTNIK: »Ukrepi 
^ varnost pri delu so se 
Poostrili. Imamo pet do 
deset potencialnih kandi-
^̂ •tov za kronične alkoho-
'ike. v obratih so avto-
^^ti, kjer lahko delavec 
^^^i zastonj ORO v ne-
^ « i e n i količini. Kljub te-

.V posamezniki nosili 
pijačo v tovarno, ali ho-

med malico v gostil-
Urejamo klopi na to-

•s-miškem dvorišču, da 
^avcem ne bo potrebno 
'^ežavati pred tovarno 

časom malice. Zaradi 
^"va alkohola je prišlo 

delom tudi do prete-
• Najtežje je popoldne. 

JJeter MIHELCIC, pred-
l̂ ";«'uk sindikata: »Sindi-
g tega ni obravnaval. 
^ sem mnenja, da je 
P^^rebno ka^ovaU tiste, 
^k r š i jo delovno discipli-

prepoved izhoda pa 

umakniti. Doma sem z 
Blagovne, ob dveh ne do
bim več kruha, zato mo
ram med malico ponj, če 

ga hočem prinesti domov.« 
In kaj menijo delavci v 

obratih? 
Drago ŠTEFUL, iz Rep

na: »Med malico skočim 
po kruh v trgovino, ker 
ga pozneje ne dobim več. 
To je deset minut. Sicer 
pa si za osem ur dela 
zaslužim steklenico piva 
in jo bom tudi popil, ka-
da.r bom hotel.« 

Ivan KLAVDIC, iz Dra-
melj: »Vedno nakupujem 
v trgovini, zaradi avtobu
sa ni časa, da bi to stori, 
po končanem šihtu. Kaj 
je s tistimi, ki hodijo v 
gostilno pit? Mi, navadni 
delavci nimamo avtomobi
la, da bi se peljali v go
stilno! Pa tudi drugače 
nimam računa, da bi med 
malico hodil v gostilno.« 

Ivan ZALOKAR, z Ja
vorja: »Cas malice mi je 
zelo dobrodošel, ker grem 
kupit kruh, stopim na po
što, občino, vedno je kaj. 
če grem ob dveh po kruh, 
dobim samo belega, ni več 
črnega, ki je cenejši. Ti
ste naj dobijo, ki pijejo, 
meni ni treba pijače. Glav
no je kruh.« 

Fran IIROVAT: »V to
varni bi morali dobiti pi
vo, tako, kot smo ga vča
sih. Sem zato, da gremo 
med malico ven, vendar 
brez zam.ujanja. Soka ne 
maramo, človek ga ni na
vajen. Fizičnemu delavcu 
pač boij prija steklenica 
piva ali kaj drugega. Med 
malico grem v gostilno na 
pivo, žeja je žeja, pHDsebno 
poleti. No, pozimi je dru
gače.« 

Prepoved velja! Tisti, ki 
je ne upoštevajo, naredi
jo disciplinski prekršek. 
Vodilni delavci v Alposu 
so mnenja, da ni potreb
no, da bi prepo-^ed sprejel 
delavski svet. 

Odhajati iz tovarne mf^ri 
malico resnično ni ustalje
na praksa v naših delov
nih organizacijah, pose
bej ne tam, kjer je po
skrbljeno za toplo malico 
— tako kot v Alposu. P o 
poldanska malica je ob 
18. uri, ob isti uri zapro 
trgovino, tako hočeš no
češ morajo delavci iz to
varne pred uradnim pri-
četkom malice. Ob podat-, i 
ku, da je v naših tovar- i 
nah koristno {»rabljenih \ 
samo 60 "/o delovnega ča- j 
sa, je prepoved izhoda i 
med malico —- izhod \ 
vkljtičuje pijančevanje in | 
zamujanje — rammljiva. 1 

Vendar, razumljivo je ; 
tudi to, da delavci iz od
daljenih krajev resnično 
potrebujejo ta čas, da na
kupijo aH uredijo vse po
trebno. Zato nastaja pra-
šanje dovolilnic za izhod 
— ki jih v Alposu sicer 
imajo — za resnično po
trebo, prilagodijtve odho
dov delavskih avtobusov 
po končanem delu itd.. 
Vprašanje je tudi, ali ne 
bi bilo mogoče zaposliti 
človeka, kateremu bi de-
la<vci ob prihodu v službo 
pustili listek z naročili za 
nakup predvsem kruha, 
trgovina pa bi skupaj s 
tovarno organizirala pre
voz in prevzem blaga ob 
14. uri. Tako že imajo 
urejeno ponekod. Rešitev 
je nujno potrebna, in to 
takšna, da bo delovni čas 
čimbolje izkoriščen, de
lavci zadovoljni in preskr
bljeni; s tistimi, ki pa de
lajo prekrške, je potrebno 
spregovoriti odločno be
sedo. 

M I L A N SENICAR 

TOPER -
30 - LET 
v petek je delovni kolektiv tovarne Toper proslavil 30 

letnico obstoja. Ob tej priložnosti so se delavci zbraili v de
lovni dvorani, ki jo zdaj že lahko imenujejo stara, saj so 
prav ob jubileju tovarne odprli nov sodoben proizvodni 
obrat. 

O razvoju tovarne je spregovorila najstarejša članica 
delaA^skega sveta Rozika Kranjc, nato pa je predsednik de
lavskega sveta Drago Mahle podelil priznanja sedemdesetim 
delavcem, ki so v podjetju zaposleni že več kot 20 let, in 
dvanajstim, ki so zvesti kolektivu že več kot 30 let. Poseb
na priznanja so dobili tudi vsi direktorji, ki so ta leta 
vodili podjetje. 

O prizadevanjih kolektiva za čimbolj.še rezultate je 
spregovoril sedanji direktor Marko Jezernik, delavce Top-
ra pa je pozdravil tudi podpredsednik celjske občinske 
skupščine Tone Zimšek. 

Na proslavi: predsednik delavskega sveta podeljuje prizna-
iga za doleoletuo zvestobo kolektivu 

ŠENTJUR 
PRED PRAZNIKOM 

Organizacijske priprave za praznovanje praznika i 
občine Šentjur so v polnem teku. Te dni končujejo ' 
dela na Planini, kjer bo osrednja proslava, in v ! 
Šentvidu. Tako asfaltirajo ce>ti v središčih obeh; 
krajev in igrišče pred osnovno šolo na Planini,! 
Šentvid pa bo dobil tudi razsvetljavo. j 

Šentjurska občina bo imela svoj praznik 17. in 
18. avgusta. Proslave in prireditve v okviru občin
skega praznika pa so se pričele že 7. julija, ko so 
odkrili spominsko ploščo na hiši Franca 2uraja v 
Planinski vasi v spomin na delovanje okrožnega 
odbora OF v letu 1944 . 21. julija so odkrili spomin
sko ploščo na hiši Slavka Doberška v Doropolju 
v spomin bivše Doberškove ktoetije, kjer so se zbi
rali prvi borci in aktivisti okrožja in širše okolice 
Planine leta 1941—42. V nedeljo, 11. avgusta bodo 
odkrili tudi spominsko ploščo na stari osnovni 
šoli Planina v spomin osvoboditve Planine in par
tizanske šole. 17. avgusta bo odkritje spominske 
plošče na hiši Mirka Kovača v Šentvidu v spomin 
partizanske javke iz leta 1942. Isti dan bo tudi 
srečanje mladine, patrulj iz vseh 6 kozjanskih občin 
in mladinskih brigad akcije Kozjansko 74 ter tova-
riški večer s prebivalci tega kraja ob prižiganju 
kresov po okoliških hribih. 

Osrednja proslava bo v nedeljo, 18. av-gusta na 
Planini, na kateri bo govoril tudi predsednik pred
sedstva Socialistične republike Slovenije, Sergej 
Kraigher. 

P. D. 

ZA KOZJANSKO 
v Slovenskih Konjicah so 

doslej zbrali že okrog 450.000 
dinarjev kot pomoč od po
tresa prizadetemu Kozjan
skemu. Večje delo\Tie orga
nizacije na območju konjiš
ke občine so že nakazale svo
je prLsipevke, zbrane iz eno
dnevnega zaslužka delavcev. 
Zneski so nasilednji: Konus 

je prispeval kot pomoč Koz
janskemu 140.570 dinarjev, 
LIP 140.000 dinarjev, Kovaška 
industrija 150.000 dinarjev, 
Koatroj pa je prispeval 20.000 
dinarjev kot akontacijo. Osta
le manjše delovne organiza
cije bodo svoj prisipevek na
kazale v najkrajšem času. 

D. S. 

CELJE - POT JE ZNANA 
V v 

Za organe solidarnostnega 
stanovanjskega sklada obči
ne Celje ni počitka. Tudi v 
poletnih mesecih ne. Pa tudi 
sicer, v prizadevanjih za gra
ditev stanovanj, ne more bi
ti odmora. Tu so ljudje, ki 
čakajo na nova stanovanja. 

Kot upravni odfbor, tako se 
je tudi skupščina solidarnost
nega stanovanjskega sklada 
občine Celje v tem času sre
čala z mnogimi perečimi 
vprašanji. Vsa pota vodijo k 
stremljenju, kako zagotoviti 
čim več sredstev in z njimi 
kupiti čim več stanovanj. To 
tembolj, ker ima podražitev 
stanovanj ali bolje rečeno 
materiala svoj vpliv na konč
ni učinek. Cene za kvadratni 
meter stanovanjske pK)vršine 
rastejo. To pa hkrati pome
ni, da bo manj stanovanj, kot 
so predvidevali. 

Zato ni naključje, če se 
organi solidamoetnega skla
da zavzemajo, da bi čimprej 
dobili sredstva bivšega ob
činskega stanovanjskega skla
da. V celoti gre za okoli 750 
milijonov starih dinarjev, le
tos pa naj bi iz tega naslova 
dobili okoli 260 milijonov 
starih dinarjev. Rešitev te 
zahteve se zavlačuje, to pa 
povzroča negodovanje, še zla
sti, ker so sredstva neizkori
ščena, potrebe pa so takšne, 
da bi bil ta denar več kot 
dobrodošel, če bi ga aktivi
rali. 

Solidarnostni stanovanjski 
sklad občine Celje je pred 
kratkim podpisal pogodbo z 
Ingradom o nakupu 222 sta
novanj, od tega bi jih naj 
bilo 53 v bloku vseljivih že 
decembra letos, 78, prav ta
ko v bloku, marca prihodnje 
leto in preostalih 91 v stol
piču avgusta leta 1975. Po 
trenutni pogodbi naj bi sklad 
za nakup teh stanovanj od
štel nekaj nad 4,3 milijarde 
Starih dinarjev. Po vsej ver

jetnosti Pa bo končna cena 
zaradi podražitve materialov 
večja. 

Medtem ko je bila Zveza 
stanovanjskih skupnosti Slo
venije ustanovljena prejšnji 
teden, tečejo v Celju vse pri
prave za dokončno formira
nje samoupravne stanovanj
ske skupnosti z vsemi dejav
nostmi kot so predvidene. 
Zato tudi solidarnostni sta
novanjski sklad ni razpisal 
prostega delovnega mesta di
rektorja. Zaradi istega razlo
ga je odprto tudi delovno 
mesto upravno pravnega re
ferenta. Vse kaže, da bo pri
šlo do končnega konstituira
nja samoupravne stanovanj
ske skupnosti prihodnji me
sec. 

Več kot kritično so organi 
solidarnostnega sklada pa 

tudi člani skupščine samoup
ravne stanovanjske skupnosti 
ocenili predlog republiške 
raziskovalne skupnosti za fi
nanciranje raziskovalnega de
la na področju stanovanjske
ga in komunalnega gospodar
stva. Gre za okoli 20 milijo
nov starih dinarjev, ki bi jih 
morali nakazati-Celjani za to 
dejavnost. Prav, so rekli, to
da program tega raziskoval
nega dela mora biti tak, da 
bomo imeli od njega koristi. 
Praktične predvsem. 

Zanimivo in aktualno vpra
šanje v reševanju pisane sta
novanjske problematike se 
odpira s subvencioniranjem 
stanarin. Stanarina, zlasti pa 
stroški za ogrevanje stano
vanj so za mnoge, ki so se 
vselili v nova stanovanja, pre
hudo breme. Problem je zla
sti v tem, ker predstavljajo 

drugi stroški skoraj dive tret
jini izdatkov s stanarino 
vred. Problem je na dlani. 
Ce bo sklad potrošil več 
sredstev za subvencije, mu bo 
ostalo manj za graditev no
vih stanovanj. Nova pa so 
potrebna. Prav zato bo treba 
iskati rešitev, da bomo dobili 
tako predvideno število no
vih stanovanj in nadalje, da 
bodo v novih prostorih lah
ko stanovali vsi tisti, ki so 
jim namenjeni. To pa so so
cialno ogrožene družine, dru
žine z večjim številom čla
nov, mlade družine in sta
rejši občani. Tehtnica se na
giba k takšni odločitvi, da 
naj bi bilo merilo za odobra
vanje subvencije povprečni 
dohodek na družinskega čla
na. Pa tudi površina stanova
nja na družinskega člana. 

MB 

Prva bloka na LaAi, zgrajena s sredstvi solidarnostnega sklatla in združenih sredstev de-j 
lovinih organizacij, znanilka hitrejšega reševanja stanovanjskega vprašanja v Celju 3 
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BOLJŠA 
ZUNANJA 

TRGOVINA 
Ob znanih zapletih in teža

vah na svetovnem trgu smo 
z letošnjimi izvozno-uvozni-
mi rezultati slovenskega go
spodarstva lahko pravzaprav 
zadovoljni. Zadovoljni zato, 
ker sta se v prvih petih me
secih v primerjavi z istim 
obdobjem lanskega leta tako 
izvoz kot uvoz skoraj za po
lovico povečala. Vendar sa
ma ta številka skriva tudi 
nekatere manj ugodne tež
nje. Prva je ta, da z izvozom 
pokrivamo komaj dobro po
lovico našega uvoza in dru
ga, da zaskrbljujoče narašča 
izvoz neobdelanih ali polob-
delanih materialov v vsej 
Jugoslaviji, tudi tistih, ki bi 
jih domača proizvodnja nuj
no potrebovala. Tako jih je 
prisiljena uvažati, v glavnem 
celo dražje kot bi jih plača
la doma. ž e to nas opozarja, 
da se moramo v prihodnje 
truditi kar najbolj izkoristi
ti možnosti za oskrbo s su
rovinami in proizvodnimi 
materiali na domačem trži
šču. Torej, da je treba cene 
domačih surovin bolj vskla-
diti s tistimi na svetovnem 
trgu in da se mora sloven
sko gospodarstvo odločiti^ za 
trajnejšo rešitev, za skupna 
vlaganja z domačimi proiz
vajalci surovin v drugih re
publikah. Primer takih vla
ganj pn proizvodnji električ
ne energije je lahko pri tem 
zelo vzpodbuden. 

V takem položaju, ko se je 
v Jugoslaviji uvoz povečal 
bolj kot izvoz, kar za Slove
nijo ne velja, pristojni orgar 
ni že pripravljajo vrsto ukre
pov za spodbujanje izvoza in 
selektivno omejevanje uvoza. 
Vendar moramo poudariti, 
da je vzpodbujanje izvoza do 
zdaj temeljilo predvsem na 
premijah iz zveznega prora
čuna. Tudi zato je v njem 
že znaten primankljaj, ki ga 
bo treba v prihodnje z do
datnimi ukrepi ter dogovori 
republik in pokrajin porav
nati. Bolje bi bilo, če bi 
spodbudi izvoza namenjena 
sredstva iz proračuna prevze
lo samoupravno organizirano 
gospodarstvo in jih še oplo
dilo, s tem pa bi prevzelo 
nase tudi široke možnosti 
odločanja o teh sredstvih 
ter odgovornost za ravnanje 
z njimi. 

Glede uvoza surovin smo 
že omenili, da se moramo 
bolj nasloniti na domače 
možnosti. Manj bi lahko 
uvažali tudi strojne opreme, 
če bi omogočili domači stro
jegradnji, da bi prodajala 
opremo na kredit pod pri
bližno takimi pogoji kot ve
ljajo na svetovnem trgu. 
Prav gotovo pa je po nepo
trebnem zapravljenih precej 
deviz tudi za uvoz luksuzne
ga blaga, ki niti zaradi ne
motenega gospodarskega po
slovanja niti zaradi življenj
ske ranmi ni nujno potrebno. 

Predvsem pa je važno, da 
urejanje teh težav ne sme 
odpreti novih možnosti za 
administrativne posege v go
spodarstvu, da ne sme za
vreti glavne odlike letošnje
ga gospodarjenja — visokih 
stopenj rasti in da s tem ne 
smemo škodovati dolgoročni 
politiki vključevanja Jugosla
vije v mednarodno delitev 
dela. 

TONE KRAŠOVEC 

V v s a k d o m 

N O V I 

T E D N I K 

GLIN NAZARJE 

OBŠIREN RAZVOJNI PROGRAM 
V GLIN Nazarje je zaposlenih 1560 delavce v — Obširen program razvoja do leta 1979 
— Kmalu novih 200 delovnih mest — V in vesticije z lastnimi sredstvi v višini 65% 

GLIN Nazarje je brez dvo
ma najmočnejša delovna or
ganizacija v mozirski občini. 
Trenutno je zaposlenih 1560 
delavcev, od tega v TOZD 
gozdarstvo 509, v TOZD les
na industrija 832, v TOZD 
Smreka 96 in v TOZD skup
ne službe 124. Poprečni me
sečni dohodek v lanskem le
tu je bil 1960 din, za letoš
nje leto pa so jidanirali 2340 
din. V prviih petih m&secih 
letošnjega leta so dosegli 

poprečni mesečni osebni do
hodek 2360 din, kar je že pre
sežek. Po programu bodo le
tos ustvarili 297 milijonov 
din celotnega dohodka, kar je 
za 33 odst. več kot prejšnje 
leto. Visoko povečanje je po
sledica preusmeritve proiz
vodnje na tiste izdelke, ki 
prinašajo večji izkupiček, 
boljše izkoriščanje surovin 
in priključitev TOZD Smre
ka. Kljub splošnemu porastu 
surovin, pričakujejo ugodne 

poslo\Tie rezultate, saj pred
videvajo, da bodo ustvarili 
46 milijonov din sredstev za 
obnovo in razširitev kapaci
tet, to je za 22 odst. več kot 
preteklo leto. Za enak odsto
tek se bodo povečali tudi 
osebni dohodki delavcev. Ker 
je letošnje leto v znamenju 
dviganja cen surovinam in 
reprodukcijskemu materialu', 
posvečajo največ pozornosti 
trošenju sredstev in boljše
mu izkoriščanju notranjih 
rezerv. 

Pripravljen imajo tudi pro
gram razvoja do leta 1979, 
kjer želijo doseči boljše iz
koriščanje gozdov, večjo 
stopnjo predelave lesa, večjo 
produktivnost in s tem bolj
še poslovne rezultate ter več
jo materialno osnovo zdru
ženega dela. 

V tem obdobju bo investi
rala TOZD gozdarstvo 40 mi
lijonov din, TOZD kmetov 
lesnega gospodarstva 21 mili
jonov, TOZD lesna industri
ja 161 milijonov in TOZD 
Smreka 7,5 milijona din. V 
objekte družbenega standar
da pa bo vloženih 20 milijo
nov din. Skupno bo vloženih 
za razširjeno reprodukcijo v 
GLIN v petih letih 250,300 
milijonov din ali poprečno 
41,700 milijonov letno. Pred
videvajo, da bodo sami ust
varili od be investicijske vso
te lastnih sredstev 27 milijo
nov letno ali 65 odstotkov. 

Glavna vlaganja bodo v 
gozdno mehanizacijo in cen
tralno skladišče lesa, gozdne 
ceste, biološka vlaganja, po
večanje proizvodnje ivernih 
plošč in stavbnega pohištva, 
no\-'a tovarna kosovnega po
hištva, kotlovnica iH vzdrže
valni obrati, obrat družbene 
prehrane (ta bo gotov že 
letošnjo jesen), samski dom, 
družbena stanovanja m špor

tni ter rekreacijski objekti. 
Od novih investicij pričaku
jejo, da bodo pridobili 200 
novih delovnih mest, kar bo 
vsekakor ugodno za domači
ne, ki se še danes vozijo na 
delo v Velenje, Žalec, Celje, 
Kamnik in Ljubljano. Dnev
na delovna migracija je okoli 
750 ljudi. Z novimi delovnimi 
mesti pa se bo vsaj ded teh 
lahko zaposlil doma. 

Poleg povečanja proizvod
nje pa v GLIN skrbijo tudi 
za razvoj samouprave, vklju
čujejo pa se tudi v integra
cijske procese z drugimi 
TOZD. Že sedanja usmeritev 
povezovanja je dala ugodne 
rezultate, saj integracija goz
darstva in lesne industrije, 
lesne obrti in vključevanje 
kmetov lastnikov gozdov po
trjuje, da je samoupravno 
povezovanje zagotovilo za do
seganje . boljših rezultatov. 
Dogovarjajo se s proizvajalci 
pohištvene dn stavbne indu
strije v drugih občinah in 
s trgovskimi organizacijami 
tudi v drugih republikah z 
namenom, da bd pospešili in
tegracijske procese. V bližnji 
prihodnosti predvidevajo in
tegracijo z Garantom na 
Polzeli, ki ima tak proiz
vodni program, ki temelji na 
nadaljnji predelavi proizvo
dov Glina. Združitev bi po
menila boljše izkoriščanje 
kapacitet obeh podjetij, isto
časno pa bi se povečalo izko
riščanje lesa in lesnih odpad
kov. 

V Glinu se zavedajo, da je 
z vidika nacionalnega gospo
darstva nujno potrebno, da 
bodo vsklajeno razvijali pro
izvodnjo, ker lahko pride do 
dvojnih proizvodnih kapaci
tet, s tem pa bi ostalo vlo
ženo delo neizkoriščeno, kar 
je razumljivo nezaželjeno in 
neracionalno. 

TONE VRABL 

Direktor GLIN Nazarje dipl. inž. Peter Kozič (na levi) v raz
govoru s sekretarjem izvršnega komiteja predsedstva CK 
ZKS Francem Šetincem. Po nasmehih sodeč, je delo dobro 
zastavljeno. Foto: L. Ojsteršek 

ŠENTJUR 

UBLAŽITEV 
V Šentjurju pri Celju so se sestali člani predsed

stva občinskega sindikalnega sveta z namenom, da 
bi proučili stališče Zveze sindikatov Slovenije glede < 
sedanje podražitve nekaterih osnovnih živil. Z orne-' 
njenimi stališči se predsedstvo občinskega sindikal
nega sveta v celoti strinja in bo storilo vse, da se 
bodo le-ta v šentjurski občini čim prej realizirala. 
Hkrati so na seji ugotovili, da se niso podražila sa
mo osnovna živila, temveč da neprestano rastejo 
tudi cene ostalih proizvodov. Zato je akcija sindika
tov za ublažitev podražitve več kot nujna. 

Sprejeli so sklep o predložitvi ustreznih ukrepov, 
ki bi zagotovili primerne osebne dohodke dela^ev 
v tistih delovnih organizaciijah, kjer se osebni do
hodki nekaterih zaposlenih gibljejo pod republiškim 
povprečjem. V Šentjurju so to predvsem dislocirani 
obrati. Najbolj kritična je situacija v Elegantu, 
obratu Topra iz Celja, zato se bo občinski sindi
kalni svet povezal z upravo Eleganta v O l j u in 
skušal ugotoviti, zakaj takšna odstopanja glede oseb
nih dohodkov v tem obratu. 

Tudi v ostalih delovnih organizacijah naj bi po 
sklepu občinskega sindikalnega sveta osebni dohod
ki zaposlenih ne bili nižji od 1500 dinarjev, sploh 
pa naj ne bi bili odvisni od dohodkov delovne orga
nizacije. Osebni dohodki morajo biti vsklajeni z 
življenjskimi stroški ob stalnem povečevanju pro
duktivnosti, D. P. 

C E L J E 

KOVINOTEHN 
VELIKO 

PRIZNANJE 
Konec prejšnjega t 

so predstavniki tov|! 
celuloze in papirja »Dj',̂  
Salaj« iz Krškega, k^ '̂ 
cija podjetja Vost ^1 '̂, 
iz avstrijskega Linza 
bljanske banke in Kov: 
tehne podpisali v pĵ ^ 
rih Kovinotehne najû  
sko pismo za dob-
opreme za rekonstn^,', 
obrata celuloze pri ĵ ĵ  
tovarni. Skupna vre^^ 
dobavljene opreme j, 
okoili 370 milijonov Oĵ , 
je\', vrednost celotne { 
vesticije z gradbenim;,^ 
M vred pa 618 ralM]^ 
dinarjev. 

Gre za rekonstruic 
obrata, ki daje osnô_ 
surovino za papirno ; 
dustrijo. Tako se bo p,-
izvodnja celuloze pove; 
la od sedanjih 60.000: 
132 tisoč ton. Polovica 
proizvodnje bo ostala o 
ma za potrebe slovenj 
tovarn papirja. 

V investicijski naloi 
sodelujejo tudi Mada 
ki bodo na račun lastnei 
deleža prejemali (k 
40.000 ton celuloze let! 

Za financiranje objei 
so bila združena sreds 
slovenskih papirnic, Ljii 
Ijanske banke in kot i 
čeno tudi madžarske 
partnerja. 

Vse posle okoli uva 
opreme in drugih potit 
nih formalnosti je inv« 
tor zaupal kolektivu a 
ske Kovinotehne ozira 
njenemu TOZD za zffl 
njo trgovino. Vsekakor' 
liko priznanje! 1! 

Industrijski kombinat' 
nus iz Slovenskih K«' 
praznuje letos svojo 
letnico obstoja. K P' 
ničnemu razpoloženj" 
v veliki meri prip«"" 
tudi lepo urejena o^"^ 
tovarne, še posebej j 
novo vhodno dvorišč«' 
bo odslej stalo nasp̂ . 
Zdravstvenega doma 
njicah. Delavci hitij"' 
bi čimprej postavili " 
vratarnico in trgovif^ij 
bo stala prav ta"̂ " ^ 
vhodu v tovarno. 
ki: nova vratarnica Jf̂ î̂  
dajalna, ki bosta si^A 
di lepega cvetnega f 
da. Foto: D. M*"" 

Znova presenečenje. Z a vas, z a 
nas, za vse! 

Med prireditvami, k i Jih priprav
lja Ljubljanska banka, podružnica \ 
Celje v okviru meseca varčevanja, 
oktobra, bo tudi proslava 110-letnl-
ce ustanovitve Celjske mestne hra
nilnice in v njenem delu razstava 
jubilejnih kovancev in drugih starih 
bančnih dokumentov in predmetov. 

Da bi razstava v resnici zajela , 
vse, kar je na voljo, zlasti pri ob- ' 
čanih, vas celjska pod ružn i ca Ljub- i 
Ijanske banke vabi in p r o s i , da ji j 
posod i te ali prodate S ta re jubilej
ne kovance v s e h v r s t in izdaj in • 
drugo ariilvsko oziroma zgodovin
s k o gradivo, k i kakor koli govori o 
hranilništvu na celjskem območju. 
Če- pa bo to gradivo vezano n a 

Celjsko mestno hranilnico, bo do
brodošlo toliko bolj. 

Da bi vedeli, s kakšnim gradi
vom bomo lahko razpolagali pri 
ureditvi razstave, vas vabimo, da 
nam pripravljenost o sodelovanju 
z nami sporočite najpozneje do 
15. septembra letos na naslov: 
Ljubljanska banka, podružnica Celje, 
odsek za pospeševanje denarnega 
varčevanja in propagande, Celje, 
Trg V. kongresa 10. 

Že v naprej hvala za sodelova-
nje in poijioč. „ . . 



'(^ARJE PRI JELŠAH 

SINDIKATA 
jjedavna podražitev osnovnih prehrambenih ar-

je našla svoj odmev tudi v šmarski občini, 
^ ni treba posebej poudarjati, da je z a č e l sindi-

razmišljati o ustrezruh ukrepih, k i bi ublažili 
Jjtaio stanje. 

0 W " ^ ^ ^ Zveza sindikatov i n sindikati posamez-
^ dejavnosti v šmarski občini že pripravljajo sta-

s katerimi nameravajo nakazati rešitev nasta-
^'položaja po podražitvi. Zavzemali se bodo pred-
Lem za tiste delavce, katerih osebni dohodek je iz-
wj republiškega povprečja. Takšnih občanov pa je 
^bčini kar precej. Zato bo osnovna organizacija 
2veze sindikatov in pa posamezne sindikalne orga-
jĵ acije temu problemu posvetila kar največ skrbi, 
l̂ede na to, da je na šmarskem območju še 276 

delavcev, k i zaslužijo manj kot 1400 din na mesec, 
ti ukrepi več kot potrebni. Tem občanom bo tre-
povečati osebni dohodek s primerno vsoto, kako, 

j3 se bcxio na občinski sindikalni zvezi še odločili 
3) pripravili primerne sklepe. Najverjetneje bodo 
tindikalne organizacije po posameznih podjetjih iz
delale svoje lastne rešitve na osnovi stališč, k i jih 

predložila osnovna organizacija sindikata. 
V teh dneh so se predstavniki občinskega sindi-

ijjlnega sveta že pogovarjali v podjetjih o ukrepih, 
^ naj bi sledili. V podjetjih so tudi že izračunali, 
seveda ne povsod, kako naj bi nove plače izgledale 
•n če bo vse po sreči, bo celotna akcija zaključena v 
pm polovici avgusta. — mst — 

O B M O Č J E 

VIŠJE BOLEZNINE 
Izvršilni odbor skupščine 2jdravisitvenega in socialnega 

zavarovanja Celje je na svoji zadnji seji med drugim spre
jel sklep o valorizaciji nadomestil osebnih dohodkov med 
začasno zadržanostjo od dela, za nosečnost in porod, ki 
gredo v breme skupnosti m je sprejel lestvico za tiste, ki 
bi jim šlo nadomestilo: 

do 1.500 din 120 din 
do 2.000 din 90 din 
do 2.500 din 60 din 
do 3.000 din 30 din 

Mesečni znesek povečanja se obračuna in izplačuje za 
vse primere od dela od 1. 8. 1974 dalje. Lr/ršilni odbor 
predlaga v zvezi s tem tudi vsem organizacijam združenega 
dela, da enako uredijo nadomestila za prvi mesec boleani, 
ki ga plačujejo iz lastnih skladov. 

C E L J E 

Pred kratkim je v Celju Izšla 
prva številka glasila skupnosti 
zdravstvenega varstva in zavaro
vanja Celje — Z A V . V R O V A N K C . 
Čeprav je Z . \ V . \ R O V A N E C samo 
interno glasilo interesne skupno
sti zdravstvenega in socialnega za
varovanja, je zanimivo tudi za 
vsakega zavarovanca, ki je »upo
rabnik« in tudi plačnik zdrav
stvenega varstva. Informiranje za

varovancev je v času, ko v smislu 
nove ustave ljudje ustanavljajo 
samoupravno . zdravstveno skup
nost, nujna. 

Glasilo Z A V . A R O V . A N E C bo 
skupnost zdravstvenega in social
nega zavarovanja izdajala po po
trebi najmanj pa vsake tri me
sece. Urednik glasila .je dr. A L E 
K S A N D E R H R A S O V E C . 

'rane Kvas je vodja dele-
;;je v obrtnem podjetju 
arstvo Skala v Sloven
ji Konjicain k: skupaj z 
co industrijskim podjet-
3 Slovenske Konjice, Les-
industrijskim podjetjem 

nje in obrtnim podjet-
[ Skala IZ SK'venskih Ko-
c tvori konferenco dele
či. 
fcko p o t e K a delo v vaši 
;̂ ;aclji?« 
•Sestajamo se pred vsako 
jo skupščine Naj*prej se 
stane naša delegacija, kjer 
'̂ ilajami.' delegata, ki nas 
»zastopal na sestanku kon-
fence delegacij. Tam pa iz-
i^jo delegata, ki b o našo 
^erenco zastopal na seji 
'•i?5?i!ie. Vendar pa pri na-
*ii delu že opažam neka-
^ PomanjkLJivosti, težave, 
pa so nekje razumljive pri 

*^em delu delegatov. Gre 
[ ^. da delegati še ne ču-
P prave odgovornosti pri 
'̂ •'̂m delu. izgo^-arjajo se. 
' îniajo časa za opravlja-
' delegatskih nalog. V na

šem podjetju nastopijo teža
ve tudi pri obveščanju dele
gatov. Veliko delavcev je 
namreč na terenu in zato 
jih le s težavo obveščamo o 
svojem delu. Čeprav je naša 
delegatska naloga predvsem 
ta, da obveščamo delavce o 
svojem delu, smo morali pre
iti na takšno prakso, da med 
delavcev razdelimo sklepe, ki 
jih je sprejela skupščina in 
potem lahko samo upamo, 
da so delavci te sklepe tudi 
prebrali.« 

»In kaj storit', da bi vaše 
delo steklo tako, kot želite?« 

»Kot sem dejal, zavira na
še delo predvsem nezanima-
nje delavcev in delegatov za 
delo, ki smo si ga zastavili. 
Zato stoje pred našo delega
cijo še dodatne naloge, pred
vsem ta, da bomo bolje or
ganizirali gvoje delo. Mislim, 
da nam bi moral pri tem 
pomagati tudi sindikat, ki 
'lahko pri osvaščanju delav
cev in delegatov, zelo veliko 
stori.« 

DAMJANA STAMKJCIC 

ZA POTRESm OBMOČJE 

V prizade\-anja za ublaži
tev škode po potresu se Je 
vključila tudi Ljubljanska 
banka oziroma njena podru
žnica v Celju. Na vprašanje, 
kakšni so trenuini viri za 
najemanje posojil na potres
nem območju, je pomočnik 
direktorja celjske podružni
ce Ljuibljanske banke Milan 
Hobnjec dejal: 

»Zaenkrat je naša banka 
odobrila za te namene tri 
milijarde starih dinarjev za 
splošne j K i t r e b e m eno staro 
milijardo d-narjev za stano
vanjsko področje. V prvi fa 
zi pa je naš kreditni odbor 
odobril iz kvote treh milijard 
polovico teh sredstev, se pra
vi milijardo in pol, za kre
ditiranje trgovskih delovnih 
organizacij. Gre za to, da bi 
se trgovina založila s prep>o-
crebnim gjradbenim materia
lom in stavbnim p>ohištvom. 

Prav tako je v teku akcija 
za kreditiranje stanovanjske 
izgradnje. Ta posojila bomo 
odobravali ob sodelovanju po

dročnih krajevnih skupnosti. 
Zaenkrat je odprto le še 

vprašanje potrošniških poso
jil. Sicer pa se tudi to vpra
šanje rešuje. Zato Je izvršilni 
odbor naše podružnice odo
bril za ta posojila nižjo ob
restno mero. Namesto po 12-
odstotni obrestni meri bomo 
ta posojila odobravali po 
stopnji 7.5 %. Nerešeno je le 
vprašanje spremembe uredbe 
o potrošniških posojilih in 
sicer g ede drugih olajšav, ki 
bi velja'a za potresno ob
močje. Tako glede oprostitve 
20 % gotovinskega pologa in 
uknitve cenzusa za nabavo 
blaga F>o vrednosti merske 
enote, če bi po tem vpraša
nju veljalo staro pravilo, bi 
potrošniki ne megli kupovati 
opeke, gradbenega železa, ce
menta in podobno iz posojila, 
ker stane kilogram tega ma
teriala manj kot 400 dinarjev. 

SIcer p>a računamo, da bo
mo za p>otrošniška posojila 
namenili od miliijarde do mi
lijarde in pol starih dinarjev. 

Našla sem ga doma, po-
čioa^ocega na senčni tera-

svoje Učne hišice, ki 
jo je postavil v Šent-

'^''iu, kamor je prišel 
'"•eci sedmimi leti s Koro-
ike. 

^0 sem mu povedala, 
Od kod sem in kaj želim, 

je prijazno povabil v 
" o ; dom, hkrati pa skro-
'""o in v zadregi dejal: 
"^kaj pa ravno meiie?« 

Počasi je le stekel najin 
^ovor o njegovem živ-
•^^nju in cielu. Težko in 
11^'^to.vljajoče so mu pri-
^JoJe besede iz ust, ven-
p**" sem bila vesela, da 
jnom Za sogovornika člo-
^ka, ki u si;o7i skromno-
/ I nerad govori o sebi, 

koliko več stori za druge. 
^odil se je 1917. leta na 

^'^f-^ijskem Koroškem v 
^dkraju. Nato se je s 
^arši preselil v Prevalje, 

je obiskoval tudi šo

lo. Oče mu je padel v 1. 
svetovni vojni. Samo toli
ko je povedal o svojem 
otroštvu in dodal, da ga 
na ta leta vezejo samo 
grenki spomini. V času 
med obema vojnama se je 
izučil za mizarskega po
močnika in služboval v 
Prev-aliah do druge svetov
ne vojne, ko so ga Nem
ci odgnali v koncentracij
sko taborišče, kjer se je 
4 leta boril za golo živ
ljenje in ga z muko obra
nil. 

Tri leta po vojni je bil 
vodja mizarske delavnice 
v Prevaljah, nato so ga 
premestili na okrajni 
ljudski odbor v Slovenj 
Gradec kot referenta za 
narodno obrambo, kjer je 
ostal do leta 1952. Komite 
ga je takrat poslal v eno
letno politično šolo v Lju
bljano. Po vrnitvi v Slo
venjem Gradcu zoni ni bi
lo ustreznega delovnega 

mesta, zato se je na last
no željo vrnil v Prevalje 
in se zaposlil ponovno v 
svoji stroki pri Kmetijski 
zadrugi. Kasneje so usta
novili samostojno mizar
sko podjetje m se priklju
čili LIP-u Slovenj Gra
dec i7i v tem podjetju je 
ostal do upokojitve pred 
sedmimi leti, ko je prišel 
v Šentjur. 

Ko sva drobec za drob
cem sestavljala mozaik 
njegovega življenja, ves 
čas ni omenil svoje izred
ne zagnanosti in volje do 
dela, izobraževanja, ven
dar je bilo to čutiti v 
vsaki njegovi besedi in 
iskrivem pogledu, ko se je 
spominjal časov svoje ak
tivnosti. 

Toda tudi pred sedmimi 
leti se čas njegovega dru
žbeno političnega delova
nja ni ustavil. Občani 
Šentjurja so ga takoj 
sprejeli medse in zasluti
li vse kvalitete in sposob
nosti tega človeka. Priteg
nili so ga k sodelovanju 
in niso bili razočarani. Po
nosni so nanj. Zdaj je 
predsednik krajevne orga

nizacije SZDL v Šentjur
ju, delegat družbeno poli
tičnega zbora skup^fčne 
občine, član izvršnega 
odbora krajevne organi
zacije ZB, predsednik 
sklada za urejanje mest
nega zemljišča v KS. De
jal je, da najraje dela v 
KS in pripomnil, da bi 
bilo.k delu potrebno bolj 
pritegniti mlade ljudi. Tu
di nad delegatskim siste
mom je navdušen, vendar 
pravi, da bi bilo dobro, 
če bi neposrednega proiz
vajalca ustrezno izobrazi
li. Denar za to mora biti, 
kajti delavec je dohodek 
ustvaril tudi za svojo izo
brazbo. 

Se bi lahko pisala o 
njem, toda upam, da tudi 
teh nekaj vrstic zgovorno 
priča, kakšen človek je 
Avgust Božič. Pri delu mu 
želim še veliko uspeha in 
zadovoljstva, in prepričana 
sem, da pri tem nisem 
osamljena. D. P. 

O B R A Z I 

V 
BRASLOV-

ČAH 
DAN 

HMEUARJEV 
IN 
•v 

SE 
KAJ 

Pravzaprav je škoda, da o prizadevanjih za večjo turi
stično uveljavitev Braslovč govorimo in pišemo samo tedaj, 
ko se v tem prijaznem kraju Savinjske doline pripravljajo 
na svoj tradicionalni praznik — dan hmeljarjev. Prej in 
pozneje vse tiho kot da se ničesar ne dogaja kot da nimajo 
načrtov in problemov. In vendar! 

»Četudi so vse sile zdaj usmerjne v priprave na dva
najsti dan hmeljarjev,« je rekel predsednik braslovškega 
turističnega društva Danilo Vošnjak, »nismo pozabili na 
druge naloge. Vse prireditve letošnjega dneva luneljarjev 
bodo pri nas v Braslovčah. Poslovno združenje Styria in 
kmetijski kombinat v Žalcu sta se zaradi štednje in po
moči Kozjanskemu odpovedala tistemu delu, ki je bil do
slej v Žalcu, se pravi imenovanju starešine, izvolitvi hmelj-
ske princese in srečanju najboljših hmeljarjev. Vse to, ra
zen zbora hmeljarjev, ki bo najbrž jeseni v Celju, bomo 
opravili mi. Tako bodo obiskovalci Braslovč lahko videli 
izvolitev hmeljske princese in vse drugo, kar je bilo prej 
v Žalcu.« 

Prireditve dneva hmeljarjev se bodo pričele v soboto, 
10. t. m., ob šestih zvečer z otvoritvijo razstave kmetijske 
mehanizacije. To nalogo Je prevzel kolektiv strojne indu
strije iz Šempetra, ki je tudi pokrovitelj letošnje braslov-
ške prireditve. Sobotni večer pa bo izpolnjen tudi s po-
kušnjo laškega piva in družabnim delom. 

V nedeljo, 11. avgusta bo libojska godba na pihala igra
la po raznih krajih Spodnje Savinjske doline budnice. Za
četek osrednjega in glavnega dela pa je določen za drugo 
uro popoldne. To bo povorka na prireditveni prostor, kjer 
Je za petnajsto uro napovedan govor starešine, zatem 
predstavitev kandidatk in izvolitev hmeljske pnncese. Za
nimanje za osvojitev tega naslova je precejšnje, saj doma
čini pravijo, da bo odru stalo več kot šestnajst domačih 
deklet. In potem še rajanje dolgo v noč. 

Tako bo v soboto in nedeljo v Braslovčah. Največja 
vsakoletna turistična prireditev bo aktivirala veliko šte
vilo domačinov, ki bodo vsak po svoje skrbeli za najbolj
šo organizacijo. Pričakujejo, da bo v Braslovče prišlo več 
kot deset tisoč ljudi. Tako se m.orajo tudi zaradi takšnega 
obiska pripraviti, da bo vse v najlepšem redu. Sicer pa, 
Braslovški turistični delavci so izpit za odličnega organiza
torja že zdavnaj opravili. 

Prireditve ob dnevu hmeljarjev so samo eno poglav
je v delu turističnega društva. 

»Želimo in prizadevamo si, da bi Jezero, ki ga imamo, 
§e bolj postalo središče vsega turističnega dogajanja. Da 
bi to dosegli bi radi prevzeli v upravljanje tudi gosti.šče 
ob njem. Ko je kazalo, da ga bomo dobili, so se pri Sa
vinjskem m.agazinu premislili. Pa tudi sicer je treba po
vedati, da gostinstvo v našem kraju šepa. Skratka ne gre 
v korak z našimi hotenji. In to je škoda, velika škoda,« 
je še pK)udaril Danilo Vošnjak. 

»Naše naloge pa segajo še drugam. Kmečki turizem. 
To je poglavje, pri katerem bomo morali orati še ledino. 
Pogojev zanj imamo dosti. Najbrž tudi pripravljenosti 
kmetov. Samo začeti moramo. Dobrovlje bi morali bolj 
izkoristiti in približati gostom, izletnikom in turistom. Ne 
samo zaradi zgodovine NOB, tudi zaradi lepot, zaradi pri
jetnega okolja, zaradi kraških Jam, ki bi jih lahko odprli 
obiskovalcem . . . skratka zaradi tamkajšnjih in drugih lju
di. 

Braslovče pa bi lahko postale tudi bolj znan smtičarskl 
center. Čaka nas ureditev smučišč, čaka i>a tudi graditev 
60-metrske skakalmce. 

Precej si obetamo še od ureditve novega umetnega je
zera p>od žovnekom. V bistvu gre za namakalni sistem, ki 
ga bo uredil kmetijski kombinat. 

Skratka, imamo dovolj možnosti in priložnosti, da se 
uveljavimo v turističnem dogajanju,« je končal Danilo 
Vošnjak. M. B. 

KDO Z NAMI 
IN IZLETNIKOM 

V VARŠAVO? 



VZIBIKI 

VELENJSKI UDARNIKI 

v soboto je bila v Zibiki na Kozjanskem prva udarniška sobota velenjskih delovnih ljudi. 
Okoli 200 se jih je zbralo na gradbišču, kjer bo stala nova šola, dar velenjske občine. V 
soboto so kopali temelje, tako da bo gradbeno podjetje Vegrad, ki je prevzelo dela, lahko 
že takoj začelo z betoniranjem. 

Po piT^otnih načrtih naj bi bila šola gotova do 29. novembra, vendar je na tiskovni konfe
renci predsednik grradbenega odbora Nestl Žgank dejal, da morajo vsi delati tako, da bo 
šola gotova vsaj mesec dni prej. 
V času gradnje bo prišlo v Zibiko tudi več kulturnih in športnih skupin, kasneje pa bodo 
Velenjčani prevzeli patronat nad šolo, ena izmed velenjskih krajevnih skupnosti pa se 
bo pobratila s KS Zibika. 

P O D R U Ž N I C A C E L J E 

AGENCIJA POLZELA 
Cim bliže občamu. Nuditi mu vse 

pogoje, da lahko svoje denarne zade
ve opravi v bližnjem, če že ne do
mačem kraju. To je pravilo, ki ga sku
ša celjska podružnica Ljubljanske ban
ke uveljaviti na vsakem koraku. Seve
da v okviru možnosti in splošnih po
gojev za ix>slovainje takšnih izpostav. 

Prav zato delajo v žalski občini kar 
štiri agencije: v Braslovčah, Preboldu, 
na Vranskem in Polzeli. 

Polzela je dobila svoj izredno lep 
kotiček v novem domiu SvO'bode. Agen
cija je odprta trikrat na teden in to 
ob ponedeljkih in petkih od osme do 
šestnajste ure ter ob sredah od osme 

do dvanajste ure. 
Dela ima dovolj, lahko bi rekli ce

lo preveč. Zato ni naklučje, če se do
mačim ogrevajo, da bi imeli svojo ban
ko vsak čas na voljo oziroma, da bi 
tem trem dnevom dodali še vsaj ene
ga. Predlagajo torek ali četrtek. 

Domačini so sprejeli agencijo celj
ske podružnice Ljubljanske banke za 
svojo. Veliko jim pomeni, še posebej, 
ker so se člani dveh največjih kolek
tivov odločili za izplačevanje osebnih 
dohodkov na bančne knjižice. Zato 
ni naključje, da so med stalnimi stran
kami predvsem člani tovarne nogavic 
in pohištvene industrije Garanta. 

JAVNEGA 
DELAVCA 

VSE O TURIZMU 
V Celjskem tedniku št. 

29 z dne 25. julija mi je 
bilo postavljeno vpraša
nje glede letošnje turi
stične sezone m priredi
tev. Žal lahko zaenkrat 
odgovorim nepopolno, ker 
je sezona še v pKJlnem te
ku, pa tudi prireditve se 
še niso končale. Podrob
no vam bom lahko odgo
voril ob koncu glavne se
zone, sredi meseca sep
tembra, ko bodo na voljo 
tudi vsi potrebni statistič
ni pokazatelji 

V določenem obsegu pa 
lahko odgovorim že da
nes. Rezultati v zdravili
ščih so dobri tako nap>od-
ročju domačega kakor tu
di Inozemskega turizma. 
To pa ne velja samo za 
naše območje, temveč za 
zdraviliški turizem na
sploh v Sloveniji, pa tu
di v Jugoslaviji in v ino
zemstvu. Računamo, da 
bo število nočitev v na
ših zdraviliščih Rogaška 
Slatina, Dobrna, Laško, 
Rimske Toplice in Atom
ske Toplice letos vsaj za 
17 odstotkov višje kakor 
pa je bilo lani S tem pa 
so praktično izkoriščene 
že vse razpoložljive kapa
citete, predvsem predse-
zonske in posezonske. Ker 
pa bo prihodnje leto 
vključen v zjdraviliški tu
rizem že novi hotel Do-
nat v Rogaški Slatini, 
smemo z ozirom na to 
dejstvo računati tudi na 
naslednje leto s poviša
njem zdraviliškega turiz
ma. Povedati moram tudi 
to, da predstavlja zdravi
liški turizem na širšem 
celjskem turističnem ob
močju 80 odstotkov vseh 
tiu-Lstičmh nočitev in je 
tako seveda najpomemb
nejši dejavnik v turizmu 
na našem območju. Poleg 
25dravilišč, je treba pove
dati, da je turizem na na
šem območju v glavnem 
omejen na gornjo Savinj
sko in šaleško dolino, ki 
pa imata zelo kratko 
glavno sezono. Letos pa 
je Gonxji Savmjski dolini 
in Velenju še posebej 
močno pona^ajal dež v 
maju in juniju, ko imajo 
močno izletniško sezono. 
Danes še ne razi>olagamo 
s popohiimi podatki, ven
dar je bilo v Gornji Sa
vinjski dolini do konca 
meseca julija 16 odstot
kov manj nočitev kakor 
lani ob^ istem času, v Ve
lenju in šaleški dolini pa 
je nočitev nekaj več ka
kor leto poprej. V drugi 
polovici julija je bilo sta
nje boljše in se je tudi 
v Gornji Savinjski dolini 
število nočtev približalo 
lanskoletnemu. Za avgust 
je dovolj dezervacij in, 
če bo naklonjeno tudi 
vreme, smemo račimati 
ob koncu sezone s sko
raj takšnimi rezultati, ka
kršni so bili lansko leto. 
Pa še pripomba: razen ob
novljenega gostišča Turist 
v Mozirju ter pred leti 
obnovljene Planinke na 
Ljubnem in pa turistične
ga centra na Golteh, Sa
vinjska dolina zadnjih 20 
let ni dobila nobenega no
vega večjega turističnega 
objekta. Nasploh velja, da 
so bile turisi^.ične investi
cije n a našem območju 
vse preskromne. Cesta v 
Logarsko dolino še vedno 
ni asfaltirana in tudi ne 
čez Krško v Zagreb. 

Ce omenim še obisk v 
kopalnih bazenih, velja 
povedati, da so bih ba
zeni praktično do druge 
polovice meseca julija za
radi nenehnega dežja sko
raj brez kopalcev. Z le

pim vremenom se je tu
di tu stanje popravilo. 
Isto velja za izletniški tu
rizem in obisk v ostalih 
krajih. 

Golte so imele letos 
slabšo zimsko sezono ka
kor leto poprej, kar pa je 
razumljivo, saj tako sla
be in mile zime že dolgo 
ne pomnimo. Kljub slabi 
zimski sezom pa velja po
vedati, da so imeli dru
god še slabše rezultate 
(kar primerjajmo s Kranj
sko goro in pa z Ble
dom). Golte bi morale bi
ti bolj navezane na letno 
sezono in so ietos pri Iz
letniku že podvzeli dolo
čene ukrepe. Ponavlja
mo, kar smo že večkrat 
povedali, da bodo boljši 
uspehi na Golteh samo, 
če bodo poleg dobrega 
zraka in lepih objektov 
ponudili tudi aktivno re
kreacijo in rekreacijske 
objekte. Golte pO'trebuje-
jo tudi več propagande 
in različnih organizacij
skih prijemov. Potrebna 
pa je tudi povezava s ce
lotnim tui.zmom na na
šem območju, še posebej 
v Gornji Savinjski dolini. 
K o pišem o Golteh in o 
Velenju, imam v mislih 
predvsem damačd turizem 
ter domačega turista, ki 
je za naše območje silno 
pomemben m odločilen. 
Tega se turistični delavci 
že desetletje zavedamo in 
vemo, da iahko z doma
čim turistom tudi računa
mo. Seveda pa so glede 
domačega turizma številni 
problemi, ki so v dobrš
ni meri izven domene tu
rističnih delavcev, na tu
ristične pokazatelje pa od
ločilno vplivajo. Menim, 
da je odnos naših delov
nih organizacij do turiz
ma in rekreacije še ved
no vse preskromen in da 
bi bUo treoa na tem pod
ročju precej več storiti. 

O prireditvah lahko za
enkrat zapišem, da tečejo 
v pKrinem obsegu in da 
jih ne bo manj kakor pa 
jih je bilo v anskem le
tu. Bo j ih celo več kakor 
lani, vseh nekaj nad 100, 
seveda če vštejemo vse 
prireditve v Rogaški Sla
tini in tudi na Dobrni, 
kjer so letos že zaznavni 
prvi obeti kontinuiranih 
prireditev Po številu je 
prireditev dovolj, gotovo 
pa je, da so časovno pre
malo vsklajene in razpo
rejene. Toda tu je vse 
preveč različnih in ozkih 
interesov. Ne smemo mi
mo določenih opravičlji
vih razlogov, da je temu 
tako, saj vsi stremijo z 
večjimi prireditvami v ob
dobju od 20. juUja do 10. 
avgusta, ko so vremenske 
prilike pri nas še najbolj 
stanovitne, ko so tu turi
stične konice, ko so tudi 
dopusti, pa tudi plačilni 
dnevi, s katerimi je treba 
danes že dobro računati. 
O kvaliteti prireditev je 
precej pripomb. Nekaj 
umestnih, še več pa ne
umestnih. Velika večina 
prireditev je dobrih, kva
litetnih in zanimivih ter 
ima tudi vsebino, ki jo 
prireditev mora imeti. Po
navadi se ustavimo pri fi
nančnih sredstvih, kakor 
je bilo letos na primer v 
Celju, ko Olepševalno in 
turistično društvo zaradi 
zmanjšanega prispevka ni 
moglo izpelja'"! celotnega 
programa poletnih prire
ditev, temveč je obtičalo 
pri dveh tretiinah. Lepo 
zasnovani program polet
nih prireditev se je mo
ral skrčiti, ker je zmanj

kalo že obljubljeni}^ ^ 
nančnih sredstev. Teža 
so tudi s soaelavci. ^ 
no manj je tstih, ijj 
pripravljem brezpia^'' 
sodelovati in velja tiT^'' 
reči priznanje še ve<ĵ  
številnim turističnirn^ 
lavcem, ki se nesebi^f 
angažirajo, da turistî "^ 
prireditve sploh iins^^ 
Verjetno m znano, cl̂  ^ 
deluje na »flosarskem ^ 
lu«, na »hmeljarsltZ; 
prazniku«, na »pivu j 
cvetju« okoli 100 brezpi^? 
nih sodelavcev in se 
najmanj 100 parov pj^ 
nih rok takšna prireditgJ 
sploh ne da izpeljati. 
izračunajmo si, koliitjj. 
bi bih stroški, če bi bjĵ  
treba vse te sodelavce pjj. 
čati in na to odvesti 
skoraj tolikšne družbene 
dajatve. 

Tudi sicer so vedno te. 
zave glede financiranju 
prireditev. Nazadnje se le 
najdejo pokrovitelji {^^, 
za večino prireditev). Vsa! 
ko leto je treba začet 
znova nabiralno akcijo ij 
prosjačenje od enega 
drugega dejavnika, da s« 
potem zadeva premakne 
z mrtve točke. Vprašanj« 
je, ali so turistični delav
ci res dolžni hoditi od 
podjetja do podjetja, pro. 
siti za pokroviteljstvo m 
beračiti za oglase, da s£. 
nancirajo prireditev. Za
vedati se moramo, da brez 
finančne pomoči organ;, 
zacij združenega dela no
bene prireditve pri nas 
ne bi mogli izpeljati, še 
vedno sm^) navajeni in 
razvajeni z minimalnim; 
vstopninami, s katerimi 
se zbere kvečjemu tolike 
denarja, da se plačajo 
luč, čiščenje, avtorska 
a.gencija in podobne da
jatve. Naj omenim, da je 
veliko tistih, ki skušajo 
najti pot mimo blagajne, 
da jim m treba odšteti ti
stih nekaj stotakov za 
vstopnino. O financiranju 
prireditev mi^slim, da ji 
treba te stvari postaviti 
vnaprej ui sistemsko. Vsa
ka prireditev bi morala 
imeti svojega pokrovite
lja — organizacijo zdru
ženega dela, ki bi imda 
že v finančnem planu vna
prej predvidena sredstva 
za izvedbo celotne prire
ditve. Tako bi se vedele 
vnaprej, kolikšna sred
stva so na voljo, kar ii 
omogočilo izvedbo kvali 
tetne prireditve. K teme 
naj pristavim da nekatf 
re prireditvi letos žeiiM-
jo pokrovitelja, marsitj* 
pa so še vedno ostai: 
brez. Zdi se mi, da bi sf 
za poletne prireditve roo 
rale angažirati tudi 
turne skupnosti, saj so« 
prireditve namenjene do 
mačinom in ne samo tu
ristom. Tak primer j* 
predvsem v Celju, kjer ^ 
poletne prireditve nafflf 
njene skoraj izkljuW 
prebivalcem Celja in^^' 
nje okolice. 

Zapišem še, da je 
lenje letos s prireditvah^ 
preveč .skromno, saj ^ 
zen tombole, ki je bil3| 
juniju, doslej še rnsio^ 
bili obveščeni o nol)«*' 
drugi večji prireditvi. 
nim tudi, da bi Roga*^ 
Slatina in Dobrna mo^ 
imeti svojo osrednjo, ^ 
liko in kvalitetno p i^ 
ditev, da je treba med^ 
ganizatorji prireditev ^ 
koordinacije kakor dos-̂  
odpasti pa morajo ^ 
nekateri sebični ^^^^^^ 
ki še vedno pnhajajos^^ 
in tja do veljave. O 
rističnih prireditvah j ^ .• 
lo govora tudi v za^^ 
številki Turističnih oW». 
glasila Celjske turisti^ 
zveze, kjer je naved^ 
da pride celotna 
matika turističnih P'' 
ditev na dne-vni ^.®^J[j-
senske plenarne s e j e ^ 
ske turistične zveze. 

Prof. ZORAN VtrpL^ 
glavni taJ . 

Celjske turistične ^ 
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^ Velenju so pred kratkim ustanovili svoj pevski zbor tudi šoferji. Zbor šteje več kot 
jvijset pevcev, nastopa pa na raznih priložnostnih proslavah po občini. Zbor vodi 
Ludvik Glavnik (na desni strani). Vsekakor je to prijetna oblika sodelovanja ljudi, ki 
5j večinoma svojega časa na cestah. Foto: L. Ojsteršek 

prnia viva v Zrečah 

Makov cvet 
Letos bo v Zrečah vzbrstei 
jaKov cvet iz težkega železja. 
toveška roka je vzgib in ho-
Bje, je kri in meso, je le-
ota in moč, 
I,ani začeto kiparsko for-
jo vivo v Zrečah letos nada-
aje črnogorski kipar MOMO 
UKOVIČ, sicer doma 12 
jubljane. V žgočem julij-
tem soncu, ki se je prevesi-
I že v mesec avgust, se je 
ilpravil ta edini kipar z re-
ubliškega Zavoda za spome-
iSko varstvo v Ljubljani v 
pale« Zreče, da bi nadalje-
il začeto delo svojega roja-
a kiparja Vasilija Cetkovl-
a, starega znanca kovaških 
Ireč in plemenitih ljudi. Z 
arilnim aparatom se je pre
di! v stari del tovarne med 
njpne stroje in oznojene de-
wce, oblekel delovnega pa
lca, zavihal rokave in pri
ti z varjenjem. Pogledi ko-
»iev so se srečavali v nemi 
»dovednosti in začudenju. 
Wo je ta človek, kaj dela 
u med nami, kakšne oblike 
"sstajajo pod njegovimi ro-
t̂ roi, ki so od časa do ča-
» Odete v težke zaščitne ro-
Bvice? 

številna vprašanja se mo-
»jo po glavah ljudi, ki so 
lo včeraj mislili, da je kipar, 
^»demsko izobražen človek 
•[^o le v belem plašču in z 
^ v ateljeju pred razga-

modelom ženskega 
ali veličastnega jezdeca 

^ l̂ onju, ki s privzdignjeno 
|̂QJo prihaja zmagi na-

Toda varilni aparat brni in 
iskre na vse strani. Is-

iskrice, plamen za-
kovina se strdi in pove-

, dva, tri, vse več elemen-
^ " del, ki bo z ostalimi 

zaključil celoto.Celota bo 
^^azovaia makov cvet v 
[^fezu, torej v formi, ki je 

^^imo vsak dan, ali pa 
J,..P^abljamo, da nekje na 
( j j ^ ^ raste ta bahavo 

^no °ovisi v zraku, pse-
polje valovi v zraku, 

ii^ '̂ .̂ staja pripoved lunet-
ti 'iL^ je odločil govori-

& m ljudem. 
jjj^J^ov dom je daleč, v čr-
iĵ ^ ŝkem ivangradu, odko-
iUbi°f j® I>ot pripeljala na 
* dinf^^° akademijo, kjer 
taiijj '̂°."iiral pri profesorju 
)t\ f ^ končal specialko 
i^^^ pokojnem Frančišku 
^Pubiilt̂ " Njegovo delo na 
ftietii '̂ '̂ ^m Zavodu za spo-

varstvo ni lahko, pa 
"ifego^^^ej ga je. Zato je 
bolj J Odziv Zrečam toliko 
lî o ^''agocen, da je našel to-
•^o^^^ oh rednem delu in 

prispevati svoj de

lež temu kraju, ki je sprejel 
umetnost za svojo. Tako na
staja nova vez. Med progra
mom konjiške kulturne skup
nosti in med konkretno ume
tnostjo ter ljudmi, ki so za 
to umetnost posredno in ne
posredno prispevali svoj de
lavski dinar. Zato so pogovo
ri med kiparjem in kovači v 
tovarni nepK>sredni in prija
teljski. Beseda da besedo, 
spoznavajo eni in drugi nove 
vsebine. »ARS« je stopila s 
Parnasa na tla in se šla spre
hajat m.ed ljudi, ki jo od da
nes naprej skušajo razumeti. 
To »apostolsko« delo oprav
lja umetnik, človek med lju
dmi, vsem enak. 

Kiparska forma viva ima 
široke in daljnosežne cilje pa 
tudi posledice. To je velika 
kulturna akcija, ki pomeni 
konkretnost. 

Nova kovinska plastika, v 
velikosti treh metrov bo sta
la v Zrečah pred kulturnim 
domom, kjer so že postavili 
betonski podstavek. Tako bo 
makov cvet ne le simbol tega 
rdečega bahača, ampak bo 
tudi simbol neke človeške za
vesti, neke ideje, zahteve in 
potrebe po nečem duhovno 
izpovedanem izročilu, ki ga 
danes ljudje toliko pogreša
mo. 

BESEDILO I N SLIKA: 
DRAGO MEDVED 

Momo Vukovič pred detajlom makovega cveta. 
(Foto: D. Medved) 

Vzgoja režiserjev 
Znova in znova ugotavlja

mo, da nam na poarocju 
amaterske dramatike pri
manjkuje dobrih strokovnih 
kadrov. Ta ugotovitev je bi
la izrečena tudi na zadnji 
konferenci Občinskega sveta 
Zveze Kulturno prosveuiih or
ganizacij Celje. Kljub temu, 
da se amaterske organizaci
je nenelino borijo za najpo
trebnejša finančna sredstva, 
imajo največ težav s strokov
no usposobljenimi režiserji. 
Tako pomanjkanje kadrov 
se kaže predvsem ob revijah 
gledaliških del, ko ugotavlja
mo nič kaj rožnato reperto-
arno politiko delujočih gleda
liških skupin, ko ugotavlja
mo da sloni delo le na nekaj 
starejših prizadevnih delav
cih. Ce želimo, da bodo sku
pine sposobnejše kljubovati 
današnjemu času, bomo mo
rali (vsi skupaj posebno pa 
še profesionalno gledališče) 
napraviti veliko več. Pomoč 
poklicnih gledaliških delav
cev ne sme biti izključno »i;s-
luga« amaterizmu, temveč 
delovna dolžnost, saj si na 
tak način vzgajamo potencio-
nalnega obiskovalca gledališ
ke hiše. 

Z željo, da se nekoliko iz-, 
boljša ta položaj, je Združe
nje gledaliških skupm Slo 
venije organiziralo nekaj re
žiserskih seminarjev v Ko
pru (od 1. do 15. julija). Os
novni režiserski seminar je 
pomenil programsko novost 
za potrebe gledaliških sku
pin. Izpolnil je vrzel, ki je v 
načrtnosti vzgoje strokovnih 
kaarov, saj vemo, da bi mo
rala tovrstne začetne semi
narje organizirati področna 
združenja. Ta seminar je 
združeval programe vseh do
sedanjih začetniških seminar
jev in Je obsegal teme iz te
oretičnih osnovnih priprav 
na režijo, režiserjevega dela z 
igralcem, sistematskih vaj 
in obvladovanje sekundarnih 
režijskih pomagal. Tega se
minarja so se udeležili: 2iv-
ko Beškovnik in Božidar Spi 
kič (oba PD »Zarja« Tmov-
IJe), Dušan Bojanovič iz Voj-
nika ter Bojan Volk iz Celja. 

Kljub temu, da imamo naj
več zaslug za prireditev »Na
ša beseda«, smo p>ogrešali vse 

tiste, ki delujejo na šolah v 
pripravah na to mladinsko 
jiuicunio manifestacijo. Ni 
dovolj, da si strokovno uspo
sobljen, poznati moraš vsaj 
osnove pedagoškega dela z 
mladimi, hkrati pa biti sezna
njen s hotenji Združenja gle
daliških skupin, 

Speciuiuirani režisersko 
dramaturški seminar je po
menu za izicusene režiserje 
veliko novost, saj so se na 
praktičnih prmierih spoprije
li s problemi drainaturgije in 
avtorske režije. Seminarja se 
je udeležil tudi Štefan Zvižej. 

Na vseh seminarjih so se 
temeljito pogovarjali tudi o 
viogi amaterskih gledališč. 
Ugotovili so, da je amatersko 
gledališko ustvarjanje še ve
dno izredno komunikativen 
medij, seveda s sporočilnim 
namenom. Odklonili so vsako 
ekGperjnentiranje zaradi eks
perimentiranja! Sporočilno 
gledališče ne prenese »ekspe-
iimenta«, ki nam ničesar ne 
pove. Taka eksperimentiranja 
so velikokrat prisotna tudi v 
poklicnih gledaliških hišah, 
amaterske predstave pa ne
štetokrat slabe kopije ie-teh. 
Predstave morajo biti izvir
ne, izpovedane, komunikativ
ne in morajo izražati znači
len žar ljubezni do oderskih 
deska, kar pa v profesional
nih gledališčih velikokrat (ali 
skoraj vedno) pogrešamo. 
Gledališki amaterji se lahko 
pri »profesionalcih« učijo 
»gledališke obrti«, nikakor 
pa ne smejo biti »konkuren
ca« ali »kopija«. 

Morda bo trditev, da Je 
sodelovanje (obojestranska!) 
dolžnost vseh z namenom ši
rjenja gledališke kulturne de
javnosti, izzvenela nekoliko 
nenavadna (vsaj za nekate
re!) predvsem za tiste, ki 
smatrajo da je umetniški 
status tabu in jih vse ostalo 
kaj malo zanima. Ledino 
takega sodelovanja smo prav 
v Celju temeljito načeli. Celj
ski primer je naletel v vsej 
Sloveniji na edinstveno odo-

{ bravanje in ponekod ga že 
posnemajo, zato moramo te
sne sodelovati in ga še razši
rjati. Gledališka prizadevanja 
bi naj v i>erspektivi postala 

enotna in nedeljiva. Nedvo
mno bo tudi kulturna skup
nost taka hotenja stimulira
la, saj so v skladu z načeli 
nedeljivosti kulture na profe
sionalno in amatersko. 

Seminarji v Kopru so le 
nekaka nadomestila za vzgo
jo kadrov. V okviru republi
ke bo potrebno razmisliti o 
posebnem oddelku na Akade
miji za gledališče, film in 
TV, mi pa bomo tudi v pri
hodnje razmišljali o vzgoji in 
izpopolnjevanju režiserjev v 
Slovenskem ljudskem gledali
šču ter s posebnimi razgovo
ri ob konkretnih predstavah 
na revijah, obiskih pri druš
tvih in drugih priložnostih. 

ŠTEFAN 2VIŽEJ 

Orožen 
Dr. Milan 
Na kamniških Žalah so 

1. avgusta pokopali dr. 
Milana Orožna st., pred 
vojno odvetnika v Celju, 
zraven i>a velikega ljubi
telja glasbe m naših gora. 

Dr Milan Orožen, ro
jen 1885. v Šoštanju, je 
srednješolska in visoko
šolska leta preživel kot 
Kamničan, m. dr. tudi 
kot violtnisji, kamniškega 
salonskega orkestra in 
vnet pevec tamkajšne 
»Lire«, I. slovenskega 
pevskega drušrtjva. Kot 
28-letni doktor prava se 
Je spomladi 1913 preselil 
iz Kamnika v Cedje tn se 
zaposlil kot notarski kan
didat pri notarju Lovru 
Bašu, nekaj mesecev za 
tem pa kot odvetniški 
kandidat pri dr. Bmestu 
Kalanu, dokler se ni 
osamosvojil, a kot na
rodno zaveden kiiltumi 
delavec se je takoj vklju
čil v glasbeno dejavnost 
celjske Čitalnice; v nje
nem salonskem orkestru 
je igral prvo violino. 

Prof. Janko Orožen po
roča v I I . delu svoje 
Zgodovine Celja in okoli
ce, (str. 243), da se je 
škodljiva nvaUteta med 
dramatiko in glasbo po
legla, brž ko so pristo
pili k Celjskemu pevske
mu društvu mlajšii inte
lektualci, med njimi tu
di dr. Milan Orož« i . 

Za s(tare Jugoslavije Je 
rajnki zadnje desetletje 
pred vojno predsedoval 
celjski Glasbeni Matici. 
V tej funkciji je z dru
gimi odvetniki, in vpliv
nimi meščani večkrat 
jamčil za menično poso
jilo glasbeni šoli, ki se je 
brez ustrezne finančne 
podpore tedanjih oblasti, 
morala sama vzdrževati. 

Do zadnjega — letos 90 
let star mož, trdnega 
zdravja in trdnega znača
ja, do konca tudi stro
kovno aktiven — je bil 
živ in verodostojen vir 
informacij o nekdanjem 
glasbenem življenju v Ce
lju. Mlinarjeva Kronika 
glasbene šole v Celju 
(1908—1941), ki jo priob
či Celjski zbornik 1973/74, 
ohranja delež vrlega dr. 
Orožna kulturni zgodovi
ni mesta Celja. 

Množica Celjanov, med 
njimi ugledni zastopniki 
predvojnega kulturnega in 
društvenega življenja, peri
c a , da je legla v grob 
osebnost, ki ji dolguje ča
sten spomin tudi naše 
mesto ob Savinji. 

Gustav Grobelnik 

F i l m 

Ko se je sredi junija sestala skupščina celjske kul
turne skupnosti, je sklepala tudi o dokončnem uravnove-
šenju finančnega načrta in programa dela za leto 1974. Kul
turna skupnost je predvidela v tem letu za okrog staro mi
lijardo in 200 milijonov dohodka. Priliv je bil premajhen, 
zato je morala skupščina krčiti delovni načrt. Izvršni od
bor je predlagal, da zaradi pomanjkanja fiimnčnih sred
stev izpade več akcij, nekaj preureditev, sredstva za stano
vanja kulturnih delavcev in med drugim komaj pred tremi 
leti rojena nova celjska kulturna akcija — TEDEN SLO
VENSKEGA FILMA. Lani je bila ta manifestacija združena 
s prvo pod^el^tvijo Badjurovih nagrad. Kljub nekaterim te
žavam je prireditev dobro uspela. Letos so organizatorji 
(Društvo slovenskih filmskih delavcev, Kinopodjetje, Novi 
tednik in Radio Celje) pripravili zahtevnejši, bogatejši pro
gram prireditev. Ta bi zahteval več sredstev. Ker jih kul
turna skupnost Celje ni imela, je »teden domačega filma« 
izpadel iz finančnega načrta. Vendar pa je skupščina skup
nosti v juniju priporočila izvršnemu odboru da akcijo sfi-
nancira, če bo uspešno medobčinsko dogovarjanje za fi
nanciranje regionalnih kulturnih ustanov 

Teden slovenskega filma s slovesno podelitvijo Badju
rovih nagrad letos v Celju bo. Na osnovi družbenih dogovo
rov bodo občine prispevale del sredstev za delovne načrte 
regionalnih kulturnih ustanov. S tem bodo dane vsaj mi
nimalne možnosti, da ne bo prehudo okrnjena že uveljavlje
na kulturna dejavnost. Mednje pa teden slovenskega filma 
sodi. Izvršni odbor bo za to akcijo namenil najbrž okrog 
6 starih milijonov. 

Organizaciji letošnje podelitve Badjurovih ruigrad se bo 
pridružila tudi revija Stop. S prijetno novostjo. Kako in 
kakšen bo program letošnjega tedna slovenskega filma v 
Celju, pa bo znano v prvih dneh septembra. -nd 



DOGODKI 
ŽALEC: 160 OTROK V KOLONIJI 

žalska občina Ima v Izoli skupaj z občinami Mozirje, J^entjur 
ia Sevnica izredno lepo urejeno pionirsko počitniško naselje. Pred 
dnevi se je po 14 dnevnih počitnicah Iz nji^ga vrnila skupina 140 
otrok iz žalske občine. Povedati velja, da ^ e zgolj za otroke Iz 
socialno šibkejših družin ali pa ofioke, ki so zdravstveno ogroženi. 
Letovanje je bilo lanje zastonj, saj so vse stroške razen prevoza 
krili skupaj skupščina občine, društvo prijaieljev mladine in skup
nost socialnega zavarovanja. 

Med letovanjem se je večina pionirčkov pod vod-stvom svojih 
TOffojiteljev, kar 14 jih je bilo. naučila plavati. 

Druga skupina žalskih pionlrj«-v bo odšla na letovanje konec 
avgusta. -stab-

ŽALEC: KARAVANA BRATSTVA 
IN PRIJATELJSTVA VSAKE 4 LETA 

v 2alcu so pred dnevi na seji izvršnega odl^ora S Z D L podpisali 
dogovor o sodelovanju občin zahodne Srbi.je in Pomoravja ter občin 
severovzhodne Slovenije v okvin' karavane bratstva in prijateljstva. 
Dogovor predvideva, da se bodo družine, ki so bile med vojno iz
seljene v Srbi jo in njihovi taktratni gostitelji obiskovali vzajemno 
vsaka 4 leta. -»tab-

ŽALEC: ZA KOZJANSKO 
Akcija zbiranja sred-stev za pomoč potrebnim območjem v žalski 

občini d o b r o poteka. Do minulega petka se je na računu zbralo že 
580.419.30 dinarjev. Predvidevajo, da bo akcija zaključena do konca 
avgusta. 

—stalj— 

KONJICE: SMRT PREKINILA SREČO 
v soboto so Ambroževi iz Zlu lovega slavili. Oče .-^nion in mati 

M a r i j a sta praznovala svojo 50-letnico skupnega življenja, skupne 
sreče in razumevanja. Okrog njiju so se zbrali otroci in vnuki, ki 
so Ambroževima pripravili lepo družinsko slovesnost. Veselje je 
trajalo tja v noč, za naslednji dan, nedeljo, pa se je .Ambrožev oče 
domenil s svojimi sinovi, da bi zgodaj zjutraj krenili skupaj na 
lov. Tudi v nedeljo je .Inton .Ambrož kar sijal od sreče in zdravja, 
ivečer pa se je zgodilo tisto najhuje. Ambroževemu očetu je od
povedalo srce. Smrt je prekinila še eno življenje in še eno srečo. 
T oda spomin ne umre in zato ho ostal spomin na .\ntona .Vmbroža 
še dolgo živ med njegovimi najdražjimi in vsemi tistimi, ki so ^a, 
poznali. 

ŠENTJUR: POMOČI PREMALO 
Po ocenitvi škode, nasta!e po poirtsu, so v šentjurski občini 

pristojni organi za odpravo posledic potresa močno zaskrbljtml, kajti 
sredstev za sanacijo poškodovanih objektov nikakor ne b o dovolj . 
Prizadetih je 1250 objektov, od tega 126 stanovanjskih v I V . katcgo-
ri.ji in 71 gospodarskih, poleg šol In drugih družbenih objektov. 
Skoda Je vsekakor ogromna. Zaskrbljenost prizadetih občanov je 
zaradi počasnega odpravljanja posledic te naravne katastrofe po
polnoma upravičena. Z i m a bo kmalu tu in nmogi bodo srečni, če 
si bodo lahko zasilno uredili kletne prostore v sicer poškodovanih 
domovih. V ta namen imajo na voljo pri K K in trgi>vskem pod
jetju IVIers v Šentjurju gradbeni material. 

Seveda bo potrebno z razpoložljivimi sredstvi in materialom 
n:ijprej rešiti najnujnejše primere. Tudi z gradnjo osnovne šole v 
Loki pri 2usmu so že začeli, te dni pa se dogovarjajo za lokacijo 
nove osnovne šole na Ponikvi. 

Torej pomoč najhuje prizadetim je tu, kaj pa drugim? š irša 
družbena pomoč bo še kako potrebna. 

D. P. 

ŽALEC: ZA URESNIČEVANJE 
USTAVE 

v Žalcu so na nedavni seji izvršnega odbora S Z D L imenovali 
občinski koordinacijski odbor za spreml.janje in uresničevanje usta-
\v. Odbor bo deloval v posebnih delovnih skupinah, ki bodo sprem
ljale uresničevanje ustave v združenem delu, v inlere^snlh skupno
stih in družbenih dejavnostih ter v krajevnih skupnostih. 

O d b o r bo začel s svojim delom že kf;nec tega meseca, ko bo 
lahko na osnovi analiz stanja v družbenih dejavnostih in v delovnih 
Organizacijah sprejel že prve ukrepe. 

Največ dela bo odljor čakalo pri novi organiziranosti samouprav
nih interesnih skupno-sti, ki se morajo prilagoditi delegatskemu si
stemu. 

Vzporedno bo leklo delo tudi na področju razvijanja .samouprav
nih odnosov v O Z D In T O Z D žalske občine. Tu bodo morali odloč
neje kot doslej reševati dilemo, ki se ponekod pojavlja. Gre za 
vprašanje ali prej razviti samoupravne odnose na obnovi T O Z D ali 
prej rešiti akutna vprašanja povezovanja nekaterih industrijskih 
podJeUj in panog. 

—stah— 

SLOVENSKE KONJICE 

Franc Mlinšek 

Vroč poletni dan je bil. Ko
njice so bile prazne, ljudje 
so se skrili pred zadušljivi-
mi celzijevimi stopinjami 
čim globlje v senco. Le ne
kaj jih je ostalo na ulicah 
Konjic, tistih, ki so morali 
kljub vročini poopraviti to 
in ono. Tako je nastal naš 
zapis kot srečanje s Konji-
čani v vročem avgustovskem 
dnevu. 

OSTAL BOM 
DOMA 

»Dober dan! Ti ni nič vro
če?« 

»Je, je!« 
»Pa vseeno sediš tule na 

klopi tako potrpežljivo, kljub 
vročini?« 

»Ja, avtobus čakam, na 
2 x i r a v m š k e m pregledu sem 
bil.« 

»Greš v službo?« 
» V Vitanju se bom zapo

slil. Tam sem doma.« 
»Katero šolo si pa končal?« 
»Lesni tehnik sem.« 
»In te ne vleče drugam, iz 

Vitanja v kako večje me
sto?« 

»Ne, doma mi je zelo le
po. Kar doma bom ostal.« 

Dejal mi je še, da je Franc 
Mlinšek, in da rad bodi v 
disko klub. Vsako soboto gre 
v d'sko v Vitanju. Pravi, da 
je zelo lepo. 

Jožefa Kopf 

TEŽKE POSLEDICE 
NESREČE 

14. maja letos se je zgo
dila pri Kopfovih v Tepanju 
huda nesreča. Tovornjak z 
madžarsko registracijo je z 
veliko hitrostjo zapeljal vte-
panjski ovinek m ker šofer 
zaradi hitrosti ni mogel ob
vladati volana, je zapeljal na
ravnost v hišo Kopfovih. 

Na avtobusni postaji v Ko
njicah sem srečala Jožef o 
Kopf, ko se je ravno vračala 
iz zdravstvenega doma. 

»Ste bila pn zdravniku?« 

» K zdravniku hodim zato, 
ker sem po tisti nesreči pri 
nas še vsa živčna. Prehud 
šok je bil zame, ko sem vi
dela, ko je tovornjak z vso 
hitrostjo zapeljal v našo hi
šo. Ce bi bili v kuhinji, bi 
nas vse pobil.« 

»Pa so vam že povimUi 
škodo, ki je nastala?« 

»Ne, še nič nam niso po
vrnili. Hiša je še vedno po
rušena, samo kuhinjo sva si 
z možem tako popravila, da 
lahko kuham. Mož še sedaj 
spi v hlevu, jaz pa sem bila 
dolgo pri sosedih, sedaj tu
di ja.z že spim doma. Vendar 
je grozno, ker je hiša toliko 
razmajana, da se lahko vsak 
trenutek noruši.« 

Jože Deželak 

RAZOČARAN 
V KONJICAH 

Jožeta Deželaka sem prosi
la za razgovorček tedaj, ko 
je kot vzoren zakonski mož 
opravil že vse nakupe za 
opoldansko kosilo. 

»Ste vedno vi tisti, ki na
kupujete?« 

»O, ja! Žena je v službi, 
jaz pa sem penzdonist, tako 
da sem sedaj stalni hišni eko
nom.« 

»Pa kuhate tudi sam?« 
»Seveda, ko pa žene ni do

ma.« 
»Kako pa prenašate tole 

pasjo vročino?« 
»Slabo! Upam, da bo pri

hodnje leto bolje, ko se bom 
odselil iz Konjic na morje.« 

»Vam ni všeč v Konjicah?« 
»Ne! In veste zakaj ne? 

Zato, ker sem ribič in ker 
so vse vode tu v Konjicah 
tako zelo umazane. Saj ni
mam kje loviti!« 

Darinka Mok 

RADA IMAM 
SLADOLED 

»Tebi pa verjetno ni • 
vroče, ko takole sediš oV: 
doledu?« 

»O, je, tudi meni je . 
Če.« 

»Koliko sladoleda pa 
daš v tej vročini.« 

»Okrog 40 litrov na ; 
Včasih tudi več, včasih 
manj.« 

»kdaj pa se preseliš a 
kala ven, za avtomat?« 

»Vsako jutrc. se ob a 
stih preselim iz lokala in 
sem' do sedmnh zvečer.! 

»Pa ti, imaš rada ^ 
led?« 

»O, zelo! Veliko ga po^ 
Tako je dejala Dari 

Mok, ki prodaj-* slaAi 
pred bifejem ' Dravinjsi 
doma. In ko sem se odjii 
Ijala proti domu, je sonce 
vedno neusmilieno žgalo 
njiške pločnike. 

DAMJANA STAMEJ 

V VSAK D O M 
NOVI TEDNIK 

file:///ntona
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R O A A A N B O B E N 

SE SO PROBLEMI 
jjislil sem, da ste na 

ščitnicah — da planina-
Îte, se kopate v morju 
l̂i pa kar v domačem po-

toKU, nabijate žogo — 
pač počnete tisoč stvari, 
23 katere je prav to naj
bolj primeren čas. Motil 
sem se. Veliko vas je še 
takih, ki si belite glavo, 
Ijaj bo prvega septembra, 
pes je veliko še nerešenih 
problemov in prav s te
žavo jib bo mogoče raz
vozlati, škoda, da se ni-
jte oglasili že junija. Mar
sikatera skrb bi vam bila 
prihranjena. Kar je, je! 
poskusimo pač sedaj. 

Marija D. iz Šmarja 
prosi v pismu, da ji po
vemo ali je še mogoče 
dobiti učno mesto za fri
zerko in če bi bila spre
jeta v poklicno šolo. Obo
je je možno — nekaj uč
nih mest je še na razpo
lago in če boš imela uč
no pogodbo, te gotovo 
tudi v šoli ne bodo od
klonili. Vprašanje je le ali 
boš začela obiskovati šo
lo 1. septembra, ali 1. 
februar-ja naslednje leto. 
Oglasi se v poklicni sve
tovalnici pa ti bodo pove

dali, na koga se moraš 
obrniti. 

Ivan R. iz 2alca ni do
bil mesta za uk avtome-
hanika. Rad pa bi se učil 
nekaj podobnega. Res je 
letos ostalo precej fantov 
brez učnega mesta, vendar 
mislim, da to še ni konec 
sveta. Večina takih si je 
izbrala enega od številnih 
kovinarskih poklicev, ki 
lahko mlademu fantu, 
navdušenemu za stroje, 
prav tako odgovarja in 
iz^jolnjuje vse njegove že
lje. Oglasi se pri nas pa 
ti bomo pK>vedali vse kar 
boš želel o poklicih, ki 
jih morda poznaš le po 
imenu in te zato niso mo-' 
gli navdušiti. 

Renata M. iz Konjic že
li vedeti ali se je mogoče 
usposobiti za strojepisko, 
ne da bi obiskovala uprav-
no-administrativno šolo. 
Lahko, Renata. Oglasi se 
na delavski univerzi in 
tam ti bodo dali informa
cije o vseh svojih pro
gramih za izobraževanje 
delavcev. V ta program 
je gotovo vključen tudi 
tečaj strojepisja. Če pa 
tega v Konjicah ni, po-

potem ti bodo prav go
tovo lahko ugodili na de
lavski univerzi v Celju. 

Skupina deklet iz Ce
lja (podpisale so se »De
teljice«) je končala sred
njo šok) in se želi zapo
sliti, ne vedo pa kje. Dra
ga dekleta, malo premalo 
je napisati samo »smo 
končale srednjo šolo«. 
Moral bi vedeti, katero 
in potem odgovor ne bi 
bil težak. Tako pa lahko 
samo ugibam, če ste kon
čale ekonomsko, tehniško, 
medicinsko ali vzgojitelj
sko šolo, potem gotovo ni 
prav nobenega problema 
glede zaposlitve, če pa 
ste končale gimnazijo ali 
pedagoško gimnazijo, kar 
bo najbolj verjetno, je 
stvar seveda drugačna. Ti 
dve šoli ne dajeta zaklju
čene izobrazbe. Pedagoška 
gimnazija zahteva nadalje
vanje na pedagoški akade
miji ali na univerzi in prav 
tako gimnazija. Moje mne
nje je, da bi bilo naj
bolje, ako se za tako na
daljevanje odločite tudi 
ve — če seveda ni resnič
no tehtnih razlogov za 
nasprotno, če pa so, po

tem bo pač potrebno, da 
se oglasite v poklicni sve
tovalnici. Bilo bi preob
širno, če bi hotel vse po
trebno povedati v tem se
stavku. Lahko pa vam po
vem, da možnosti so. To
rej! Se vidimo. 

Jožica iz Laškega se je 
oglasila s prav hudim pi
smom. Pravi, da nisem 
napisal prav nobene be
sede o poklicu vzgojitelji
ce. No, to prav gotovo 
ne drži. Res, da ni bilo 
veliko — kako pa-naj bi 
tudi bilo, ko pa sem mo
ral napisati vsaj nekaj be
sed še o mnogih drugih 
poklicih — prostora pa 
tako malo, da sem si po
šteno belil glavo, kako 
naj vse kar sem hotel, 
spravim na papir. Vem, 
da boš razumela — sam 
pa bom prihodnje leto po
svetil temu poklicu neko
liko več pozornosti. 

Ostalim smo odgovorili 
pismeno. Pisma ste že go
tovo prejeli. Vse, katere 
smo povabili, da se ogla
sijo v posvetovalnici, pa 
pričakujemo. Prosimo pa 
vas, da se držite datumov, 
ki so navedeni v pismu. 

nT CELJE 

VEZE IN NEVEZE 

f n r služba je brez dvoma 

Ea tistih panog modernega 
Ma, ki postaja čedalje bolj 
'trebila, čedalje bolj del 

te- Brez tovrstne komuni-
^je si dandanes ne more-

zamisliti niti najmanjše-
* zaselka, kaj šele večje 

ali celo manjšega mesta. 
^ vendarle so zaselki, ki so 
'̂U danes brez teh dobrin, 

»selki, ki jih poštar komaj-
^ lajde, kjer je problem 
••il̂ cati zdravnika na kakr-
~UoU normalen način, 
^'i-ia, so zaselki, kjer so 
'̂'-'̂ i docela odrezani od 

'®"a. In vendar: kako rešiti 
i-isto, kar se da, kar je 

ĵ̂ ûjnejše, kar je blizu ce-

Smarska občina je bila do-
atia izmed tistih, ki je 

^e-a najslabše razvito PTT 
•^žje. Avtomatskih teleion-
•̂̂  central je bilo malo, 

T']^ je bilo tudi telefonov 
-̂̂ ončno, malo je bilo tudi 

^ ^sl^gg potre-
*• Položaj se seveda bi-

tnenja iz dneva v dan 
^^ '^0 je tudi šmarska obči-
«inn^ Pi'ed tem, da bo treba 
^ ° razmišljati o razširitvi 
J • lodemizaciji PTT omrež-
•jvj,^ ker te usluge opravlja 

P^^Jetje Celje, smo se 
i^:/' ' kar na direktorja, Ed-

^^Pca. 
i r.^^ smo, kot vsi dru-
j|_/lvisni od finančnih sred-

zato pač delamo ome-
Ij.., na Smarskem. 
^'•a^I J6 bilo denarja, smo 

porabili. Uredili smo 
fjĵ ^atsko telefonsko cen-
Iv .̂ ^ Rogaški Slatini za 

^ porabnikov, ki pa smo 

jo že. v letošnjem letu pove
čali na 400 številk. Istočasno 
smo povečaU število six>jniih 
poti od 12 na 24, torej za 
dvakrat več. Zgrajena je b i l a 
tudi avtomatska telefonska 
centrala v Šmarju pri Jelšah 
s 160 številkami in 10 spoj
nimi . potmi. Kot zadnja je 
bila urejena centrala v Ro
gatcu s 100 številkami in 8 
spojnimi potmi.« 

Da se ni več zgradilo, je 
bil seveda vzrok pomanjka
nje finančnih sredstev. PTT 
Celje pa kljub temu priprav
lja . načrte za nove avtomat
ske centrale na šmarskem 
območju. Podjetje je dobilo 
posojila za nerazvito območ
je in to jim je porok, da 
bodo modernizirali še preo
stalo PTT omrežje. Do leta 
1976 bodo s temi sredstvi 
zgradili še nekaj novih avto
matskih telefonskih central. 
Na vrsto bo že letos prišel 
Podčetrtek, kjer bodo uvedli 
sto novih številk. Prostor za 
centralo je že pripravljen. Za 
leto 1975 je predvidena zgra
ditev vozliščne avtomatske 
centrale v Kozjem z 200 šte
vilkami in tridesetimi spoj
nimi potmi, na katere bodo 
vezane še avtomatska cen
trala Buče s 25 številkami, 
Lesično s 25, Podsreda s 25, 
Bistrica ob Sotli s 160 števil
kami ter nova avtomatska 
centrala v Podplatu s 160 šte
vilkami in Grobelnem s 25 
številkami. Do konca leta 1976 
naj bi bilo torej 710 novih 
avtomatskih priključkov, kar 
pomeni, da bi bilo potem na 
šmarskem območju možnih 
1380 avtomatskih priključkov. 

Za spojne poti bo še ved
no služil bivši mednarodni 
kabel z dodatnimi visokofre
kvenčnimi sistemi. S popolno 
avtomatizacijo PTT omrežja 
na Smarskem bo nedvomno 
mnogo olajšano delo mnogim 
gospodarskim organizacijam 
in pa seveda tudi občanom, 
ki bodo s tem mnogo pri
dobili, saj so doslej nekateri 
kraji imeli le stalni telefon
ski spoj in nič več. 

Na PTT podjetju Celje me
nijo, da je takšna razširitev 
omrežja na šmarskem zanje 
veliko breme. Pričakovali so 

namreč, da jim bo dodeljeno 
posojilo z beneficiranimi ob
restmi, kar jim seveda ni 
uspelo. Prav bi bilo, menijo 
na PTT podjetju, da bi obči
na to dosegla pri republiki 
in tako olajšala celotna pri
zadevanja PTT podjetja Ce
lje. 

»Poleg avtomatizacije PTT 
omrežja,« je dejal Edvard 
šepec, »pa predvidevamo tu
di zgraditev novih poštnih 
poslopij.« Dosedanji poštni 
lokali gostujejo v neprimer
nih stavbah, zato je nujno 
potrebno, da se čimprej pre-
sele. Mnogo škode je prine
sel tudi potres, zato upajo, 
da bodo zgradili nove poštne 
urade v Podčetrtku, Lesič-
nem in Pristavi, kjer so bili 
prostori po potresu najhuje 
poškodovani. V te gradnje 
bo PTT podjetje Celje vložilo 
lastna sredstva. Za avtomati

zacijo in izgradnjo vseh ob
jektov bodo po predvideva
njih porabili okoli 600 mili
jonov dinarjev. 

Obeti celjskega PTT pod
jetja za šmarsko občino so 
torej več kot ugodni. Njiho
vi nameni pa so vsestransko 
upravičeni, zato bi bilo res 
potrebno, da bi naleteli na 
potrebno razumevanje pri 
vseh, ki jim je kakorkoli v 
interesu, da se občina čim
prej izkoplje iz težav. Sama 
modernizacija omrežja pa 
seveda še ni vse, saj je tre
ba zgraditi in urediti tudi 
krajevna omrežja. Direktor 
PTT podjetja Celje ni poza
bil poudariti, da doslej v so
delovanju z občino niso ime
li nikakršnih težav, nasprot
no: občina je bila vselej in 
povsod pripravljena poma
gati. 

Milenko Strašek 

Kar 25 je tehle pogumnih malčkov, H jih !,<i niti toliko ne štejejo, da bi jih vzeli v osnovno šolo. Pogumni so zato, 
ker ob pogledu na vodo ne zajočejo kot toliko njihovih vrstnikov, ampak zavriskajo in brž hite namakuti vanjo 
svoje vroče glave. 

PA JE 
LE LEPO 

Vida Ocvirk Rozalija Zajec 

Za vse lakirnice je značilno, da je v njih neprijeten 
vonj po laku in delavci si morajo malo bolj negovati 
roke kot je to običajno. Ne vem pa, če se povsod 
tako razumejo in, če so tako zadovoljni kot v kolek
tivu industrijskega podjetja Peta Radeče. 

VIDA OCVIRK je oddel-
kovodja v lakirnici in že 
sedem let razporeja de
lavce v tem obratu in 
skrbi, da vedno vedo kaj 
početi, čeprav je izučena 
pletilja, si je pred enajsti
mi leti p>oiskala raje de
lo v tem podjetju in tako 
ostala bliže domu. Videti 
je, da se je v življenje te
ga kolektiva resnično 
vključila, saj je član dele
gacije, član upravnega od
bora in član delavskega 
sveta OZD Lesnina. Tako 
pravi, da ji sestanki ne 
uidejo. 

V prostem času pa Vi
da še vedno rada plete, 
šiva za družino, ki šteje 
tri člane. Mož, ki je sicer 
v službi pri IBT v Trbov
ljah, sedaj dela v Nemčiji, 
hčerka, ki je letos konča
la prvi letnik gimnazije 
pa je med počitnicami do
ma in kuha kosilo, da ta
ko pravi Vida, vsaj dva 
meseca jesta v redu. Vi
da ima tudi rada cvetje. 
Vse polno ga je okoli nje
nega doma. Zato ni čudno, 
da je članica radeškega 
hortikul turnega društva. 
Vida je rada doma, v 
Radečah, kjier so si zgra
dili hišo. Pravi, da nikoli 
ne bi mogla iti kam dru
gam, na tuje. 

ROZALIJA ZAJEC prav 
tako dela v lakirnici, le 
da je delavka na izhodni 
enoti in mora pregledati 
vsak izdelek posebej. V 
podjetju je šele približno 
sedem mesecev, prej pa 
je deset let delala v Celju 
kot kvalificirana kuharica. 
No, potem pa so začedi 
graditi hišo v Radečah in 
vožnja v Celje ji je vzeda 
preveč časa, pa se je za
poslila raje bliže, še ve
dno pa v prostem času 
najraje kuha in peče in 
ne sin in ne mož se teh 
njenih dobrot ne branita. 

Obe, Vida in Rozalija 
delata torej čisto nekaj 
drugega, kot sta mislih v 
mladosti. Vida pravi, da 
je bilo v začetku težko 
opravljati tako različno 
delo od pletenja, a se je 
zdaj že tako navadila, da 
bi to podjetje le težko 
zapustila. Rozalijo pa še 
vedno malo vleče nazaj k 
štedilniku, čeprav zasluži
ta različno. Vida 1140, Ro
zalija pa 815 starih dinar
jev na uro, sta obe v ko
lektivu zelo zadovoljni. 
Sicer pa pravi Rozalija, 
da je življenje prijetno in 
lepo, le delati moraš. 

B. P. 



p i s m a 
OBSOJAMO 

Ostro obsojamo bralko 
iz Šentjurja, ker piše, da 
ji je zadnja stran NT ze
lo všeč. Vedite, da je 
tisto lahko všeč le lahko-
živkam in sp>olnim obse
dencem, drugim normal
nim ljudem pa ne. Nor
čuje se, da tistim, ki se
stavek na zadnji strani 
ni všeč, naj berejo ČIK, 
START, ADAM JN EVA 
in tako dalje. Dovolj je, 
da v teh revijah pišejo o 
tem, ni p>otrebno, da še 
NT. Otroci več vedo kot 
odrasli, zato, ker se tako 
piše, kar pa ni lepo. Kje 
je kanček sramote? Ni
kjer. Bralka iz Šentjurja 
se ni podpisala ravno za
radi želje, da se nadalju
je »ljubezen po svetu«. 

IVAN MOLAJ 

ODGOVOR: Se vam ne 
zdi, da ste premalo hudi? 
Imate morda težave? 

PIŠEM PRVIČ 
Pišem vam prvič, če

prav sem, oziroma moji 
starši, naročnik že 17 let. 
Moram vam priznati, da 
je vaš tednik izredno za
nimiv in se mi zdi, da ga 
vidno izboljšujete. 

Včasih me jeai, ko pre
biram pisma bralcev, ki 
se jezijo zaradi te ali one 
rubrike. Ne vem, zakaj 
nekateri ne razumejo, da 
ne morete ustreči vsem. 
Jaz pregledam NT od pr
ve do zadnje strani, po
sebno pa me zanima 
šiportna stran. 

želim vam še vnaprej 
čim več uspeha. 

Valerija Bužan, 
Celje 

OB REGRESU 
K o sem prebrala v No

vem tedniku članek pod 
naslovom Ob regresu za 
kmete, me je prijelo pri 
srcu. Napisal ga je M. R. 
s Planine. Vprašujem ga, 
če sploh ve, kakšno je 
kmečko delo. Sem žena 
delavca železarne Store 
in gospodinja štiričlanske 
družine. Otroka sta še 
šoloobvezna, preživljati pa 
se moramo z eno plačo. 
Pomagam si tako, da na
jamem košček zemlje, na 
kateri pridelam najnuj
nejše. Delam od zore do 
mraka, da najeto zemljo 
odslužim in obdelam. Ga
ram dan za dnem na ze
mlji, pa si ne morem pri
voščiti več kot enodnevni 
izlet z delavskim avtobu
som. 

BETKA TREBOVC, 
Sentj.ur 

LJUBEZEN 
TI VEČNA 

Bil sem žalosten tiste
ga dne, 

tujec med tujci srečal 
sem tuje dekle . . . 

Bila sva si tujca 
in molčeč pozdrav vsak 

dan pozneje 
naju je zbližal... 
Bila sva si znanca 
in vedri nasmeh vsak 

dan pozneje 
naju je zbližal še 

bolj... 
Bil sem radosten tiste

ga dne, 
tujec med tujci srečal 
sem moje drago dekle... 

Bila sva prijatelja 
in sleherni stisk naji

nih rok 
naju je zbližal... 
Bila sva si fant in dekle 

in vsako najino sre
čanje 

naju je zbližalo še 
bolj... 

Bila si moja ljubezen in 
jaz sem bila tvoja, 

bila sva drug druge
mu vse 

in to je bilo tisto, 
da sem tujec med tujci 

spoznal, 
kako boli, 

ko zapušča te tvoje 
dekle! 
BOŽO 

POJASNILO 
TRNOVELJČANKI 
Gasilsko društvo Tmov-

Ije je 14. julija res pro
slavilo svojo 50-letnico ob
stoja. Vsekakor pa je bi
lo ogorčeno nad dopisom 
85-letne Tmoveljčanke. To 
pa zato, ker so njeni po
datki popolnoma 2^reše-
ni in nimajo nobene os
nove. 

Društvo ima svojo kro
niko, ki zgovorno priča 
o njenem nastanku, še 
nekaj točnih podatkov o 
ustanovitv: društva. Dne 
9. marca 1924 so vaški 
očaki na pobudo Franca 
Cerarja sklicali v bivši 
gostilni »Bincl« sestanek, 
ki mu je predsedoval Ja
kob Pilih. Simon Petro
vič, učitelj iz Ljubečne je 
podal navodila, na p>odla-
gi katerih naj se ustano
vi gasilsko društvo. Na 
sestanku so izvolili nas
lednji pripravljalni od
bor: Jakob Pilih kot za
časni predsednik, Franc 
Cerar, Jože Veber in An
ton Mahen. Začasni odbor 
je vzel delo v roko in 
zbral člane za novo ga
silsko društvo. Nato je 
16. marca 1924 sklical us
tanovni občni zbor v go
stilni Fazarmc v Tmov-
Ijah. Na občnem zboru 
so prebrali društvena 
pravila, nakar so izvolili 
društveni odbor, ki so ga 
sestavljali: Alojz Faza-
rinc, načelnik JožeTuhter, 
podnačelnik Jože Stožir, 
blagajnik Ivan Brvar, taj
nik. Odborniki pa so bi
li Franc Cerar, starejši, 
Anton Novačan, Martin 
Kompolšek in Jože Ve

ber. Pregledovalca raču
nov pa sta bila Franc 
Košenina in Jakob PiUh. 
Pričela se je akcija za 
nabavo snemalne črpalke-
ki so jo dobili 4. maja 
1924, nikakor pa ne ta
krat, kot navaja 85 letna 
Tmoveljčanka v svojem 
dopisu. 

Priznati moramo, da je 
bil Franc Košenina res 
srce društva. Imamo ga 
tudi na povečani sliki z 
vsemi ustanovnimi člani 
v trajen six>min bodočim 
rodovom. Kar omenjena 
piše o veleindustrialcu 
Petru Majdiču, je popK)!-
noma neutemeljeno. Pri
znamo tudi, da je bil dr. 
Anton Novačan fant od 
fare, kot omenja dopis
nica, vendar njegova 
knjiga Naša vas nima po
polnoma nobene zveze z 
ustanovitvijo društva. 

To je opis začetka ga
silskega društva, kar je 
zapisano tiodi na mero-
dajnih mestih. Upam, da 
bo dopisnica dobro pre
mislila naša pojasnila in 
verjela, da je bila res 
50-letnica društva. 

Gasilsko društvo 
Tmovlje 

ZDRAVNIKOV NI 
Na prav originalen na

čin je Zdravstveni dom v 
Slovenskih Konjicah re
šil vitanjski zdravniški 
problem. 

V oknu tukajšnje am
bulante je namreč eno
stavno dal nalepiti listek 
z napisom, da ordinacija 
do nadaljnjega odpade. Re
šitev je naravnost »ideal
na«, le škoda, da je sa
mo polovična. Nujno bi 
bilo treba ab vseh treh 
cestah, ki vodijo v Vita
nje, postaviti še velike 
table z napisom, da je 
vsem boleznim vstop na 
vitanjsko območje strogo 
prepovedan. Ljudje se 
vprašujejo ali se j e naše 
območje med zadnjo voj
no preslabo izkazalo, da 
si je zaslužilo takšno za
postavljanje? Starejši med 
nami se namreč še spo
minjajo, da je imelo Vi
tanje v stari Jugoslavija 
stalnega zdravnika, dol

go časa celo dva. Pravi
jo, da sedaj nobeden 
zdravnik ne mara več na 
deželo, baje pa jih je v 
mestih toliko, da je tam 
F>oseben zdravnik za des
ne in poseben za leve no
ge. Ce je to res, potem 
bi bilo treba našemu 
kraju pač dati status me
sta, da bi postal za zdrav
nike bolj privlačen. Mor
da pa je kak matematik 
celo izračunal, da bi v 
sedanjem času, ko se ne 
gleda več na potrebe, 
temveč samo še na ren
tabilnost, zdravnik v Vi
tanju sploh ne bi bil 
rentabilen. Kaže, da so 
bile najrazličnejše oblju
be pred zadnjim referen
dumom izrečene precej 
nepremišljeno, kajti do 
sedaj ni bila izpolnjena 
niti ena sa^na in tudi ne 
kaže, da bi v bližnji piri-
hodnosti sfploh bila. Ver
jetno pa razni naši vodil
ni možje še niso pomi-
sHli, da bi se lahko zgo
dilo, da vitanjski osel ob 
prihodnjem referendtunu 
ne bi več hotel iti na 
led. 

Tako tu v Vitanju za
devamo ob težave na 
vseh koncih m krajih in 
naravnost zavidamo onim 
srečnim krajem, kjer ra
zen tiste »grde« zadnje 
strani v Novem tedniku 
nimajo nobenih drugih 
problemov. 

V i t a n j č a n 

NOVA 
BRIZGALNA 

Slivničani niso bili za
dovoljni samo z novo as
faltirano cesto. Takoj so 
si zastavili nove konkret
ne naloge. Zbrali so od 
vaščanov denar in kupi
li gasilsko brizgalno. To 
je bilo pred dnevom vsta
je slovenskega naroda. 
Milan Lesjak je dal pro
stor za novo brizgalno v 
svoji hiši Začeli so pre
urejati sobo, prepleskali 
so, počistili m postavili 
novo brizgalno v sobo, 
da so si jo lahko Slivni-
čani ogledali od blizu. 

saj to je za vas največje 
bogastvo v slučaju rdeče, 
ga petelini. 

Mladi bodo uredili tu. 
di sejno sobo za sestanke 
in volitve, v jeseni 
bodo pripravili presene. 
čenje in spet bo zaigra-
la »»Franzatova harmoni. 
ka«: »Hej brigade hitite, 
razpodite zaostalost!« 

Stane Kurnijj 
Slivnica 35 

KULTURNO 
ŽIVLJENJE 
V GRIŽAH 

Griže niso velik kraj, 
vendar se lahko ponašajo 
z objektom, ki ga premo
re le malokatero mesto. 
To je letno gledaMšče Lim-
berg, kjer je idealen pro-
sto za najrazhčnejše kui. 
turne prireditve. 

Žal pa je bil ta idiličen 
prostor, ki je pravi na
ravni teater, do nedavne-
ga premalo izkoriščen. Le 
rekokdaj je tu gostovala 
gledališka skupina z več-
jim dramskim delom. Le
tos pa je kulturno živ
ljenje v Grižah znova oži
velo. Za to so poskrbeli 
predvsem prizadevni mla
dinci, ki so dali prostoru 
novo podobo. Gledališče 
so temeljito očistili, v 
stavbi, ki je poleg, pa so 
si s prostovoljnim delom 
in skromnimi sredstvi 
uredili klubske prostore. 
Mladina ima tako prostor, 
kjer se zbira ob posluša
nju plošč tn družabnih 
igrah. Kljub skromnim 
sredstvom je prostor ure
jen zelo privlačno. To pa 
še ni vse. Mladinski ak
tiv je tudi organizator 
plesov, ki so vsako sobo
to na terasi klubskih pro
storov. Ob prijetnih zvo
kih zabavne glasbe, ki jo 
igra ansambel »Oriški 
kvintet«, se mladi iz Griž 
pa tudi iz drugih krajev 
Savinjske doline radi za
vrtijo. 

Tako je mladina posta
la pobudnik kultrunih de
javnosti v kraju, saj zad
nje čase skoraj ne mine 
nedelja, da bi v Limber-
gu ne bilo kakšne kultur
ne prireditve, ki jih or-

PRED 30 LETI NA KOZJANSKEM PISE 
MARJAN 
JERIN 4 

Tiskano glasilo 
Pisana beseda o pravičnosti našega boja, o progra

mu Osvobodilne fronte, o politični situaciji pri nas in 
v svetu, o doseženih uspehih v boju z okupatorjem na 
ožjem področju in v slovenskem ter jugoslovanskem 
merilu, je bilo močno propagandno sredstvo v rokah 
političnih aktivistov pri njihovem delovanju med prebi
valstvom. Zato je že od samega začetka odigrala na Koz
janskem važno vlogo partizanska tehnika, ki so jo os
novali tu že prvi aktivisti-ilegalci v letu 1942 v Mangi 
pri Planini, nato pa pri Grabenski mami pri Šentvidu. 
Preimenovano v Prešernovo tehniko so premestili v za
četku leta 1944 na Bohor. V tem letu se je osnovala tu
di Aškerčeva tehnika na Rudeniku. V teh tehnikah je 
bilo tiskano glasilo kozjanskega okrožja $ prispevki 
borcev in političnih aktivistov, propagandni letaki in 
parole, razna obvestila in podobno. 

Tudi šolst^vo in kultura sta na Kozjanskem zaživeli 
posebno od julija 1944. 

V takoimenovani »jurkloštrski republiki« je začela z 
delom prva partizanska šola na Štajerskem v Henini, 
nekaj dni za tem pa v Jurkloštru. 10. oktobra 1944. leta 
je redno delovalo na Kozjanskem že 11 osnovnih šol, 
v novembru pa še nadaljnjih 5 partizanskih šol. Tako 
je okrožni odbor OF poročal SNOSu sredi novembra 
1944 o rednem šolskem delu v 16 partizanskih šolah s 
35 oddelki s 1238 učenci. Razen tega sta delovala v Jur
kloštru in na Planini dva pevska zbora, v Planini pa še 
ljudski oder, čitahiica in knjižnica. Okrožni odbor OF 
je organiziral v nekaj mesecih na osvobojenem ozem
lju na Kozjanskem s pomočjo okrajnih odborov široko 
kulturno in prosvetno dejavnost tudi v najbolj zakotnih 
krajih. To je bil spontan proces in izraz teženj sloven
skega človeka, ki mu je hotel okupator' nasilno odvzeti 
njegovo govorico, mišljenje in čustvovanje. 

Bolnica nikdar izdana 
Skupna naloga okrožnega odbora OF in Kozjanskega 

odreda je bila organizacija oskrbovanja partizanskih 
bolnic v Bohor ju, na Volušu, Rudeniku in na Drenovcu. 
Kljub izredno težkim razmeram, je bila ves čas do os

voboditve preskrba brezhibna, kar je pripisati še pose
bej krajevnim odborom OF in NOO, ki so poskrbeli, 
da so imele bolnice vedno dovolj živil, zdravil in osta
lega materiala. Prebivalcem v gorskih zaselkih gre naj
večja zasluga, da ni bila izdana nikdar nobena bolnica 
na Kozjanskem in da so se ranjenci počutili v njih varni. 

Četa borcev Kozjanskega odreda na Mrzli planini nad Zidanim mostom junija 1941. 
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ganizirajo najrazličnejše 
organizacije in društiva. 
ljubitelji gledališke umet
nosti pa upamo, da bo 
oživela tudi gledališka de
javnost in da bomo ime
li priložnost videti gosto
vanja dobrih gledaliških 
skupin. 

Mladinski aktiv Griže je 
dokazal, da je mogoče s 
skromnimi sredstvi uredi
ti prijeten kotiček za za
bavo mladih in da je s 
požrtvovalnim delom mo
goče doseči marsikaj, kar 
se zdi na videz neuresnič-
ijivo. 

NADA PETROVEC, 
ZJabukovica 

Urednik: Nada, tvojega 
prispevka smo bili zelo 
veseli. Upam, da boš ob
ljubo držala in se nam še 
večkrat oglasila. 

FAZANI 
IN KORUZA 

Večkrat prebiram pisma 
v Novem tedniku pa sem 
se še jaz namenil nekaj 
napisati. Upam, da bo 
moje pismo objavljeno. 

Bilo je pred kakšnimi 
desetimi leti, ko je konji
ška zadruga bila zelo za-
mteresirana za odkup 
zemljišča na našem manj
šem posestvu. Seveda ga 
je tudi odkupila. Tako 
nam je ostalo pri hiši le 
malo zemlje kot ohišnioa. 
Pozneje sem, ne s poseb
no željo po bogatenju, 
spet kupil zemljo. Letoš
njo pomlad smo del t ^a 
zemljišča posadili s koru
zo. Toda koruzo (prizna
no hibridno seme iz trgo
vine) so pozobali fazani. 
Sadili smo ponovno, toda 
ta »koristna« divjad je bi
la spet na mestu, tako 
da je koruze ostalo le ma

lo. 29. maja sem poslal 
pritožbo na Lovsko druži
no Slovenske Konjice. 
Imenovana družina med 
drugim vzgaja mlade fa
zane v svojem vzgajaU-
šču. Po njihovem členu 
P. A. so mi obljubili, da 
bo pri.šla njihova komisi
ja za ocenitev škode. To
da do danes te komisije 
še nisem videl, niti od
govora na mojo pritožbo. 
To bi lahko imenoval po
slovna nemorala. 

Torej, tri do štLrl tedne 
so se štirje fazani (imeli 
smo jih priliko opazova
ti) , last Lovske družine 
Slovenske Konjice, redili 
na naši njivi. Seveda za
stonj. Vodstvu lovske dru
žine se pa ne zdi vredno 
veliko z menoj razprav
ljati in dati skromno od
škodnino vsaj za seme 
ah kaj podobnega. Men
da po zakonu niso dolžni 
tega napraiviti. V sosednji 

oplotniški lovski družini 
pa to napravijo. Toda, po 
katerem zakonu je kmet 
dolžan rediti divjad za
stonj? Lovci pa včasih do
bijo lepe devize za divja
čino. 

Takšne škode nastajajo 
večkrat, a se kmetje ma
lo pritožujejo, ker so že 
nekako navajeni podobne
ga izkoriščanja s strani 
lovcev. Mogoče še iz ča
sov, ko je bil lov zadeva 
gosposkih ljudi, kmet je 
bn pa tlačan. Gk)vori in 
priporoča se, naj bo vsa
ka ped zemlje obdelana in 
da smo občani po novih 
zakonih plačani za minu
lo delo. Toda, ko mah 
človek išče pravico (pri-
4;oževaJ sem se tudi na 
občini), se mu včasih 
godi, kakor se je Cankar
jevemu hlapcu Jerneju. 

BENO CEGNAR 
Nova vas 11, 
Slov. Konjice 

NORČEVANJE 
IZ GASILCEV 

Spet se oglašam in se 
vam zahvaljujem za ob
javo članka Zdravljeni al
koholik 

Pravkar je minil praz
nik piva m cvetja v La
škem in vse je bilo v 
redu, razen prenekaterih 
opazk na račim gasilcev. 
S tovarišem sem bil riam-
reč dežurni, če slučajno 
pride do požara, da kar 
se da hitro intervenira
mo. Bilo pa je mnogo ta
kih, vinjenih m treznih, 
ki so se norčevali iz nas, 
češ »kaj pa vi delate tu
kaj«, »kje pa gori« in po
dobno. Mislim, da, če bd 
se vsi ti poglobih v p>o-
men gasilstva, ne bi kaj 
takega nikoli izgovorili. 
Vedno najprej pomisUjo 
na gasilce. Takrat so nam 

občara hvaležni, če pa 
smo takole ob priredit
vah pripravljeni na naj
hujše, smo pa že skoraj 
odveč. Verjemite, ta res
nica ali to spoznanje je 
zelo boieče za nas gasil
ce. Kljub temu, da sem 
po stažu skoraj najmlajši 
gasilec, tudi mene zaboli 
kaj takegč.. 

Upam, da bo kateri od 
teh prebral te vrstice in 
drugič ob takih prilikah 
drugače gledal na nas. 
Mislim da, če čutita po
trebo po dežurstvu po
veljnik in predsednik ga
silskega društva, naj bo 
to res dolžnost ne pa 
predmet norčevanja. Dru
go leto pa spet nasvide-
nje na prazniku piva in 
cvetja. 

Ludvik Volavšek 

Z NOVIM TEDNIKOM IN 
IZLETNIKOM V VARŠAVO 

Kandidat za izlet v Varšavo postanete na dva načina: 
1. Pošljite nam svojo fotografijo z rojstnimi in ostalimi podatki (po

klic, naslov). Pogoj pa je, da ste stari od 15 do 20 let, ali pa če ste delavec 
ali kmet in ste starejši od 20 let. V vsaki številki Novega tednika bomo 
objavili 8 fotografij osmih bralcev ali bralk, ki bodo kandidati za izlet. S fo
tografijo morate poslati tudi kupon. V uredništvu bomo žrebali, katerih 
8 fotografij bomo objavili. 

2. Izrežite glasovalni kupon, ga izpolnite s svojim naslovom, zapišite, 
za katerega kandidata objavljenih fotografij glasujete, kupon prilepite na 
dopisnico in pošljite na naš naslov. 

Kandidata z objavljene fotografije, za katera bo s kuponi glasovalo 
največ bralcev in bralk, bosta postala udeleženca izleta. 

Dva pa bomo izžrebali v uredništvu med vami, bralci, ki boste po
slali glasovalne kupone. Seveda lahko vsakdo pošlje tudi več kuponov, a 
največ 10. Vse bomo upoštevali. Tako bomo vsak teden dobili štiri potnike 
za izlet v Varšavo. 

M e d bralci , H so poslali kupon št. 12, smo Izžrebali sedemindvajsetega in osemindvajsetega potnika za Varšavo . T o sta: Kotnik M a r i j a , Preserje 18, Braslovče in Zal ika Skornlk, Dobrina 10, 
Loka pri Žusmu 
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FOTOKRONIKA 

v Dolenji vasi pri Preboldu so si vaščani zaželeli 
telefon. Kar olirog šestdeset taliih je bilo. Ker pa je 
bil center za PTT v Celju preveč obremenjen z dru-
gim delom, so vrli vaščani zavihali rokave, prispevali 
nekaj denarja in si sami postavili napeljavo za telefon. 
2e čez štirinajst dna se bodo lahko pogovarjali s ko
merkoli v naši domovini. 

Janez Vedenik 

Tale vesela druščina verjetno ne .bo šla hudo daleč, je 
pa tudi prevozno sredstvo, s katerim potujejo, nekaj 
posebnega. Energetska kriza jih ni prizadela.. .! Po
snetek Je iz Šempetra T Savinjsld dolini. 

Tekst In foto: T. Tavčar 

40-Ietni Avgust Jelenko in 65-letnl Viktor Velant sta 
radovednim obiskovalcem lanečkega praznika v lA>čah 
pokazala, kaj počenjajo na kmetijah starčki. Sedela sta 
za pravo lončeno pečjo, luščila koruzo in fižol, vmes 
pa pridno srkala iz pletenke. Povedala sta, da dekleta 
lepo skrbijo zanju, da jima pečejo dober kruh in da 
jima na vasi ni nič dolgč^. Avgust pa nam je še 
povedal, da si pušča brado že 14 let. 

Branko Stamejčič 

NAŠ KRAJ 
# KOZJANSKO — 
OBSOTELJSKI DROBIŽ 

Kuitui-no življenje v krajevni skup
nosti Rogaška Slatiiia je docela umrlo. 
Žalostna resnica. Knjižnica je že dol
go zaprta in vendar nihče ne migne 
s prstom, da bi bilo drugače. Žalosten 
konec je pričakalo tudi prosvetno d»ru 
štvo. Razbijajo kipe, vrstijo se pretepi 
m spet ni nikogar, ki bi naredil mir 
tn red. KuLtume prireditve, kojikor jih 
organizira Zdravilišče in razstave v or
ganizacija Delavske univerze v pivnici 
ter kinopredstave so tudi edino kultur
no razvedrilo, ki jih človek »uživa« v 
Rogaški Slatini. 

Kdo je odgovoren za to? GoTOrimo, 
naj bi bila Krajevna skupnost koordi
nator vseh akcij na območju nekega 
kraja. Je siatinska krajevna skupnost 
izvršila svojo vlogo? 

Manevri na Kozjanskem! A ne tisti 
pravd, pač pa Javorškova igra Ma

nevri, s katero bodo člani kulturno 
prosvetnega društva Zai'ja iz Tmovelj 
gostovali 10. avgnjsta na Planini pri 
Sevnici. Gostovanje »Zarjevcev« je pri
spevek k praznovanju občinskega praz
nika, hkrati pa je to tudi p>omemben 
PRIIS'pevek k praznovanju 30. obletnice 
svobodnega kozjanskega ozemlja, saj 
je bila takrat kulturna dejavnost na 
Koizjanskem močno razvita, še posebej 
pa prosvetna. 

Celotni izkupiček od predstave bodo 
člani kuli-umo prosvetnega aruštva Zar. 
ja iz Tmovelj poklonili za obnovo kul
turnega doma, domačini pa bodo PLAČA
li le čiste operativne stro^ške. 

Čeprav smo zadnje čase navajem na 
takšne izraze solidarnosti s Kozjanci, 
vendarle pozdravljamo to pobudo in 
prav bi bilo, če bi Planinčanom na tak
šen ali drugačen način i>omagali še 
drugi. 

10. avgusta torej na svidenje na Pla
nini! Manevri prav gotovo ne bodo ra
zočarali. 

X X X 

Kulturno umetniško društvo Ilija 
Gregorič v Bistrici ob Sotli spada vse
kakor med tista društva v občini, za 
katere laluko trdimo, da vsei>kozi neu
morno delajo. Seveda imajo Bistriča-
ni budi pogoje, ki pa so jih z večletnim 
trudom ustvarili sami. S tem menimo 
predvsem na domači prosvetni dom, ki 
so ga docela obnovili že lani. Čeprav 
društvo organizira obiske gledaliških 
predstav v Celju, si Bistričani žele, da 
bi jih gledališče obiskalo tudi doma. 
Ljudje so željni predstav, so nam po
vedali nedavno v Bistrici ob Soth. 

Pravkar urejujejo tndi prostore v 
zadružnem domu, kjer naj bi bila 
knjižnica, ki je doslej gostovala v klub
ski sobi krajevne organizacije SZDL. 
Pričakui'ejo, da se oo delo kultiirno 
prosvetnega društva Ilija Gregorič v 
Bistrici ob Sotli še poživilo v jesenskih 
mesecih, ko delo na polju nekoliko 
preneha. 

X X X 

Lesno predelovalni obrat v Mestinju 
raste v pravi gigant. Kljub temu dela 
še vedno niso končana, predvidevajo 
pa, da bo obrat zaposlil precejšnje šte
vilo novih delovnih moči, kar bo brez 
dvoma mnogo prisipevalo k razvoju ne-
rajzvitega območja. Ob graditvi novega 
obrata lesne industrije v Mestinju pa 
se čedalje pogosteje pojavljajo želje 
tamkajšnjih prebivalcev po novi šoli, 
ki je menda že potrebna. Ce danes še 
ni, bo jutri naĵ brž res. —miSt— 

# KOKARJE: 
TABORNIKI ODŠLI — 
DELA TEČEJO 

že 1968. so se celjski TABO 'miki odlo-
či'li, da si v Kokarjih postavijo stalno 
taborniško naselje. Čeprav so bili v 
vseh letih izgradnje in urejevanja na
selja taborniki stalni gostje, je bil po
udarek predvsem na delu in manj na 
opravljanju klasičnih taborniških dejav
nosti. Trud se je iz3>".ačal, saj bodo 
lahko že prihodnje leto odprli lepo 
urejeno taborniško naselje, ki bo vred
no približno 50 starih milijonov. Njih 
ureditev naselja ni stala niti približno 
toliko. Saj veste, kakšni pa bi bili ta
borniki, če se ne B I znašli. Veliko so 
sami delali, iarediio lepo pa so in še 
bodo sodelovali z JLA. 

V taibomiškem naselju že stoji 10 

lepih lesenih hišic, jedilnica, kuhinja, 
nekoliko dalje proč pa cela vrsta šoto
rov. 

Do uradne otvoritve, ki bo prihodnje 
leto ob občinskem prazniku, bodo celj
ski taborniki postorili še marsikaj. V 
sodelovanju z vojsko bodo pripeljali 
v Kokarje asfaltno cesto, ki se bo kon
čala ie nelcaj 100 metrov od tabora. 
Tu asfalta ne marajo! Da.je bodo ure
dili še kuhinjski biok ter novo jedilni
co, ki ima kar 130 kvadratnih metrov 
uporabne pKJvršine. Popravili bodo .še 
igrišče za košarko, rokomet, nogomet 
in odbojko, ter uredili okolico tabora. 

Da, veliko dela še čaka marljive ta
bornike. Vendar ob teh načrtih že tli
jo in zorijo novi. Skoraj prepričani 
smo, da le ne bo ostalo vse pri na
črtovanem. Po tihem namreč mislijo 
tudi na manjši ribnik, ki bi ga dobili 
z zajezitvijo bližnjega potočka, morda 
bodo del nove jedilnice zazidali in v 
njem lu-edili sobe za zimsko letova
nje . . . Skratka načrtov ne manjka. 

Ne bi bilo prav, če v tem našem 
zapisu ne bi vsaj omenili tudi pravih 
taborjenj, ki so letos tu že bila. Med 
igrami bratstva in enotnosti so v Ko
karjih gostili tabornike IZ bratskih 
mest. 

V začetku julija i)a so te tabornike 
zamenjali člani taborniške I I . grupe 
odredov, ki v Kokairjih taborijo vsa
ko leto. V dveh izmenah so se tu zvr
stili taborniki IZ Sida, Novega Beogra
da, Kruševca, Stojičevega in seveda 
Celja. Da so bili s taborjenjem nad
vse zadovoljni, N I treba posebej pou
darjati. 

Naj ob koncu povemo še, da se bo 
sodelovanje tabornikov iz naštetih mest 
tudi v prihodnje nadaljevalo in da 
bodo v PRIHO'dnjih letih Kokarje še 
bolj živahne kot doslej, saj bo tabor 
lahko gostil preko 200 tabornikov hkra
ti. Branko Stamejčič 

m CELJE: 
IZKOPAVANJA 
SEPTEMBRA 

Zavod za spomeniška varstvo v Ce
lju je v preteklem letu organiziral 
izkopavanja na celjskem gradu in si
cer na notranjem grajskem dvorišču. 
Finančno sta ga omogočila raziskoval
na skupnost Slovenije I N kulturna 
skupnost Celje. Akcija, ki so jo vodi
li arheologi Z ljubljanske univerze, je 
dala v lanskem letu vidne rezultate. 
Ugotovljeni so bili ostanki arhitektur 
iz obdobja romantike, gotike I N rene
sanse, ki nudijo poglobljen vpogled 
v stavbno snovanje na tem objektu 
— enem najpomembnejših grajskih 
razvaHin na Slovenskem. 

Zdaj nameravajo pričeti z ureje
valnimi deli na gradu. Študije za ure
ditev dvorišča so že v končni fazi, 
medtem pa so v teku dogovon Z izva
jalcem in financerji akcije. Poleg ure
ditve dvorišča pa je letos v načrtu 
tudi tretja faza arheoloških raziskav. 
Njihov namen ni samo znanstven, 
ampak predvsem praktičen. 

Strokovnjake spomeniškega zavo
da in njihove sodelavce vodi pri teh 
delih želja, da bi dobih čimveč ele
mentov, ki bodo v bližnji prihodnosti 
omogočili ureditev celjskega gradu. 
Pri tem bo poudarjena velika historič
na vrednost, obenem pa bo mogoče 
razširiti obstoječe grajsko gostišče, ka
terega kapacitete za številne domače 
in tuje turiste že zdavnaj ne zadošča
jo več. Z. S. 

e ŠENTJUR: KOPALNA 
SEZONA NA VIŠKU 

Za letošnjo kopalno sezono je bil 
kopalni bazen popravljen. TTKS je 
vložila za najnujnejša vzdrževalna de
la približno 30.000 din. Ko so bila de
la končana, pa je potres precej raz
rahljal temelje bazena, ki sedaj pre
cej puščajo. Po končani kopalni sezo
ni bo potreben temeljit poseg, za »oz
dravitev« bazena. 

V juliju je bazene obiskalo 5200 
kopalcev; sedaj, ko je taka vročina, je 
dnevno kopalcev kar preveč. Razmisli
ti bo treba o povečinju bazena, o 
novi vodovodni napeljavi in o čistilnih 
napravah. Sedanja velikost 25 x 15 m 
je za 100 % premajhna. Bazen trna v 
upravljanju stanovanjj-ko-komtmalno 
podjetje, ki iz inkasa komaj krije 
najnujnejša vzdrževalna dela. 

E. RECNIK 

P R O D A M 

ŠtEZM 

Tobačna tovarna Lw 
je že lani postavila , 
jurju nov kiosk. Ker p 
bilo delavcev, so ga. 
šele februarja letos. S(! 
tukaj zaposlena Marij 
benšek. »Najprej ^ 
se počutite na novem 
nem mestu?« 

»To je moje prvo ̂  
mesto in moram reči, 
kar prijetno počutim, 
če ni kupcev je malce 
čas.« 

»Omenili ste kupce, 
veliko prometa?« 

»Različno. Povprečno 
do 120 strank dnevno,i 

»Kaj pa največ kup 

š m m 

KAJŠEDl 
Od potresa do danes 

nil že mesec in pol. Ni 
nu je vse popisano ini 
tirano, ni pa še konča 
nančnega izračuna šk« 
je v izdelavi in bo km 
tov. 

Najdaije so z deli pr 
nji nove šole v Loki p 
mu, kjer so z betonsta 
za temelje v zaključi 
Samo'Uipravna stanot 
skupnost je sprejela 
da bo v naslednjih dne 
nila z »Marlesom« pog 
gradnji prvih desetih 
vanjskih enot. Sedaj j( 
dela na razpolago 3 n 
din. Samoupravna sta 
ska interesna skupnost 
členila nekatere naju 
stanovanjske probl«i 
prišla do sklepa, da 1 
nujnejše probleme reJ 
stanovanji v blokih, 
v gradnji in, ki bodo 
sen vseljivi. Tu so vi 
prizadeti delavci »Al 
in LI-BOHOR. Prav ! 
pvodatkov pa ni, kaj 
tem področju storila! 
iz celjske občine, ki ' 
jejo prizadete delavce 
ne Šentjur. 

Najslabše je z ošk« 
4. skupine, katerih st 
za rušenje in so J 
novogradnje. Ti ljudj 
daj v prikolicah, šC 
raznih gospodarskih 
jih. Radi bi pričeli 
gradnjo, vendar trei) 
dovolj denarnih sre< 
kreditiranje; prav 
sredstev za popravil' 
gradnjo poškodovanih 
silcih objektov. Prih<: 
den bodo na terenu 1 
niki in strokovne 1 
ki bodo prizadetii 
brezplačne nasvete o 
lu in novogradnji po 
nih stavb. Vse i>otret 
macije bodo občani 
na svx>jih krajevnih 
stih. Menimo, da je 
prizadetim oskrbeti 
kredite, da bodo \ ^ 
li z deli, srcer jih ^ 
tel a zima. Slovenski 
pravi: »Dvakrat da, 
tro da!«. 



^ OD RINKE DO SOTLE — OD RINKE DO SOTLE — OD RINKE DO SOTLE — OD RINKE DO SOTLE — 

prodam onevnega 
fjo revij.« _ 
' jakšne težave na 
[ Diestu?« 
iU večjih težav tre-

"Zgja. Moti me le to, 
•deljen delovm čas 
"IE ob pol šestin zju 
' delo se vozim iz 
'avtobusom ali pa 

z možem, ki dela 
Z. Dopoldne delam 
S popoldne pa od 
T^iire. Ta čas od de-
gnJD sem primorana 

[i^j, saj bi bilo po-
J nemogoče v treh 
0 v Slivnico in na 

preostalo popoldne 
^ delo doma — kot 
jo5podinjo.« 
jje z osebnim dohod-
jg z njim zadovoljni?« 
, osebnim dohodkom 
1 2a tistih sedem ur 
jar zadovoljivo, Ani-
pomislim, kaj vse bi 

, narediti v treh urah, 
jni ostati tukaj, se mi 
JE dohodek prenizek. 

jjga se zaenkrat ne da 
ji ukreniti.« 
pi lahko zaupali, kak-
tje imate?« 
JE veliko. Najbolj si 

da bi uspešno končala 
J administrativno šo-
jaala sem drugi letnik. 
j«ani šoli bi se kje v 
zaposlila in problem 

Iga delovnega časa bi 
»n.« 
isto za konec sem pri-
vprašanje — kaj pa 

'I 
»dal bi mi enkrat 
)ra. Je pa še vpraša-
ga bom lahko sploh 
saj je znano, da ni 

J in ne vem, če me 
to kdo nadomeščal. 

LENKA VRABIC 

In z ras l i so novi b loki na D o l g e m pol ju v C e l j u . D o m i s e l n i g r a d b e n i k i (a l i kdo d r u g ) 
so s e s p o m n i l i , da bi b i lo l epo , č e bi i m e l i o t roc i ob nj ih tud i ig r i šče . Pa n e trav
na to , a s f a l t n o p r e v l e k o naj i m a . Toda ka j , ko j e prav s red i t e g a igr išča »zras la« , 
n e b o d i j e t r e b a , t a l e » t e l e g r a f a r n i c a « . Pa p r i j e tno igro , o t r o c i , in paz i te na d r o g ! 

( F o t o : B. S T A M E J Č I Č ) 

Da je na Kozjanskem »vse živo od brigadirjev« ni nič novega. Najbolj živalino je v 
Šentvidu, kjer so brigadirji »doma«. Urejujejo ceste in zato je potrebna ustrezna me
hanizacija. Tale »Slonček« je prispel na cesto med Planino in Šentvidom prejšnji 
teden. Pripeljali so ga na velikem vlačilcu, saj ima nekaj čez 20 ton. Potem je kar 
sam odsopihal naprej po cesti in se takoj vključil v obnovo Kozjans •̂ tra. Na sliki ga 
vidimo, kako previdno leze z vlačilca. Foto: Drago Medved 

EZADOVA RIBOGOJNICA 

POSTRVI MRGOLI 
ikSen kilometer iz Zai
ti Zabukovici vas na 
slika tabla oi>ozori, da 
zini ribogojnica. Kljub 
iju jo težko najdete, 
odinaknjena od glav-

le, do nje pa vodi le 
to boljši kolovoz. Ce 
bilo tistega značilnega 
V lahko še zgrešili, 
vhodu v ribogojnico 
I Franca Hrovatiča, 
ijega rudarja v liboj-
rudniku, sedaj pa pre-
' in v svoje delo pre-
ivo zaljubljenega ribo-

' Klepet se prične in se-
tema ix>gavora ribe, 

fanc Hrovatič o njih 
' govori. »Prav nič mi 

i I <ia sem zamenjal po-
! pravi. »Toliko ve-

ga imam ob teh 
^ . . .« 
t ^ sam prav nič ne ra-
^ ^ ribe. Le to vem, 
*>bre na krožniku, da 
glavo in plavuti, pa 

* ^krge sem že slišal.. 
.̂ zato zelo previdno 

iietn. 

^ / " • ^o jn i co imamo že 
J-'" pripoveduje Franc 

»Tu so idealni po-
vzrejo postrvi. Ne ve-

Ĵ̂ ^̂  občutljive ribe so 
je naš potok La-

j j ^ . . zanje. Pozimi za-
/ ^ i h izvirov nič pre-
* poleti iz istega 
^ Wč prevroč. Tempe-

le maJenkosino 
pa je za postrvi 

^ ^ i , da tole ribogoj-
kaj zapletena za-

j, bazenov zgradtiš, 
J^ j e ribe. pa je. Se-
**- Hrovatič me pouči. 

»Veste, dela nam nikoli ne 
zmanjka. Tako previdni mo
ramo biti. V bazenih ne sme 
biti preveč rib. Postrv rabi 
svoj prostor. Rabi tudi čisto 
vodo, zato je treba nepre
stano čistiti bazene. Potem 
je tu še skrb za dobro hra
n o . . . Pri nas postrvi hrand-
mo z mletim mesom. Ne ve
ste, koliko boljše so zato. 
Pozabiti pa seveda ne sme
mo na zarod. Največ dela je 
v času drstenja.« 

Na tej točki najinega raz
govora sem bil najbolj pre
senečen. Poskusil bom opi
sati, kar sem zvedel, z bese
dami mojega sogovornika. 

»Postrv osmukamo in ji ta

ko odvzamemo ikre. Samčku 
odvzamemo mleček in z njim 
oplodimo ikre. Oplojene ^ e 
se že imenujejo zarod. Tega 
gojimo v posebnih rotacijskih 
bazenih, kjer voda nepresta
no kroži, če je v njej prema
lo kisika, ga s posebnimi na
pravami dovajajo in tako 
skrbijo, da zarodtu res niče
sar ne manjka. Zarod pKDčasi 
raste in se gosti. Pregost i>a 
le ne sme biti, saj smo že 
rekli, da rabi postrv veliko 
prostora. Zato je treba zarod 
kar naprej se l i t i . . . Zarod se 
tako počasi seli v večje ba
zene, ko doseže ribica 4 cm 
pa postane mladica. Iz te se 
razvije lepa postrv, prav 

takšna, kakršno lepo zapeče
no najraje vidimo na krož
niku.« 

Pa povejte, če je postrvi 
lahko gojiti? Naj povem le še 
nekaj podatkov, ki bodo to
le pripoved o bodočih poje
dinah lepo popestrili. V Hme-
zadovi ribogojnici so lani 
vzgojiti dobrih 21 ton postr
vi, letos pa jih ne bo manj 
kot 25 ton. Se vam ne zdi 
preveč? Tri postrvi, ki sem jih 
tudi sam kupil in s kateri
mi se bom, takoj ko tele vr
stice napišem, posladkal, so 
tehtale natančno 60 diekagra-
mov. Verjemite mi, da niso 
bile male. 

Branko Stamejčič 

MALA ANKETA 

CENE, CENE 
Zadnje povišanje cen nas je prav vse hudo priza

delo. Seveda je bilo huje tistim, ki so se z nizkimi 
osebnimi aohodki že prej težko prebijali iz meseca 
v mesec. In takih je v vsaki občini celjske regije še 
veliko. Toda ob vsem tem je gotovo to, da so imele 
ob podražitvi osnovnih življenjskih živil največ pove
dati prav gospodinje, ki dan za dnem nakupujejo 
živJla za svojo bolj ali manj številno družino. 

V Slovenskih Konjicah sva se s kolegom postavila 
pred samopostrežno trgovino in pMJvprašala Konjičane, 
kako so sprejeli vest o podražitvi za življenje važnih 
artiklov in kaj sploh menijo otaki podražitvi. Takole 
so dejali: 

ANTON M I K U U A N : 
»Doma sem iz Zeč pri 
Konjicah zaposlen pa v 
Kostroju kot ključavni
čar. Mesečno zaslužim od 
2000 do 2500 dinarjev, ta
ko da nisem ravno med 
tistimi, k jih je podraži
tev najbolj prizadela. Ven
dar mislim, da ni najbolj 
realno, če bodo delavcem 
zaradi podražitve povišah 
osebne dohodke. Verjetno 
bodo moraii razmišljati o 
kaki drug* ustrezni rešit
vi, ki bo zaščitila delav-

SLAVA GORJUP: »Po- ^e ne sam- pred to, am-
dražitev osnovnih življenj- pak tudi pred bodočimi 
skih živil me je zelo pre- podražifcvami« 
senetila. Zapo.s.ena sem v 

•Konusu, imam 'otroka, 
mož je na delu v Libiji. 
Mesečno dobim okrog 
2000 dinarjev plače, no, 
sedaj bo pioča za 3 od
stotke večja. To se nii 
zdi ob teij FKDdražitvi pre
malo. In tudi m prav, da 
povečajo plače za določen 
procent Tako se plače 
spet višajo tistim z naj
večjimi osebmmi dohod
ki, delavci pa dobijo le 
za nekaj tisočakov višjo 
plačo. Procenti le še ve- , , . „ , . . .„xtwij- rr 
čajo socialne raMike.« M a r i j a SLAPNIK: »Za-

poslena sem v Konusu v 
Slovenskih Konjicah kot 
delavka. Mesečno zaslu
žim okrog 2400 dinarjev 
in ker živim sama, mi ta 
denar nekako zadošča za 
ne preveč razkošno živ
ljenje. V podjetju pa mo
je sodelavke niso preveč 
zadovoljne. Saj veste, dru
žino imajo, otroke, ki ve
liko zabtevajo, denarja pa 
ni. To je res hudo. Jaz 
se zaenkrat ne morem pri
toževati. Seveda me j e po
dražitev prizadela, toda 
— bom že kako.« 

J02E HVALA: »Sem 
Konjičan, zaposlen v Les
no industrijskem podjet
ju. Podražitev je spet pri
zadela predvsem tiste de
lavce z najnižjimi oseb
nimi dohodki in takih je 
nekaj tudi pri nas. Zdi se 
mi, da posledic podražit
ve • ne bomo ublažili, če 
bomo povišali osebne do
hodke. Tako stanje bi mo
rali popraviti na druga
čen načm. vendar bi tež
ko rekel, na kakšen. Zdi 
pa se mi, da smo prišli 
v tako situacijo samo za
to, ker slabo gospodari
mo.« 

ANA SKRINJAH: »Do
ma sem 12 Tepanja, po 
poklicu pa gospodinja in 
delavka. V službi sem 
kot snažilka v vzgojno 
varstvenem zavodu v Slo
venskih Konjicah. O po-
dražitvi pa bi dejala to, 
da so plače delavcev pre
majhne, in da njihov žep 
ne zmore takih skokov 
cen. Jaz dobim mesečno 
1400 dinarjev in če bi ži
vela sama z e«nim otro
kom, mi ta denar ne bi 
zadoščal za vse osnovne 
potrebe. Se dobro, da sva 
z možem oba v službi!« 

Tako memjo o podražitvi konjiški občani. Njihova 
mnenja so različna, vendar so si enotni v enem po
gledu: delavce z najnižjimi osebnimi dohodki je treba 
zaščititi. In tako je prav, kajti ravno praksa .s<:)lidar-
nosti je ena od bistvenih sestavin našega sistema. 

DAMJANA STAMEJČIČ 



JM a V I T E D NI K z A S ODO B N O K M E TIJ S T V O 
NA OBISKU PRI KOLARJEVIH 

Alojz Kolar v svojem vinogradu. 

Na škalcah pri Slovenskih 
Konjicah stoji Kolarjeva do
mačija, skrita med zelenje 
dreves m vsa obdana z vino
gradi. Gospodar na kmetiji 
je Alojz Kolar, prijeten in 
vesel možak. Kmetuje sku
PAJ s svojo ženo in sinom, ki 
mu tu pa tam PKJMAGA na 
polju. Saj veste, mladi radi 
uidejo kam »na lepše<t, tako 
tudi mladi Kolarjev sin. No, 
k Alojzu Kolar ju nas je za
nesla pot predvsem zato, da 
bi se z njim malce pogovori
li o njegovi kmetiji in kme
tovanju sploh. In priznati 
moram, da je preudarno in 
zbrano odgovarjal na naša 
vprašanja. 

KMETJE 
IZGUBLJAJO, 

KO PRODAJAJO 
MOŠT 

»Lahko bi dejal, da sem 
pol živinorejec in pol sa
djar,« je začel naš pogovor 
Alojz Kolar. »Pravzaprav ml 
glavnino dohodka prinaša ži
vina, mislim seveda na mle
ko, ki ga prodam letno tudi 
do 15.000 litrov. V hlevu 
Imam trenutno 6 krav, vse so 
plemenske pasme, simantalke 
in frizijke. Sčasoma bom go

jil samo simentalke, ki ima
jo daljšo življenjsko dobo 
kot frizijke in kar je bolj 
pomembno — daljšo mlečno 
dobo imajo. Poleg tega, da se 
ukvarjam z živinorejo, sem 
tudi vinogradnik in sadjar. 
Pa bolj vinogradnik. Na kme
tiji sem zasadil za 1 ha vin
ske trte, sam sem nasadil 
sadike in jih cepil. Ko sem 
obnavljal star vinograd sem 
namenoma nasadil samo 
boljše sorte grozdja, samo 
beh burgundec in zeleni sU 
vanec. Pa tudi obrodi mi tr
ta kar dobro. Povprečno pri
delam letno kakih 15 ton 
grozdja.« 

»Komu pa prodajate vino, 
ki ga pridelate?« 

»S to rečjo je pa tako: 
Prejšnja leta, mislim na leta 
po vojni, so bile zadruge ti
ste, ki so odkupovale groz
dje. Grozdje, da, in ne vino! 
Sedaj pa pri nas zadruga ne 
odkupuje več grozdja. Pa SE 
je lani zgodilo to, da smo 
naši zadrugi prodali mošt po 
7 dinarjev, v Slovenski Bi
strici pa je Agrokombinat 
odkupoval po 7 dinarjev gro
zdje! Si lahko mislite, kolU«, 
smo kmetj« zgubili S tem, 
ko smo prodajali mošt? Pa 

koliko več dela smo imeh, 
kot če bi prodajali grozdje. 
Kak nesmisel!« 

»Kako pa kaže letina?« 
»Letošnji pridelek grozdja 

bo slab. Veste, trta rabi za 
pravilen razvoj grozdja 450 
sončnih ur, sami pa veste, 
kako malo sonca je bilo le
tos. Zato je vegetacija zapoz
nela, grozdje še ne cveti. Ko 
razmišljam o tem, se vedno 
spomnim na leta po vojni. 
"Kikrat smo imeli pri nas res 
visoko kvalitetna vina. Kaže, 
da ni več prave klime za gro
zdje, saj ni bilo od leta 1953 
prave vinske letine. In če ni 
prave klime, potem grozdje 
ne doseže določene sladkorne 
stopnje, ki bi jo moral ime
ti. Zato je vino slabše, in mo
ramo ga sladkati. To pa za 
vino ni dobro.« 

»Kaj P A vam prinaša SA
djarstvo?« 

»Nič. Verjetno bom vse SA
dno drevje izpulil in nasadil 
trto. Saj se ne splača gojiti 
sadja! Prehuda je konkuren
ca makedonskega, italijan
skega in madžarskega ssidja 
in zato menim, da se nam 
v Sloveniji sadja ne splača 
gojiti. In končno: zakaj bi 
mi sadje kje v kleti. 

ker ga ne morem prodati. Vi
no pa že poč&ka. kako leto, 
pa še bolj kvalitetno in dra
žje je, če je kako leto sta
rejše. Tako je to s sadjem!« 

Alojz Kolar ima 6 otrok 
vendar pravi, da ne bo od 
njih nihše ostal na kmetiji. 
Preveč je treba delati za ma
lo denarja. 

»Od zore do mraka ga
ram,« pravi oče Kolar, »ven
dar pa nikoli ne vem, ali se 
bo moj trud splačal. Kmetje 
smo preveč odvisni od narav
nih pogojev, od vremena, ki 
pa je žal, velikokrat muha
sto. In zato je povsem ra
zumljivo, da mladi bežijo s 
kmetij v tovarne. Tam zaslu
žijo svojo plačo če dežuje 
ali pa če sije sonce.« 

DOBER 
KMETOVALEC 

DOBER 
KOMUNIST 

še in še smo se pogovar-
jaU s Kolarjevim Alojzom, 
beseda je dala besedo in že 
smo se le nekaj minut prej 
pogovarjali o kmetijstvu. Ci
sto slučajno, nekje med bese
dami je Alojz Kolar povedal, 
da je bil med vojno v dru
gem pohorskem bataljonu, 
da se je po vojni aktivno 
vključil v družbeno-poUtično 
delo in da je že od leta 1944 
član Zveze komunistov. Eden 
najstarejših članov Zveze ko
munistov v Konjicah je. In 
še danes aktivno dela v šte
vilnih družbeno političnih or
ganizacijah. Tudi v Zvezi ko
munistov. Pravi, da še veli
kokrat reče kako ostro na ra
čun članov, ki so v Zvezi ko
munistov samo za število. De
jal je, da bi morali s takimi 
člani bolj ostro obračunati. 

»Najbolj pa sem ogorčen,« 
je dejal, »ko sprejemamo y 
Zvezo komtmistov ljudi, ki 
so stari 50 in več let. Le kje 
so bili ti ljudje prej, ko smo 
bili na začetku naše socialis
tične graditve, ko je bil vsak 
član Zveze komunistov tako 
dragocen in prepotreben na 
terenu in v tovarni? Je mar 
to prav, da sedaj te Ijiidi 
sprejemamo v vrste tistih, ki 
so že pred več deset leti do
umeli svojo vlogo? Mislim, 
da to ni prav in vedno sem 
bil odločno proti takšnim 
članom. To pomeni hinavšči-
no \n licemerstvo!« 

DAMJANA STAMEJČIČ 

SREČANJE Z MLADIM 
KMETOM FRANCIJEM 
MAROVTOM 

DELA DOVOLJ 

Delovnik Francija Marovta velikokrat mine na traktorju. 

V Gornjih Gorčah pri Bra-
slovčali smo obiskali mlade
ga kmeta Franca Marovta 
ter mu zastavili nekaj vpra
šanj: 

»Franci, kako dolgo že 
kmetuješ?« 

»Po končani osnovni šoli 
sem se vpisal v srednjo kme. 
tijsko šolo v Mariboru ter 
jo tudi dokončal. Po konča
ni šoli sem odsluM vojaški 
rok in od tedaj daije sem 
na kmetiji. Star pa sem 25 
let.« 

»Ali si zadovoljen s svojim 
poklicem?« 

»Bil sem bolj kot sem se
daj. Na kmetiji je vedno te
že in večkrat premišljujem, 
da bi si poiskal lažje delo 
in bolj zagotovljen kos kru
ha kot temu pravimo.« 

»Kako to, da si se po kon
čani srednji šoli odločil, da 
boš ostal doma?« 

»Doma sem ostal zaito, ker 
sem imel že od rane mlado
sti veselje do kmetovanja. 
Sed^ pa, ker imam kvalifi
kacijo in že tudi ponudbe za 
zaposlitev, vedno boJj pre

mišljujem, kako naj se od

ločim, še posebej, če se o4 
kupne cene kmetijskih pro 
izvodov ne bodo uskladile.1 

»Kaj pa trenutno delate?! 
»Z žetvijo smo pri koncu 

Sedaj bomo čistiild in d^:^ 
jevali hmelj, potem pa to 
na vrsti spravilo otave, 
Skratka, dela nam ne zmanj
ka.« 

»M-sd kakšne kmete sodite 
po velikosti obdelovalne zem 
l,ie in koliko imate hmelja?! 

»Smo med srednjimi kmed 
in imamo 1,6 ha hmelja, ka' 
je devet tisoč sadik.« 

»Kako pa olrirate?« 
»Smo v strojni skupnost 

in obiramo vse strojno. T 
skupnosita je pet koopem 
tov, tako obiramo že trenje 
leto.« 

»Kaj meniš o ceni hmelja?* 
»Glede na stalno rast oet 

gnojil, zaščitnih sredstev pi 
tudi groriv in premoga — vsi 
ta sredstva so za proizvod 
njo hmelja nujna — je ceoi 
hmelja odločno prenizka. C 
bi se popravila ne morer« 
računati, glede na to, da m 
svetovnem tržišču cena hm« 
Ija pada.« 

TEKST IN Forro 
. ^_ TONE TAVCAl 

HMELJ: 

KAKŠNA BO LETINA? 
Pridelovalcem kmelja v 

Savinjski dolini se letos 
obeta pnoiižno enak pri
delek kot lani. Pri kme
tijskem kombinatu v Žal
cu računajo, da bo zna
šal okrog 1100 ton, kar je 
ena tretjina celotnega pri
delka v Sloveniji. Večino 
tega pridelka, to je ok
rog 75 odstotkov, name
ravajo letos obrati s stro
ji. Le-teh je letos v Sa
vinjski dolini že nad 65, 
če štejemo tudi tiste, ki 
so v zasebni lasti. Stroji 
torej nadomeščajo vedno 
več rok, s tem pa se se
veda stroški obiranja 
znatno zmanjšajo. 

Kako bo letos z odkup
no ceno? Kot vse kaže, 
bo le-ta za pridelovalce 
neugodna. Proizvodna ce
na naj bi znašala 4,50 din, 
odkupna cena pa 4,20 din 

za kilogram hmelja. Od
kupna cena bo torej 
manjša od proizvodnih 
stroškov, ki so z zadnji
mi podražitvami dušičnih 
gnojil in zaščitnih sred
stev proti škodljivcem 
močno narasli Hmeljar
jem je letos ponagajalo 
tudi vreme, saj bi lahko 
pretepla in presuha me
seca marec in april ter 
deževni junij so prispe
vali svoje. Zaradi dežev
nega in hladnega vreme
na v prvih dneh junija se 
je namreč na hmelju mo
čno razširila timeljskauš, 
kar je povečalo proizvod
ne stroške za okrog 55 
starih milijonov, ki so 
jih porabil, za dodatna 
zaščitna sredstva. Svoj 
davek pa je terjala tudi 
toča, ki je v maju tn 
jtmiju na posameznih 

področjih poškodovala tu
di do 50 odstotkov sadik 
in tako 2!imanjšala pride
lek vsaj za sto ton. 

Vreme torej letos hme
ljarjem ni bilo preveč na
klonjeno. Toda do obiral-
ne sezone, iti se bo letos 
predvidoma začela po 20. 
avgustu, je še celih 14 
dni in v tem času se lah
ko še marsikaj popravi. 
Tako bi, na primer, lah
ko nekaj deževnih dni v 
avgustu močno spremeni
lo sedanje stanje v ko
rist pridelovalcev zelene
ga zlata. 

Upajmo torej, da bo 
letošnji pridelek hmelja 
bogat, da bo tako popla
čan celoletni trud savinj
skih kmetov. 

MIRAN KOROŠEC 
Kosmate prsasti? Ne, le čisto nedolžne senene kopice, zložene na poseben način pre* 
med koli napeljane žice. Lepo, kajnei 

Foto: B. Stamej«! 
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NOGOMET: SUHI DEBELI 

1177 kg:785kg= 4 :4 
^ i i l o soboto sta se v 

med seboj pomerili 
'•'̂ .gterici siihih in debelih. 
*̂ ju,l)a po zagrizenem dvo-

u j * pripeljala na igrišče 
"'L 9tx) navijačev. Kako tu-
'^e bi- Smeha res ni manj 
dO. Zabavno je postalo že, 

enajisterici pritekli na 
V rdečih majicah je 

\ q ubogih 785 kg, v zelenih 

celih 1177, kar pomeni, da 
so imeli debeluhi v povpreč
ju po 107 kg. Potem pa sod
nikov žvižg in zemlja se je 
zatresla pod topK)taj očima 
enajstericama. Nismo se še 
dvakrat obmiU, že je bilo 
1:0 in takoj nato 2:0 za de
bele. Suhci se očitno niso 
najbolje 2AIAŠLI, nekoliko jih 
je bilo tudi strah. Saj bi bi

lo tudi mene, če bi imel žo
go ob nogah, pa bi se proti 
meni spustila masa dobrih 
100 kg. No, nato so stihcl 
dali svoj prvi gol. 2:1. Šele 
takrat je eden iz moštva su
hih videl, na kateri gol mora 
pravzaprav igrati. 

Vendar to ni dosti poma-
glalo. V gneči pred golom 
se je vratar suhih sicer p o 
žrtvovalno vrgel v noge pro-
dirajočim 114 kilogramom, pa 
se je še pravi čas premislil 
in se odkotalil proč. Bilo je 
3:1 in kmalu zatem zanaik za 
odmor. 

Težko so ga pričakovali. 
Žeja je bila neugasljiva, ste
klenice s pivom so romale iz 
rok v roke, od ust do ust. 

Drugi polčas se je pričel s 
težkim prekrškom. 109 kg je 
trčilo v ubogih 54. Obležal je 
na vsesplošno presenečenje 
igralec debelih. Potrebna je 
bila pomoč v obliki piva in 
nosil, nato i>a se je tekma 
nadaljevala, šele tedaj smo 
videli, kako pametno taktiko 
so ubrali suhci. Računali so, 
da se bodo debeli v prvem 
polčasu izčrpali in prav so 
imeli. V drugem polčasu smo 
gledali le napade suhih. Z ve
liko truda in kljub zastrelja-
ni 11-metrovski so izenačili 
na 3:3 in celo povedli 4:3. 
Proti koncu tekme pa je sod
nik, ki je odlično vodil sre
čanje in bil nepristranski 
kljub temu, da tudi sam sodi 
med debele, dosodil najstrož
jo kazen za debele in ti so 
izenačili. Tako pa je bilo tudi 
najibolj prav. 4:4. Le to ne 
vemo, kdo je spil tiisti zaboj 
piva, za katerega so se tako 
vneto podili po terenu dobro 
uro. 

BRANKO STAMEJČIČ 
fred pričetkom tekme sta si kapetana obeh moštev stisnila 
roke. 106 kg proti 54. 

Takole je padel drugi gol za debele. Vratar se je očitno ustrašil močnega strela. 

Zaradi »hudega« prekrška igralca suhih nad tem igralcem debelih je bila potrebna »zdrav
niška« intervencija. Diagnoza: Ni sposoben nadaljevati tekme. Predpisano zdravilo: pivo. 

KDOR HOČE FLOSAR Bir 
ZamisUte, tam v dolini, v prelepi Gornji Savinj-^ 

ski dolini ter v sami zibelki savinjskega splavarstva, 
se je p>ojavil zelenec, jud. Neizkušen tako, da j e ' 
kar smrdel. Zasmradil je vso dolino. ZavohaU soj 
ga ljudje, predvsem flosarji, in zavohal ga je tudi i 
policaj. Pa je prišel zelenec v težave, še zlasti, keri 
je hotel postati splavar. In moral je opraviti izpit,' 
Moral je h krstu. Splavarskemu namreč. 

Tako je bilo v letih pred vojno, ko je savinjsko. 
splavarstvo živelo svoje polno življenje in dajalo i 
svojstven utrip dolini ob gornjem ti>ku Savinje ter J 
ob Dreti. Splavarji so bili ugledni, veseli in pridni j 
ljudje. In kdor je hotel mednje, je moral preko po- j 
sebne preizkušnje. Bolj za šalo seveda, da je bilo '•• 
spet smeha in dobre volje dovolj in priložnosti za; 
izpraznitev kakšnega kozarca vinca. Tega se spla-; 
varji niso nikoU branili. I 

Splavarski krst je dobU svoje mesto tudi na i 
flosarskem balu. Zanj so se odločili ljubenski turi-'' 
stični delavci. In bal je pvostal osrednja turistična; 
in narodopisna prireditev Gornje Savinjske doline.; 
Vsako prvo soboto in nedeljo v avgustu ga imajo.-' 

Tokrat so krstili Tončka. Bil je moker zunaj in! 
znotraj. Bil pa je tudi odrezav. Flosarji so ga spre- * 
jeU v svoje vrste. Takšnega potrebujejo, četudi b o , 
sprva bolj pomagal pri kuhanju in drugih opraviUh. j 

In spet je bilo smeha, četudi je vroče sonce ne-1 
usmiljeno žgalo. Tonček je postal pravi, pravcati: 
flosar, čeprav se na njem ne bo nikoli vozU in ni-' 
koli plul po Savci in Dravci, po beli Donavi . . . , 

Savinjsko splavarstvo pa bo živelo tudi v knji
gah. S peresom se ga je lotil tudi dr. Angel Baš. \ 
Gornjesavinjski splavarji so mu za to izkazali p>o-' 
sebno čast. Na balu so mu podelili spomenico. V • 
odgovoru na to priznanje (slika desno) pa se je za-1 
hvalil ne samo za pozornost, marveč tudi za delo,: 
ki ga opravljajo. Ljubno ob Savinji je namreč edini; 
kraj v Evropi, kjer ohranjajo preživelo splavarstvo] 
na turistični prireditvi. Naj živi ta pobuda še dolgo, 
vrsto let. In naj se razvija. 

Kot vse kaže so se ljubenski turistični delavci-I 
prav z zadnjim flosarskim balom, sicer štirinajstim j 
po vrsti, rešili osnovne skrbi. Dobili so pokrovite-) 
Ija in s tem osnovna sredstva za izvedbo velikega! 
srečanja splavarjev. To skrb je prevzel nazarski i 
GLIN . Upajmo, da ne samo za letos, marveč tudi' 
za vse flosarske bale v prihodnje. \ 

Tekst: Milan Božič; 
Foto: Tone Tavčar i 
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NAS PREDSEDNIK 
(KI GA JE ZMALIČIL TISKARSKI ŠKRAT) 

Ko smo v našem kra
ju zvalili (zvolili) nove
ga predsednika, je bil to 
zelo rejen (rešeni mož. 
Ker je bil nor (nov) se 
je takoj lotil dela. Za 
reševanje problemov je 
imel vedno dovolj odej 
(idej). Njegov volivnski 
(vrhunski) dosežek je 
bil, ko je v slabih pogo
jih razbil (razvili enot
nost med občani in ko 
je odpravil nekatere sta
tistične (etatistične) po
jave. Moril (borili se jc 
s vsako nepravilnostjo. 
Ko so ga nekoč obdolžili 
slabega spanja (stanja) 
občine, je hotel popiti 
sirup (strup). Še sreča, 
da mu tega ni uspelo. 
Uspešno je tudi priknl 
(pokril) nekaj izgub, ki 

jih je naš kraj do takrat 
imel. Bil je tudi dober 
mesar; tudi zaradi tega 
so ga imeli psi (vs\t ra
di. Telesa (teleta) je po
ložil na bel vrt (prti in 
jih tam meril (moril). 
Ker je precej dejal (de
lal), si je tudi zaslužil 
popitek (počitek). Neke
ga dne se je vsedel v 
avlo (avto) in se odpe
ljal na morje, kjer je 
imela njegova žena svo
jo barabo (barako), ki so 
ji pravili tudi vikend Bil 
je tako dober, da je 
vzel s sabo tudi svoio 
kaščo (taščo). 2e prvega 
dne ni imel sveče ^sre
če). 2ena bi se mu bila 
skoraj stopila (utopila). 
Naš predsednik -»'e hitro 
skočil na (za) njo in jo 

rešil. Naslednji dan ie 
som (sam) plaval po vo
di, kajti njegovo levo 
(lepo) ženo je nekdo po
vabil na zajtrk. Tudi sam 
bi šel, pa se mu je zdelo 
škoda čaja (časa). Toda 
imel je smolo. Med ne 
urjem ga je pogoltnil 
vol (val). Ko so ga po-
trgaili iz vode, je bil že 
mrzel (mrtev). Položili so 
ga na kravo (travo), do
kler ga niso odpeljali. 

V našem kraju pc. ni
so pozabili nanj. Posta
vili so mu lep kup (kip) 
Njegova žena je bila.rev
na (resna) in se kljub 
tf.mu, da je bila ^ena 
(lepa) ni ponovno oorv-
čila. Skrbela je le za svo
je tele (telo). 

Nagradni 
razpis 

Da ne boste mislili, da 
smo šli vsi na dopust, vam 
takoj sporočamo, da danes 
spet začenjamo z novo na
gradno igro. Seveda je zdaj 
poletje, ki vse ljudi vleče na 
morje. Vendar pa vse ne bo 
privleklo, saj jih v dirago 
stran vleče denar. In ker pra
vijo, da denar in morje ne 
gresta najbolje skuF>aj, bo 
nekaj naših občanov vseeno 
preživelo dopust v umival
nikih. 

Za našo nagradno igro ni 
važno, ali ste bili na morju, 
ali šele greste, ail sploh ne 
boste šli. Za nas je važno, 
da imate malo posluha za 
humor, pa tudi za kritiko, 
da znate vse skupaj lepo sku
paj povezati in napisati krat
ko zgodbico o morju. Kako 
je bilo, kako naj bi bilo, ka
ko ne bo (ker ne greste). 
Skratka — to naj bo kratka 
zgodbica, ki jo bodo radi 
prebrali tudi drugi bralci na
šega tednika. 

Ah, seveda, skoraj bi ix>-
zabili na najvažnejše. Nagra
de! Najboljša zgodbica bo 
prejela nagrado 150 din, dru
ga 100 in tretja 50 din. Ce bo 
več'dobrih, jih bomo objavili 
in prejeU boste običajen ho
norar. 

Smo torej domenjeni! Pe
resa v roke, ali pa papir v 
pisalni stroj. Na vaše pri
spevke čakamo 10 dni po 
izidu nagradnega razpisa. Pa 
ne pozabite pripisati na pis
mo »Za NT in smeh«. 

Sprenevedanfe 
Pride naš zdomec v trgovino, nakupi nekatere stvari, 

nato pa gre k blagajni plačat. Iz denarnice vzame banko
vec za 500 din in pravi blagajničarld: 

— Veste, saj ne vem, koliko je vreden ta bankovec. Mo
goče bo dosti za te malenkosti. Veste, jaz Jelain v Nemčiji. 

Blagajničarka ga posluša in misli svoje. Ko mu vrne 
denar, pravi zdomec: 

— Mislim, da ste me malo ogoljufali. Te stvari vendar 
ne morejo znesti toliko. Bankovec za 500 din pa vemlar ne
kaj velja. Kaj mislite, da ne vem?! 

Blagajničarka si je spet misIUa svoje. 

Kot pri zdravniiiu 
— Kaj si tako slabe volje? 
— Kako ne bi bil. Avto moram dati na obvezni servis, 

pa ne pridem na vrsto. 
— Kako ne bi prišel? Saj na lističu, Id ga dobiš ob 

nakupu novega vozila, lepo piše, da se lahko lelefonično 
naročiš. 

— Saj sem se in povedali so mi dan, ko naj priden 
zjutraj ob šestih tja. Ko pa sem prišel, je bila vrsta do 
vhodnih vrat. Tisti prvi v vrsti so prišli že pied četrto uro. 

— In kaj pravijo na to na servisu pri \\to — Celje? 
— Pravijo, da je rezervacija samo zato, da vedo, ko-

koliko vozil bodo dobili. 
— Kaj še niso slišali za navade v drugih servisih, ko 

ti točno določijo uro lu takrat tudi res ijrideš na vrsto? 
— Očitno niso. Zdaj je pri njih tako kot pri zdravniku. 

Če hočeš priti zjutraj na vrsto, moraš priti že sredi noči. 
Pa še potem moraš pustiti avto neliaj dni lam, da ti ga 
popravijo. 

Ni n m , a j e duber 
Na avtobusni postaji sta se srečala dva prijatelja, ki se že 
nekaj časa nista videla. Pa vpraša prvi drui;cga: 
— Si se že poročil? 
— Ne še. 
— Kaj pa potem čakaš, prijatelj? 
— Avtobus. 

Na bazenu je pa res hudič. Če je vreme lepo, je taka gužva, da se še kopati ne ^ 
Seveda, ko pa ima bazen v Celju monopol, saj se drugod ne moremo koitali. 

O TEM IN ONEM 
Integracije naj bi pri

peljale do nižjih cen. 
Pred kratkim se je zdrw-
žila celjska komunala m 
že nekaj dni za tem smo 
dobili nove cene. Nove 
cene bi bile sevcn do
brodošle, če ne hi bile 
viš e od prejšnjih 

Človek res več ne ve, 
ali bi hvalil caljske go
stinske lokale, ker imajo 
na vrtovih glasbo, ali bi 
jih grajal, ker imajo po
nekod tako hrupno, da 
se gostje za mizxmi še 
pogovarjati ne morejo. 

Po težavah v vl<idah 

mnogih evropskih m tu
di južnoameriških držav, 
kjer so imeli opravka z 
odstopi, je pred kratkim 
odstopil tudi pre^lsednik 
Krajevne skupnosti Šoš
tanj. Sosednje krajevne 
skupnosti zaenkrat zaka
di tega še niso v skrbeh. 

Poiem, ko so m.orali 
zaradi pomanjkanji me
dicinskih sester zapreti 
nekatere oddelke v bol
nišnicah v Kopru in Lju
bljani, ko na^s niso rešile 
niti uvožene sestre iz 
Poljske, preti velika ne
varnost tudi celjskim 
zdravstvenim domovom. 

V zdravstvu je res ču
dno: povsod drugod je 
delavcev še kar dovolj. 
Pa ni reprodukcijskega 
materiala, tu pa ni de
lavcev, materiala za ob
delavo (bolnikov) pa je 
vse več. 

V nekem mestu so pri
prli nekega delavca, ki si 
je prilaščal matenal t 
tovarni, v kateri je de 
lal, da bi si tako zagv-
tovU lepše življenje v ča
su po upokojitvi. Ne po
ročajo pa, če se je zara
di tega hotel odpovedat', 
pokojnini. 

— Dva reveža 

Vinjak, prosim. 
Kaj ne vidite, da do 7. ure ne točimo alkohola. 
Če ne točile, mi dajte pa celo steidenico. 

Fiezbalizmi 
(Svetovm nogometni cirkus je sicer pri kraju, v službi 
pa se marsikje še govori o tem) 
— Tudi z nogo je treba igrati z glavo. 
— Kdo pravi, da nogomet ni rentabilen? V enem letu si je 
pribrcal hišo, avto m dve ženi. 
— Kopačke je obesil na klm in postal obrtnik. Zdaj dribla 
z zakom. 
— Ko ga je ustavil miličnik, je rekel, da je zvezda. Toda 
miličnik ni bil astrolog. 
— Oče je preganjal Nemce po hostah, on po nogonlefcnih 
igriščih. 
— BorU se je s srcem; le z nogo mu ni šlo. 
— Cena nogam raste hitreje kot glavam. Razen če se s temi 
glavami ne strelja na gol. 

ČUDNA NAVADA 
— Imate jajčka na oko? 
— Nimamo. 
— Kaj pa šunko imate? 
— Nimamo. 
— Kaj pa potem lahko do

bim za zajtrk? 
— Šunko z jajci! 
Vsaka podobnost z nakupi 

posameznih predmetov v tr
govinah je zgolj slučajna. 

LAŽJA INVENTURA 
— Pravijo, da so bile prejš

njo soboto pred nenapoveda
no podražitvijo police v tr
govinah, lijer je sicer slad
kor, moka in olje, povsem 
prazne. 

— Verjetno so si prodajal
ke tako hotele olajšati in
venturo. 

NE LE BENCIN 
— Veš, da zadnje čase f 

dajajo na bencinskih čfi 
kah tudi ženske nogavice' 

— Kaj pa je to čudn« 
Saj se nogavice kar radei 
trgajo. 

— Vem, vem. Samo m* 
bi potem prodajati tudi ' 
ske hlačke, saj se te vč' 
mzd vožnjo tudi rade ^ 
bijo. 

VRTOGLAVICA 
— Pravite, da trpite 

toglavico? Kaj pa delat* 
službi? 

— Cene pripenjam na 1 
dajno blago! 

— Potem pa to ni nič ' 
nega. Tudi jaz ne pren« 
takšne višine. 

ŠE EDEN 
— V Celju smo dob^ 

križišču Mariborske in ^ 
čeve ulice še en semafo' 

— Torej imamo še ^ 
več ki bo oviral prom^ 



PODOBA KMETICE MICIKE PUSTOVE IZ KONJIŠKE VASI 

^̂^̂  ifli ^ ^ 
»Veš kako raste hrast? 
Ničesar ne čuti, 
le zemljo pod seboj, 
in nj'enih sokov pretakanje. 
Ničesar nima v misli — 
le neba visokost 
in svojo mero v njej.«« 

(Župančič) 

Sonce ni imelo moči, da bi se zale-
sketala rosna trava. Drevo, polno pti
čev, je prepevalo. Od njega je kar lilo 
melodij , kakor če stiskaš grozd v roki. 
Ščinkavec, taščica in boter kos. Zadnji 
je še posebej zanimiv, ker mu nobena 
stvar ne more do živega, ne mraz ne 
veter, ne dež in se venomer smeje, je 
zmeraj dobre volje in prvi začne ob 
zori In zadnji neha in je natanko tak kot 
dober človek. Komaj se je dvignil za-
stor noči, že so z vikom In krikom, pri
jateljčki moj i , z ljubavnim zanosom sla
vil i nov dan. 

Odkrij nam, mali koslč moj, skriv
nostno tajno, kako ob mladi zori dan za 
dnem vstajaš zmeraj z isto vero vanjo! 

GOSPODAR
JENJE V TROJE 

Cvetoče lehe nepjkoše-
ne trave so nam kazale 
pot, ki je postajala tja 
od Slovenskih Konjic 
proti vrhii Konjiške vasi 
vedno bolj strma. 

Ko smo se odpravi h 
na obisk k trem IIATE-
JEVIM ali po domače 
PUSTOVIM sestram smo 
pozaiali le eno izaned njih 
— MICKO. Pred letom 
dni je razstavila svoje 
oljnate slike na razstavi 
žena, ki jo je organizira
la konferenca za družbe
no aktivnost žena v Slo
venskih Konjicah. 

Micka je tedaj slike po
brala in jih obesila na
zaj na stara mesta v hi
ši In čumnati. 

Njena cdrezavost in iz
redna bistrina pa sta nas 
zvabili k njej na obisk. 

Našli smo jo, ko je ši
roko oprta na močtie no
ge, v njivi nad nišo, s 
čevlji težkimi od ilovice, 
čistila plevel. Njive so 
potrebne stalnega nego
vanja in če jih samo za 
nekaj časa zanemariš, že 
pokažejo zobe. 

Malo niže, bližje čedni 
in urejeni hiši, sta se z 
istim delom ubadali nje
ni dve sestri, 67-letna MA
TILDA in 61-letna JOŽE
FA, ki sta nam z nasme
hom odzdravili. In če je 
bil njim smeh malce 

sramežljiv, je h i l Mickin 
ob pozdravu toliko bolj 
sproščen, prav nič samo-
všečen, prepleten z i.skri-
co radovednosti in je od
krival vrsto zdravih zob, 
ki bi jih ženi pe'̂ :h de
setletij komaj pripisali. 

Močne roke, ki morajo 
poprijeti za vsako moško 
delo, zato je tudi vsaka 
zareza v njih dvakrat 
poglobljena, so se stis
nile v pozdrav in komaj 
smo verjeli, da lahko po-
primejo tudi za čoptč. 

So prišli le zaradi te 
ga, ker slikam, ker ne 
vem, zakaj barvam plat
na ali zaradi česa dru
gega? Kaj pa drufjega 
znam, kot oplajati zem
ljo in jo obdelovati, jo 
prekopavati in orati nje
na ledja, sejati in vse 
pripraviti, da raste oves 
in kali pšenica, kositi že
ti in vezati v snope zrel 
klas, stiskati grozdje, pri
pravljati vino in kruh, 
cepiti drva, s temile ro, 
kami opleti mali vrtiček 
pri domu in kdaj pa kdaj 
vzeti barve v roke, se je 
v mislih spreletavalo po 
Mickini glavi. Kmetica 
s e m , ki skupaj z ostare
lima sestrama kljubujem 
delu in času. Preživlja 
nas gozd in pvet hekta
rov obdelovalne zemlje, 
pa osem glav živine v 
hlevu, i>a vino, ki ga stis
nemo v zlat nektar in 
zagrizenost, da iz zemlje 
izvabimo najboljše plo
dov* 

DOMAČIJA 
TRDNEGA 

RODU 
Deset otrok se je na

redilo pri Pustovih in 
zadnja je bila v dolgi vr
sti Micka. Njihov oče si 
je pridobil trdno mesto 
med tukajšnjimi gospo
darji, dokupoval je njive, 
travnike in gorice ter pri 
tem nekoliko zanemaril 
vzgojo in šclanje otrok. 
Micka si je vse življenje 
želela v šole, tudi po
tem, ko se je njen zreli 
čas za šolanje .ztekel. 
Vajena trdnega dela iz 
nežnih let (ko ji je Dilo 
štiri leta ji je umrla ma
ma), je z vso močjo po-
prijela tudi kot zrelo de
kle. Pokopala je svoje 
želje po znanju in svetu 
in z vso zagrizenostjo jo 
je vsrkala zemlja. Danes 
je z njo prepojena, a ti
ha misel na šolanje se v 
pripovedi vleče kot rde
ča nit. Kaj res hrepene
nje v človeku nikoli ne 
rsamre? 

Gospodarstvo je prevzel 
v svoje roke njen brat, 
a ko je pred desetimi le-
ti umrl, je Micko in nje
ne sestre zemlja še ti-d-
neje privezala nase. Ta
ko, da se nobena ni omo-
žila. Vsaka je dajala 
prednost drugi, dokler se 
niso skupaj odločile, da 
vzamejo zamož travnike 
in vinograde, krave in vo
le, brajde in žito. 

»Na kmete si nisem 
upala, pa tudi hotela ni
sem. Preveč sem bila 
zbirčna in najboljša pri
lika mi ni bila všeč. Ker 
sem muhasta, raje osta
nem sama. Moški so^ ob
čutljivi, domišljavi, časti
hlepni, jaz pa nisem ta

k a . . . « nam na pol hu
domušno, na pol resno 
izza zvedavih oči pove 
Micka sama. »Tistega, ki 
bi mi ga vsilili nisem 
marala, najbolj idealnega 
pa nikoli ni,« pristaviti 
malo z resnejšim glasom. 

S preteklostjo smo 
kmalu opravili in kaj 
kmalu pristali na trdnih 
tleh. 

RAZGIBANOST 
V DRUŽBI 

IN ZRAVEN 
MALANJE 

Danes je Pustova Mic
ka delegat v zboru zdru
ženega dela in predstav
nik za kmetijstvo. Ce se 
že preživlja in ukvarja 
s sadovi zemlje čuti po
trebo, da skupaj z dru
gimi zastavi besedo za 
tiste, ki po Mickinih be
sedah »že štiristo let ni
majo pravega mesta v 
življenju« — za kmete. 

V Slovenskih Konjicah 
jo v kmetijski zadrugi 
dobro poznajp in tudi ce
nijo, čeprav jim v brk 
ix>ve, kar jim gre. Pra
vi, da je prav, da je po
vezana z družbo, ker so 
tudi kmetje del nje, pred
vsem pa njen trdni te
melj. Včasih naredimo 
malo, lahko pa povem, 
če ga lomi jo« 

Taka je Micka. Dosled
na do sebe in drugih. 

Pa tudi nežna. Polna 
neuresničenih pričako
vanj. 

Televizije noče, ker bi 
jo zasužnjila in ji vzela 
še tisti prosti čas, ki ga 
poišče z lupo, da uresni
čuje svoje sanje. Slika 

zlasti pozimi, poleti pa 
vsrka vase pokrajino, po
sejano z griči, belimi zna
menji, borovimi gozdovi 
in zelenicami, ki jih po
tem nosi vse skupaj v 
sebi do trenutka, ko se 
spravi na peč in tisto s 
počasnimi rokami prene
se na platno. Malo je ta
ko nastalo shk, več pa 
jih nanše po predlogah. 
Umetnine niso in tega 
se Micka polno 2 iaveda. 
Nihče tudi tega ne išče 
pri njej. Le del nje so, 
njenih hotenj, ki jih v 
življenju ni uspela reali
zirati in so ostale v njej 
kot zakrneli plod. 

Micka ljubi Koroško, 
naše davno slovenstvo, 
posebej pa ji je pri srcu 
Gregorčič, ki je po nje
nih besedah »slovstvo 
vzbudil in tudi gojil.« Ze
lo ceni in tudi p>ozna Pre
šerna, a s srcem je le 
pri Gregorčiču. Pa spet 
ji je med sUkarji najljub
ši (5asp>ari, pa Jakac, pa 
naši naivci. In Jaki? Ga 
pozna? Kako da ne, saj 
njegovo skladje barv še 
posebej obrajta, čeprav 
ona tako rie bi risala, ker 
ne zna, ker je po lastni 
oceni »prebutasta«. 

»Rišem tisto, kar irmm 
rada in ker imam rada 
slovensko »štimungo« v 
poeziji in shkah, je to 
tudi njen svet, od tod 
tudi moč, da vztraja na 
zemlji in daje iz te za
vesti tudi družbi največ. 

Daleč nazaj, iz roda v 
rod, kolikor pomni m 
ve iz pripovedi svojih de
dov, je bilo njihovo me
sto najprej med apomi-
mi kmeti, potem so se 
postavili v bran nemšku-
tarstvu. lanes pa troje 
žena vztraja na okopih 
trdnega kmečkega dela. 

Ko smo se poslavljali 
od Pustove Micke sta nje
ni sestri še vedno vztra
jali med plevelom. Ona 
pa nas je povabila še v 
hlev in s posebno Ljubez
nijo pobožala malega te
lička. Opazovalo nas je 
nekaj glav dobro oskrbo
vane živine. In še ena 
iskrica se je utrnila v 
Mickinih očeh in videli 
smo, da je to ljubezen, 
ki jo ne razumemo. 

Od našega obiska pn 
Pustovih sestrah pod Ko
njiško goro je minilo že 
nekaj časa. Medre zvoč-
nice, ki so z vso mogoč
nostjo rastle okoli njiho
ve domačije, so že posu
šene in spravljene na 
skednju. Njim so se pri
družile tudi visokorasle 
marjetke, ki jih njihov 
teliček, če ga še imajo, 
že prežvekuje. 

Pustova Micka in nje
ni sestri pa ostajajo v 
spominu. Ker ne tarnajo, 
samo vztrajajo. In take 
kmečke žene so redke 
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P R E Z G O D N J I 

P O G L E D 

V S V E T 

Sedela sem na klopi v avli celjske 
porodnišnice ui čakala kdaj bo prišla. 
Kazalec na uri se je že krepko pomi
kal proti osmi v noč. Vsak čas mora 
priti, pomislim. In res. Prijazna, z na
smeškom na licu in že v svojem služ
benem oblačilu, je naenkrat stala med 
vrati. 

Naj vam jo predstavim: MIROSLA
VA ARSENJUG, medicinska sestra. 

Dela na oddelku za nedonošenčke, 
in to službo opravlja že celih 27 let. 
Pravi, da je to zelo lep. hvaležen in 
živahen poklic, in da ga zelo rada 
opravlja. Pomeni .ji vse. 

Njena glavna in osnovna naloga je 
nega dojenčka in izpolnjevanje zdrav
nikovih predpisov. Zelo pazljivo mora 
ravnati z otroki, kajti v nasprotnem 
primeru pride do nesreče Otrokom 
nudijo kar se le da, toda če pomoči 
iii, jim ne morejo nič pomagati. Ce 
je otrok slab, če se vidi da bo vsak 
čas izdihnil, matere na to že pripra
vijo vnaprej, in to Je najteže. So celo 
matere, ki se svojemu otroku odreče
jo, nekatere pa celo žehjo. da otrok 
umre. To je strašno, kajne** 

Seveda ima sestra pri svojem delu 
tudi probleme. Eden izmed glavnih je 
ta, da mora biti v službi ne glede na 
to, kateri dan se piše. Zato mlada de
kleta, medicinske sestre, neprestano 
odhajajo. Ostale so samo še starejše, 
ki prav gotovo ne bodo odšle. 

Ko sem jo na koncu povprašala, če 
misli, da je njen poklic »-enjen, mi je 
dejala: Mnenja sem, da ni. Marsikate
ra mamica ne razume tega dela. želi 
takoj po porodu domov gleda večji 
del samo nase, na otroka pa takore-
koč pozabi. Seveda, niso vse take. 
Mnenja sem tudi, da je ta poklic pre
malo plačan. Toda jaz ga rada oprav
ljam, živim za to, pomeni mi vse.« 

Najin pogovor se je počasi bližal h 
koncu. Spet .je odšla med svoje nedo
nošenčke. Srčkani, kot cukerček, slad
ki so ti mali otročički. Človek bi bil 
neprestano pri n.tlh. In ona, Miroslava 
\rsenjug, živi z njimi. 

Darja GLANČNIK 

Sonce je jelo zahajati. Promet je bil 
gost, saj so se ljudje vračali z nedeljskih 
izletov. Kolona se je počasi vila po dokaj 
ozki cesti in redkokdo si je drznil pritisni
ti na plm, da bi prehiteval. 

Aleš si je nadel očala, ker ga je sonce 
motilo. Zadnji žarki so se mu bleščali, kot 
da so se hoteli ponorčevati iz njega. Če je 
pomislil na minuli dan, ga je stisnilo v 
grlu. Zavest, da se je zaključil del njegove
ga življenja, da je umrl nek čuten svet v 
njem, je počasi prehajal vanj. Pomislil je 
na to, kako dobro je, da se v svojih mislih 
lahko sprehaja po svoji preteklosti. Poča
sna vožnja ga je zelo utrujala. Odprl je 
okno. Svež zrak mu je dobro del. Zazdelo 
se mu je, da se tako bolje spominja Jelke. 
Zagledal jo je lepo, z razmršenimi lasmi 
na plaži, videl jo je, kako odpira konzervo, 
videl jo je, kako bere. Potem jo je videl 
takšno, kot je bila danes. Bleda, utrujena, 
žalostna. Vso žalost ji je prizadejal on. To 
je vedel, čutil se je krivega, vendar čutiti 
ni mogel več tistega zanjo, kar je čutil 

lostna. Res je prihajal zadnje čase zelo 
poredko in še to za kratek čas, vendar bi 
to morala razumeti, saj se je pripravljal 
na najpomembnejši trenutek v svojem živ
ljenju, na zaključek velikega načrta. Misli 
so mu potovale počasi in zložno, kot da se 
morajo ustaviti ob vsakem važnejšem tre
nutku njunega odnosa. 

Današnji dan pa mu bo ostal v spominu 
kot najbolj klavrn. Stala je tam pri oknu, 
bleda in žalostna in tako sama se mu zdela 
tisti hip. On pa je poslušal njene besede in 
jih vpijal kot vpija pivnik črnilo. Pripove
dovala mu je o otroku, ki ga bo rodila, o 
malem živem bitju, ki je plod njune ljube
zni, o njem, ki bo jokalo, spalo — živelo. 
Potem bo govorilo in šlo v šolo in postalo 
odrasel človek, ki bo del nje in njega. Son
ce ji je padalo na lase in kljub bledici je 
bila lepa. Vendar ji ni dovolil, da bi ga 
zasužnjila s tistim malim kričačem. On ga 
ne želi, ji je rekel. Kako bo uredila, se ga 
ne tiče, ampak on ne mara nobenih otrok, 
ker ima važnejše načrte. Kaj, da je važ-

jega načrta. Pazil naj b i , kod hodi. y / 
m u vse prigovarjanje ni pomagalo. ^ 
vest mu je z vsakim hipom bolj p n l ^ S 
resnica, da je navaden strahopeten 
Bil je tak do Jelke in njunega otroko,^^ 
šen je bil do dečka na cesti, in kaj,'^'^ 
mrtev? On ga je ubil. Kaj bodo reku l \ \ 
gi, če bodo izvedeli za to? Ves ugi^^^ t 
izgubil pri njih. Kaj bo potem z njegJ \ 
načrtom? Misli so mu begale po glavi) ' 
električne iskre. Vendar se ni ustam^ ' 
obrnil avtomobila. Vozil je in vozil. plJ i 
je do mesta. Na ulicah je bilo zelo živ^ I 
Hotel je priti čim hitreje do doma. iVg;'' 
je postavil avto v garažo. Tam si ga j ^ ' 
bliže ogledal. Zdelo se mu je, da ni rul 
sledov udarca. Oddahnil se je. Počajj ' 
krenil v stanovanje. Počasi se je s(g, 
Srajca je bila premočena od znoja. 
je pod prho. Oblekel si je pižamo in 
spat. 

Minevali so dnevi in tedni. K JelJtj 
šel več. Ona mu ni pisala. V časopi^^ 
prebral, da je deček težlio poškodovati 

DORA ROVERE 

takrat, ko je imela razmršene lase na pla
ži, ko je odpirala konzervo, ko je brala... 
čutil je njen dah na licu, njene dlani na 
koži. Želel si je, da bi bilo še vedno tako, 
kot tedaj, ko se mu je dajala in zato ni 
zahtevala nobenih žrtev od njega. Potem 
je prišel čas, ko ga je spraševala, kdaj bo 
prišel in ali jo še ljubi. Odgovarjal ji je, 
ker je to hotela ona, ne sam. Ni vedel, 
zakaj je bilo tako. Kaj se je dogajalo z 
njim? Njegovo delo je bil ves njegov svet. 
Ni želel, da bi ga ostalo še kaj za Jelko, 
vsaj ne veliko. Bal se je, da ne bi uspel. 
Pri Jelki je uspel, imel jo je, ni želel dosti 
več od nje kot to, da bi jo imel, kadar bi 
želel, kadar bi se oglasil pri njej. Prinašal 
ji je darila, toda to ji ni bilo dovolj. Hote
la je še njegovo ljubezen. Tega ni nikoli 
prav razumel. Saj jo je imel vendar rad, 
a zaradi njenih muh ni mogel zanemarjati 
svoje kariere. Vozil je hitreje, kot da bo s 
hitrostjo avtomobila dal duška svojim ču
stvom. Pripeljal je do križišča. Zapeljal je 
na stransko cesto. Tu je bil promet red
kejši, tako da je hitrost prilagajal cestišču. 
Jelka je postajala vsa bolj zadržana in ia-

nejšega od življenja, ga je vprašala ona. 
On pa ji je zabrusil, da njegovo življenje. 
Jokala je. Ranilo ^ je. 

Umazal je njeno ljubezen. A ni mogel 
drugače, saj vendar ni nič važnejšega od 
njegovega načrta. Da bo rodila tega otro
ka, je rekla, vzgojila ga bo sama, vendar ga 
ne želi nikdar več videti. In odšel je. Sedel 
v avto, svoj lepi avto in zdaj se vozi do
mov. Nasmehnil se je. Tega, da ga ne ma
ra več videti, najbrž ni mislila resno. Se 
bo že potolažila. A če se ne bo? Bo poiskal 
drugo. Pritisnil je na plin. Bližal se je na
selju in moral je zmanjšati hitrost. Ko so 
bile zadnje hiše mimo, je pospešil hitrost, 
čisto nepričakovano je za ovinkom zagle
dal začrtan prehod za pešce. Sredi prehoda 
je stal deček. Hitro je zavrl. Vendar pre
pozno. Zadel ga je. Zapeljal je na rob ce
ste. Stopil je iz avta in pogledal, kako je 
z dečkom. Ležal je negiben ob robu ceste. 
Zaklel je. Hitro sedel v avto in z vso hi
trostjo odpeljal dalje. V ogledalu je videl, 
kako prihajajo iz hiš ljudje. Vendar ga to 
ni več zaninialo. čimprej mora odtod. Saj 
ne more zaradi tega smrkavca pustiti svo

da je voznik avtomobila zelene barve i 
begnil. 

Počasi je jel pozabljati na to. V časojt. 
ni zasledil nobene vesti več. Pretekli 
trije meseci. Odpravljal se je na mor 
ko je na vratih pozvonilo. Pohitel je od 
rat, ker je mislil, da je Manca njegovo m 
dekle. Pred vrati je stal miličnik. »TODJI 
Aleš šprajc?« Bil je mlad in Ijubezt 
»Prosim, ali imate vi zeleno simco?« »fl 
»Kje ste bili v nedeljo...?« V ušesih] 
je brnelo. Zaprl je oči. Zagledal je det 
ob cesti, kako leži tam nepremičen in i 
bogljen. Miličnik je neizprosno nadaljei 
»Deček je dobil poškodbe po glavi. Vse i 
Ijenje bo ostal invalid. Bil je odličen u 
nec« 

»Jaz sem odličen strokovnjak,« je M 
reči, vendar je uvidel, da to ne bi im 
nobenega smisla. ^ 

Ko je stopal pred miličnikom po sto? 
cah, se mu je za hip zazdelo, da je a 
njegovih korakov ravno tako otožen, kol 
bil tistega dne Jelkin glas. 

DORA ROVEl 

P R E H R A N A V N O S E Č N O S T I 
PIŠE 

DR. ALFON 

DEBEUAK 

Hrana mora vsebovati vse sestavne dele, ki 
so potrebni za normalno delovanje materi
nega telesa v času nosečnosti, poroda in do
jenja, kakor tudi za normalni razvoj ploda, 
novorojenčka in dojenčka. 

Plod raste v maternici izredno hitro, 
toda njegov edini izvor hrane je materino 
telo. Popolnoma smo zapustili staro staU-
šče, da plod vzame iz materinega organi
zma vse, kar mu je potrebno za življenje 
in rast ne glede, v kakšnem stanju prehra
njenost: se nahaja mati. Mi danes dobro 
vemo, da matere, ki so imele za časa noseč
nosti dobro prehrano, rodijo navadno otro
ke v odlični telesni kondiciji. Medtem se 
otroci mater s slabo prehrano rodijo v zelo 
slabi fizični kondiciji. Pri določevanju kvan
titete m kvalitete hrane lahko uporabimo 
tabele, k: jih priporoča ameriški nacionalni 
raziskovalm svet. 

Potreba v kalorijah je odvisna od sta
rosti, telesne teže, višine, fizične aktivnosti 
in -emperature okolja. 

Potrebno dnevno količino kalorij se izra. 
čuna na sledeči način: 

— za kritje bazalnega metabolizma je 
potrebno 24 kalorij na 1 kg telesne teže na 
dan 

— tej številki dodajmo 570 kalorij za 8-
urno aktivnost v prostem času 

— kalorije za S-umi delovni čas pa je: 
— pri sedečem delu 400 kalorij 

pri lahkem delu do 700 kalorij 
— pri srednje težkem delu od 700 do 

1100 kalorij 
— pri težkem delu od 1100 kalorij na

vzgor. 
Zelo važno je, da bo v hrani pravilno ra:;_ 

zmerje med beljakovinami, ogljikovimi hi-
dranti in maščobami. Potrebna količina be
ljakovin je 1 g beljakovin na 1 kg telesne 
teže na dan ali pa izračunamo v kalorijah: 
4,1 kalorij x telesna teža. Ostale potrebe 
v kalorijah se krijejo z ogljikovimi hidrati 
in maščobami v razmerju 1 g maščobe na 
4 g ogljikovih hidratov ali 1 kalorija maščo. 
be na 1,8 kalorij ogljikovih hidratov. 

Dolgo časa se je smatralo, da nosečnica 
mora uživati za 2 osebi. Vendar so dolgo
letna raziskovanja pokazala, da se količina 
hrane ne sme razlikovati v nosečnosti od 
normalne prehrane izven nosečnosti in to 
brez posledic za mater ali otroka. Dokazano 
je, da pride v nosečnosti do posebnega na
biranja najbolj hranilnih snovi, ki je lastna 
samo za časa nosečnosti in se imenuje nu-
tricijska adaptacija (prehrambena prilagod
ljivost). S pomočjo te adaptacije nosečnici 
nI potrebno prevehkih količin hrane, ker 
jo bolje izkorišča. 

Običajno povemo, da je nosečnici po 
d r u g I polovici nosečnosti potrebna večja ko
ličina hrane. Vendar to ni pravilno, ker vsa
ka nosečmca zaradi boljšega apeUta v dru
g i .polovici nosečnosti tako in tako uživa več
jo količino hrane. 

Ko pride nosečnica v posvetovalnico, je 
zelo važno, da predvsem ocenimo, kakšen 
je prehrambeni stadij žene. Izvedeti mo
ramo vse o kvahteti in kvantiteti njene hra
ne. Da to dosežemo, je predvsem potrebno 
naslednje: 

— splošni pregled nosečnice, ki naj bo 
informirana o stanju prehrane in o mogočih 
motnjah. Zelo i>ogosto opažamo na koži 
in sluznici zunanje znake nezadostne pre

hrane. Pri težkem deficitu beljakovin koža 
izg-ubi svoj turgor (napetost) in postaja po
časi popolnoma suha, prozorna in neelastič
na. Obenem opažamo neodpornost do trav
me m naklonjenost infekcijam. Nadalje so 
pogosti edemi (otekline), ki so v začetku 
lokalizirani na spodnjih okončinah in pozne
je tudi na zunanjem spolovilu. 

— telesna teža: pri ocenjevanju telesne 
teže moramo predvsem ugotoviti povprečno 
težo negravidne žene z ozirom na njeno 
višino tn starost. 

2ena se za časa nosečnosti običajno zre
di 8—11 kg. Od tega odpade približno 3 kg 
na plod, 1 kg na posteljico, 1 kg na mater
nico, 1 kg na dojke, 1 kg na kri, 1—3 kg 
na tekočino m maščobno tkivo. 

V prvih 3 mesecih nosečnica ne pridobi
va na teži zaradi pomanjkanja apetita in 
bljuvanja, v drugem in tretjem trimesečju 
nosečnica pridobi povprečno 250—350 g teže 
tedensko. 

— Krvm status: v vsaki posvetovalnici 
za nosečnice je nujno, da pri pregledu no
sečnice izvršijo tudi pregled krvi in to pred
vsem glede na število rdečih krvnih telesc 
in količine hemoglobina t krvnega barvila). 

Količina celokupne krvi nosečnice se pri
bližno poveča za 1 liter, tn to predvsem 
plazma. Dokler se število eritrocitov in ko
ličina hemoglobina ne poveča v istem raz
merju. Kri se torej v nosečnosti takorekoč 
razredčuje. Zaradi tega govorimo o fiziolo--
ški slabokrvnosti. Pri nosečnosti vzamemo 
kot normalno še hemoglobin od 65 do 69 
odstotkov in pa 3,400.000 eritrocitov. Kar je 
nižje, smatramo za slabokrvnost. „ 

Hrano lahko razdelimo na 6 grup, 
sicer: beljakovine, ogljikovi hidrati, maS 
be, minerali, vitamini in voda. 

Beljakovine so nujno potrebne v sesti 
hrane, ker so edini izvir aminokislin. V« 
pa, da brez aminokislin sploh ni moj 
razvoj življenjsko potrebnih celic. Lâ  
mimo trdimo, da brez beljakovin ni žiiii 
nja. Potrebna dnevna količina znaša 1 ff 
1 kg telesne teže. V drugi polovici nose* 
sti so potrebe po beljakovinah nekoliko" 
je, ca. 80 g dnevno. Ta ustreza v posaJA 
nih prehrambenih artiklih litru mleka,' 
gramom mesa, 1—2 jajcema dnevno. ' 
manjkanje beljakovin povzroča v organih 
nosečnice veliko težkih motenj: slaboî  
nost, zmanjšana odpornost organizma," 
kline in težko stanje nosečnice, ki se 
nuje toksemija. Ogljikovi hidrati so gl*' 
izvor energije. V naši vsakdanji hrani i" 
mo te ogljikove hidrate predvsem v st 
korju, kruhu in vseh testeninah, kakor" 
v krompirju in rižu. Potrebna količina ož 
kovih hidratov se izraža v razmerju ' 
maščobe na 3—4 g ogljikovih hidratov.' 
ščobe ne služijo za kritje energetskih ' 
treb, temveč imajo tudi drugo vlogo. 

Deficit mineralov v hrani nosečmce j 
lahko težke posledice. Kalcij in fosfor » 
paj z vitaminom D so potrebni za izgra* 
okostja in zobovja ploda m za splošno 
je matere. Za časa nosečnosti znaša dn̂ ^ 
potreba kalcija približno 2 grama. Isto 
tudi za fosfor. Najboljši izvor kalcij^ 
fosforja je mleko, zato priporočamo ^ 
vsaki nosečnici. Uživa naj vsaj liter n̂ ' 
dnevno. 
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»Ko bi le jaz tudi mogla, da bi vas — da bi te osre-
iUak 

»O, ljubi — ! « 
»Ti moreš, ti boš — samo ti, Pavla!« 
»Reci mi, Franc! Reci mi, da me imaš vsaj malo 

lada!« 
! »Franc«, je dejala še nekoliko plaho, »Franc, ti si 
mo dober! še nikdar nikogar nisem imela tako rada fca-
fo)" tebe in nikdar nobenega človeka tako rada ne bom 
^ela kakor tebe«. 

»In meni, Pavla, pač ni treba šele praviti, da si mi 
^fljubše na svetu..« 

Nekaj časa sta molčala, potem se je oglasil zopet on: 
»Zdaj sva toliko kakor ženin in nevesta... Vendar 

l e ne bova razglasila, ker ljudem zdaj tega še ni tre-
"a vedeti.« 

»Ne besede ne bom izdala,« je zatrdilo- dekle; »samo 
'•• botri Jerci, tej bo treba povedati.« 

trenutek je premišljal. 
»Da, Jerca mora to vedeti; ona ti je kakor mati,« je 

"«J<ii, »sam ji bom povedal.« 
»O, to sem vesela — vse, kar je težkega, jemlješ na-

»Tako težko to ne bo — in ti si že vse teže presta-
J. •• Ampak zdaj glej, da ti odleže; varuj se, da ti roka 
^Prej zaceli in da popolnoma ozdraviš!« 
teh ''^^^ zdrava. Zdaj, ko vem, da ne morem od 

je vse dobro; tako mi je, kakor da mi nikoli ni bilo 
'• Tudi roka bo kmalu zdrava.« 

^ ^Tako si mi po volji, Pavla... S e nekaj! Kadarkoli 
mi boš rekla Fvanc in me boš tikala; pred 

. "V^em,« mu je segla v besedo. »Naj zdaj nihče ne vidi, 
je 2 nama!« 

*^<^7 midva veva vse; drugim pa še ni treba.« 
^ekletu je lice žarelo od sreče. 
^iirinajst dni nato, neko nedeljo popoldne, je Ravnjak 

tako uredil, da je šel sam s Pavlo v cerkev. Kar koj ji je 
začel pripovedovati: 

»Pavla, z Jerco sem govoril. Ni nasprotna najini ce
nitvi; vse ji je prav. Samo nekaj zahteva.« 

»Kaj pa, Franc?« 
»Pravi, ko sva se že eden z drugim zaročila, se ne 

spodobi več, da prebivava pod isto streho. Jaz pa bi dejal, 
da ima prav.« 

»Moj Bog, tedai moram zopet zdoma?« se je ustrašile 
dekle. 

»Le počakaj pa poslušaj me, Pavla! Glej, saj vidiš, 
kako je težko, takole živeti, ko moraš na vsako besedo, 
na vsak pogled paziti, da se kako ne izdaš. Tudi ljudje 
bi pozneje kdaj mogli kaj slabega o naju govoriti ali vsaj 
misliti. Prav zaradi tega, ker te imam rad, bi te hotel 
vsega obvarovati, kar ni prav in prijetno. Saj najina za
roka velja če se za kratek čas ločiva.« 

»Kam pa naj grem?« 
»Vidiš, jaz sem si tako namislil. V Mariboru so šol

ske sestre, ki imajo dom za taka dekleta, kakor si ti-
Tam bi se naučila ročnega dela in gospodinjstva. Ali bi 
šla tja? če ti je prav, pojdem dol in se zmenim. Skrbel 
bom zate, da ti bo dobro. Ljudem tu lahko rečeva, da bi 
se v Mariboru rada kaj naučila, ker z bolno roko ne boš 
več za vsako delo.« 

»Franc strašno dolg čas mi bo po tebi.« 
»Meni za tabo nič manj. Toda saj ne bova na večno 

ločena. O veliki noči pridem pote. Tedaj pojdeva k žup
niku, da naju okličejo in izprašajo; potem pa se takoj 
poročiva. Potem bova srečna in do smrti naju ne bo nič 
ločilo.« 

Zdaj se je dekletu obraz zopet razjasnil. 
»Ali ti je prav. Pavla?« jo je vprašal. 
»O, da. Franc! Vse mi je prav, kar rečeš. Hvaležna 

sem ti za vso skrb.« 
Četrtek nato se je podala Pavla že na pot. Ravnjak, 

ki je šel že pred njo do postaje, jo je pospremil v Mari
bor. 

VIII. 
Prelep jesenski dan je bil. Bistriška planina se je ko

pala v soncu. Ves svet je bil prazničen. 
Nič sončen in nič prazničen pa ni bil sivi, bradati in 

plečati mož, ki je čepel na štoru; njegov obraz je bil mrk 
in oblačen. Enkrat je pogledal daleč tja v en dan, drugič 
je pobesU glavo in strmel pred se. 

Bil je Osojnik, ki je prišel k svoji živini na planino. 
Težke misli so se mu podile po glavi, tako da ni videl 
ničesar okoli sebe niti ni čul, kako se nekdo plazi po 
bregu sem. Iznenada je revsnil hripav glas: 

»Dober dan, gospod Osojnik!« 
Prečenj je stopil petdesetleten čokat mož s kratko 

ostriženimi lasmi in črnimi očmi. imel je čedno zeleno 
obleko, škornje, klobuk s krivcem in nahrbtnik. Osojnik 
ga je ostro pogledal in surovo ošvrknil: 

»Kdo si?« 
»Hahaha,« se je oni zarezal, »ali gospod Osojiiik ne 

poznajo več svojega prijatelja Mirka?« 
»Salamenski cigan, ali si spet prišel? In kako si se 

nacamal in oblekel!« je dejal kmet jezno in začudeno. 
»Saj veš, da tudi zverina tak kožuh obleče, kakor je 

kdaj kje prav,« je odgovoril ciganski poglavar. »Ako ima 
človek sovražnike, mora biti pač previden.« 

»Ali k meni si pa kar tako upaš?« 
»Tebe se nimam kaj bati. Midva sva predobra prija

telja in tovariša, hehehe.« 
»Ti prekleti goljuf!« 
»Ho. nikar tako naglo! Jaz bi te mogel bolj po pra-

vid imenovati goljufa. Od tistih šestih jurjev, za katere 
sva se zmenila, mi nisi še niti pare dal.« 

»Ti zlodej, zakaj bi ti jih naj bil dal? Poprej bi bil 
ti moral izpolniti, kar sva se pogodila. Toda namesto da 
bi bil Vando, to coprnico, spravil tja, kamor sem ti rekel, 
si mi jo nastavil tu sem pred nos.« 

»Pogodila sva se. da mi boš plačal v šestih urah. Pa 
nisi. Medtem mi je beštija ušla in nisem je več mogel 
dobiti v kremplje.« 

KDO Z NAMI IN IZLETNIKOM V VARŠAVO 



POLETJE V MESTU 
Za vse tiste poletne dni. ki jih bomo preživele v mestu, preden 

bomo odšle in ko se bomo vrnile s počitnic, bodo najbolj primerne 
lahke poletne obleke udobnih mladostnih krojev. Takšno poletno 
obleko bomo oblekle za službo, ko se bomo odpravljale po naku
pih in drugih opravkih, prav dobrodošla pa bo tudi za popoldanske 
obiske. 

Najbolje se bomo počutile v preprosti, športno krojeni obleki, 
ki se zapenja po vsej dolžini z velikimi dekorativnimi gumbi. Takš
ni gumbi so našiti tudi na žepih, velikem ovratniku in na zavihkih 
kratkih rokavov, čimbolj udobno bo narejena, temraje jo bomo 
nosile v teh vročih poletnih dneh. 

Za vse tiste, ki imajo rade bolj nežne obleke, pa bo kot nalašč 
letos tako priljubljen romantični slog, ki ima rad vstavljene čipke 
in našite bordure na obleki. Tudi takšno obleko boste lahko z vese
ljem nosile za različne priložnosti v mestu. 

In če ne bo preveč ekstravagantna, jo boste spravile in imele 
pripravljeno za naslednje poletje. Saj letošnjega bo prav kmalu 
konec. 

Čas dopustov je sedaj in vsi smo se pri-, 
pravijali na to celo leto. Naj bomo v služ
bi ali doma, z družino ali sami, počitnice 
so za vse enako mikavne. Oddih na morju 
— počitek in sonce, vse to nas sili ven iz 
mest, prašnih ulic in štirih sten. Da bi si 
nabrali novih moči za delo in napore čez 
leto! Želimo si lepe bronaste barve, ko se 

vrnemo domov, vendar je ta mnogokrat 
pogojena s števihiimi nevšečnostmi, ki se 
vedno pojavijo, če se nepazljivo nastavimo 
vročim sončnim žarkom. Veliko ljudi je že 
moralo plačati to brezskrbno sončenje z 
opeklinami, vročino, gubami, okvarjeno 
kožo — m v najhujšem primeru s sonča
rico in njihove počitnice so se kaj klavr
no končale. 

Sončenja se je treba učiti! Najvažnejše 
je tole: Na začetku počitnic kožo in vse 
telo p>očasi navajajte na sonce, če tega že 
niste začeli doma. Vaše prvo sončenje, zla
sti v gorah in pri morju, ne sme trajati 
dlje kot pet minut, drugi dan približno 
deset, tretji petnajst minut. Tako se koža 
in telo p>očasi navadita ultravijoličnih žar
kov in kmalu prenese vaša koža že večjo 
»sončno obremenitev«. Toda če kljub temu 
zaščitnemu postopku imamo še občutek, da 
se koža napenja in rdi, če se ne počutite 
popolnoma dobro, je bolje, da greste v 
senco. 

Pri sončenju oziroma pri večji izpostav: 
močni pripeki moramo upoštevati dejstvo, 
da lahko toplota, ki jo izžarevajo sonce in 
umetni žarkovni viri, občutno poškoduje 
človeški organizem, če presega določeno 
mero. To je pri sončenju zelo pomembno! 
če je glava in tilnik neposredno izpostav
ljena sončnim žarkom, lahko pride naj
hujše, to je sončarica. Prva znamenja so 
tale: obraz in koža obraza sta vroča in rde
ča, koža drugih delov telesa pa ne; poja
vijo se hude bolečine v glavi, slabost, vr
toglavica, nagel utrip in velikokrat neza
vest. Takšnemu nesrečniku moramo čim
prej pomagati s hladnimi obkladki na gla
vo, položiti ga je treba v senco tako, da 
ima visoko vzglavje In odpnemo vso tesno 
obleko. Ce je ponesrečenec v nezavesti, 
kličimo zdravnika oziroma se posvetujmo 
z njim, kako nezavestnemu najbolje poma
gamo. 

še hujša nevarnost prevelikega izpostav
ljanja sončnim žarkom je vročinska kap, 
ki pa lahko nastane tudi v zaprtem, vlažno 
toplem okolju (pretopla obleka). Prvi 
vzrok je prenehanje F>otenja in zato se to
plota kopiči v telesu, tako da se telesna 
temperatura vzdigne nenavadno visoko, ce 
lo nad 40 stopinj Celzija. Pri tem sta diha 
nje in utrip hitra in slaba, koža je suha 
in rdeča in če pregrevanje traja dlje, koža 
bledi, bolnik omedli, napadejo ga krči in 
naposled umre. Ce slučajno naletite v sonč
nem kopališču na nezavestnega človeka s 
temi znaki, ga skušajte čim prej položiti v 
senco In na hladno. Ce je nezavesten — ga 
pričnite reševati z umetnim dihanjem, če 
pa je pri zavesti, mu dajte mrzle vode in 
kave, nikakor pa alkohola! Odpnite mu 
pretesno obleko in obdajte slečene dele 
telesa s hladnimi, mokrimi krpami (če je 
v obraz rdeč, mu glavo položite na visoko 
vzglavje, če pa je bled, pa na nizko. 

Ce vas sonce vendarle opeče, se mora
te najprej ozdraviti opeklin. Vsaj teden 
dni ne smete ne sonce in če so opekline 
večje, pojdite po zdravniško pomoč. Ce te 
ni, si dajajte na opečeno kožo obkladke 
3-odstotne borne kisline in se namažite s 
hladilno kremo, ki ima obilico vlage v sebi. 

Ce boste pazljivi pri sončenju, bodo po
čitnice lepe in na delo se boste vrnili spo
čiti, polni nove energije za delo. 

BORIS JAGODIC, 

horosjjspp 
—OVEN 
V petek vas čaka dobra novica in 
obisk, ki i^m bo v nadlego. Partner 
bo pričakoval odkrito besedo. V službi 
težave. 
—BIK 
Preveč boste razmišljali, zato boste 
slabe volje. Ob koncu tedna boste do
živeli hladen tuš in nato priznanje. 

—DVOJČKA 
Ste sicer na pravi poti, vendar bo do 
cilja še zelo daleč. Koristil bi vam 
odkrit pomenek. Mislite na dopust. 
—RAK 
Nepredvidene težave vas bodo spravile 
v obup, vendar se lahko zanesete TM» 
prijatelje. Več pozornosti do mlajše 
osebe! 

—LEV 
Spoznali boste, da vaša odločitev 
bila najbolj pametna. Skušajte stvar 
popraviti, a bodite pri tem previdrii. 

—DEVICA 
Načrt vam bo uspel, če ne boste v naj
bolj kritičnem trenutku popustili. C e 
bi malo več mislili, vam ne bi ško
dilo. 

—TEHTNICA 
Oseba, ki vam je najbolj pri srcu, vas 
bo razočarala. V službi boste morali 
delati zelo veliko, plačila ne bo. 

—ŠKORPIJON 
Prejeli boste pismo, ki vas bo spravilo 
s tira. Nekdo vas bo nalagal. V pri
hodnjih dneh se raje izogibajte zaple 
tov. 

—STRELEC 
Če vam ne gre vse. kot pričakujete, 
še ni treba obupavati. Lahko ste sreč
nejši kot marsikdo, ki mu zavidate 
srečo. 
—KOZOROG 
Zal vam bo, da ste za konec tedna že 
vezani. V neki zadevi se boste morah 
čimprej odločiti. Na vidiku so srčne 
težave. 
—VODNAR 
V službi boste dobili potrebno prizna
nje, v družinskem krogu bodo prepi
ri. Raje se ne mešajte v stvari, ki vam 
nič mar. 

—RIBI 
Izkušnje, ki ste si jih pridobili v zad
njih dneh. vam bodo koristile. Nekdo 
vas bo presenetil, vi pa njega še bolj. 

z a u p n a 

šestnajsto leto mojega zakona žg 
teče. Dva otroka imam, petnajst let 
starega fanta in eto dni mlajšo 
dekle. Pa danes vam ne pišem zaradi 
njiju, ampak zaradi žene. Ona me .skr
bi. 

Doma sem na srednji kmetiji m 
hodim v službo v tovarno, žena je 
vsa leta doma, napravila pa je sred
njo kmetijsko šolo. Dobro nom gre 
in vsa leta smo nekako složno živeli. 
Jaz sem po malo pil, potem pa so 
prišli časi, ko sem ga zvrnil tudi pre
več. To je trajalo tako dolgo, da sem 
začel zanemarjati po.sestvo ženo in 
otroka. 

Žena se je potem postavila temu 
v bran in mi je grozila z ločitvijo, 
čeprav vem, da ima otroke m mene 
zelo rada. Ko sem .zzbinil sem izbral 
dom in vse ostalo, pijačo pa sem 
opustil. Lahko rečem, da nam je bilo 
ves čas lepo. Sloge ii; manjkalo, otro
ka sta odraščala. že:ia pa se mi je 
vedno bolj odmikala. In je danes do 
mene hladna. In kar je še huje, opa
zil sem, da pije na skrivaj. V?.?k df--n 
je malo okajena in nikoli tc/Lko, da 
bi jo opažih tudi drugi. Jaz talco sta
nje poznam, saj sem ga izkusil na 
lastni koži. Naj danes jaz ženo posta
vim pred odločitev, pred izbro, kot je 
ona z menoj storila pred leti? 

Pavel iz Velenj-; 

Spoštovani Pavel! 

Prvo kar bi jaz naredila, če bi sc 
znašla v tvojem položaju, bi se pogle 
dala vase. Sem kaj kriv, da je pričela 
žena piti, sem ji vsa ta leta posvečal 
dovolj pozornosti, je sama zadovolj
na s seboj? 

Potem bi ,)0 povabila na razgovor, 
kjer ne bi skrivala dejsifv, ki si jih 
opazil, pa ona misli, da zanje ne veš. 
Resnici morata oba pogieiiati v oči, 
šele potem lahko odstranjujeta vzro
ke. Verjetno ženi zmajijkuje moči, 
poleg tega se je zniišla v letih, ko po
staja že sama sebi odveč. Otroka od
raščata in njene skrbi in nege več to
liko ne potrebujeta. Ker pa je »povo
hala« tudi šole, ji danes ni vseeno, da 
je odvisna od tebe, da ostaja pravza
prav na repu življenja in mu le od 
strani sledi. 

S tem, da sem skušala poiskati 
vzroke za pitje tvoje iene (skušala, ni 
pa nujno, da so le-ti), jo nikakor ne 
mislim zagovarjati. Imej pa preti oč 
mi dej.stvo, da je tvoja žena bolnik, 
ki je potreben zdravljenji. Temeljito 
se z njo pogovori in jl tudi povej, da 
takšnega življenja ne misliš nadalje
vati. Bodi odločen, pil tem pa ji tudi 
pomagaj, da se bo izkopala iz težav, 
ki so hude. Predvsem pa imej z n,jo 
in otrokoma veliko potrpljenja. Og
lasi se še kaj in me seznani z rezul
tatom. Ce boš še v težavah, ti bom 
skušala pomagati, če bom le mogla. 

NATAS.4 

priporočamo 

N a oddelku meterskega blaga v veU 
blagovnici T lahko kupite kvaliteten j , : 
še vedno zelo moderen blue jeans k! 
100 odst. bombaža, 90 cm širine ju, 
različnih modrih barvnih odtenkih, I 
so ga naredili v Tekstilni tovarni p*? 
bold. C:ena je .'>4.f»9 din. ^ 

Brezbarvna vazelina, ki jo prodajajn 
v drogeriji Moda, vam bo zavarovala 
ustnice pri kopanju in sončenju pred 
vetrom, soncem in vodo, obenem pajin 
bo dala lep izgled. Cena je 23.80 din. 

Ce potujete za dalj časa, seveda pi 
tudi za doma, bo nadvse dobrodošli 
plastična posoda za shranjevan.je krtii 
in krem za čevlje, ki jo prodajajo v M 
leblagovnici Tkanina za 62.33 din. 

Poletna hoja v hribe in gore zahte)̂  
tudi primerno opremo. Pri SLOVENIJA 
športu lahko izberete lepe in prakti' 
ne nahrbtnike K O H L A iz Avstrije.J 
SO narejeni iz močnega in nepremočl' 
vega materiala v rumeni in modri ba' 
\ i . Cena 645.00 din. 

Te dni lahko pri Mladinski knjj 
kupite prijetne podstavke iz kita.1* 
rafije, ki jih uporabimo pri serviranj' 
pijače, kave in drugega. Proda.jajo 
dveh velikostih, ceni pa sta 3.30 in •'• 
din. 
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^jOGOMET 

ZASLUZENO 
OKROG 1-0^ ljubiteljev no-

eta se je zbralo v nede 
[""Ija Glaziji na otvoritveni 
f ^ Kladivarja pred letos-
^ nogometnim prvenst-

V gosteh so bili conski 
' ^ i iz Zagreba, moštvo 
^njevke, ki jih trenira 
% državni reprezentant 

§ele 14 dni. In prav to 
Jado moštvo je sredi Celja 
enostavno, hitro igro, polno 

Ljseinih kombinacij ter ve-
.̂ cT strelov na vrata, zasluže-
%remagalo Kladivarja kar 
;2 (1:0). Domačini so tokrat 
Ločarali. V prvem polčasu 
Tge še uspešno upirali go-
^„1, imeli so celo več od 
jjfg_ Veliko število priložnosti 
•J zadetke, vendar so bili na-
»jdalci z zaključnih strelih 
ĝveč nespretni. V drugem 

polčasu pa je kazalo že na 
^vo katastrofo domačinov. 
Y vratih JE bil nezanesljivi 
viatar Krušič, še bolj pa je 
plavala ožja obramba, ki je 
postavljala Krušiča v šah-
jiat pozicijo. Giostje so igra
je prihajali skozi slabo ob-
pmbo doniačinov in njihov 
jpretni napadalec Galič, sicer 
mladinski hrvatski reprezen
tant, je kar trikrat zadel v 
irno. Dvakrat se je od gostov 
TPISAL v listo strelcev še 
Trbovič. K o so gostje 
TODILI že s 3:0 je častni za
detek dosegel Boj kovic na 
PODAJO igralca gostov Kuči-
b, pri stanju 5:1 za Treš-
njevko pa je Osojnlk z iz

rednim strelom iz daljave 28 
metrov zadel mrežo in posta
vil končni rezultat na 5:2. 

Lekcija, ki so jo doživeli 
Kladivarjevi nogometaši tik 
pred prvenstvom v SNL, 
kjer napovedujejo start na 
sam vrn v tej ligi, je vseka
kor več kot koristna. Tekma 
je pokazala še vrsto slabosti 
v celotnem moštvu. Obram
ba je izredno nezanesljiva, 
dobesedno škriplje in ima ve
liko »lukenj«, skozi katere se 
kaj lahko prebijajo spretni 
nasprotni igralci. Tudi sred
nja linija in napad še nista 
uigrana. Igralci preveč zadr
žujejo žogo, spuščajo se v ne
smiselno preigravanje, ki se 
pogosto konča z izgubo žoge. 
Tudi v zaključnih akcijah na
padalci niso učinkoviti. To 
so še velike slabosti, ki jih 
bo ob sedanjem moštvu, kjer 
je nastopilo le 5 igralcev od 
moštva prejšnje sezone, v 
kratkem času težko odpravi
ti. Prvenstvo že trka na vra
ta in treba bo najti učinko
vito orožje za čimprejšnjo od
pravo sedanjih slabosti. Pre
tiran optimizem pred startom 
v SNL torej ni na mestu ob 
nedeljski predstavi na Glazi
ji! Z večjo mero realnosti je 
pristopiti k pričetku tekmo
vanja in trdo delati, da bi la
hko večjim dosežkom napro
ti. 

Takšna je pač realna oce
na po nedeljskem debaklu s 
Trešnjevko. K. JUG 

POJAr' v SOFIJI- CELJANOM 

TRI MEDALJE 
Igre so končane, naj živijo 

igre. Tako lahko zaipišemo 
tudi ix> pravkar končanih 
Balkanskih atletskih igrah v 
Sofiji, kjer je bila zadnja po
staja za dosego vizuma za 
nastop na bližnjem evrop
skem prvenstvu v Rimu. Ju
goslovani smo še enkrat do
kazali, da imamo nekaj od
ličnih posameznikov, ki se 
uvrščajo v sam evropski vrh 
(zlasti Sušanj, Pavličičeva in 
Stekič), vendar nam primanj
kuje zaledja, ki bi tvorilo so 
lidno ekipo. Zato tudi samo 
četrto (zadnje) mesto med 
moškimi in tretje (predzad 
nje) med ženskami. Zlasti 
med moškimi takšnega fija-
ska še nismo doživeli,, kar 
obstajajo balkanske atletske 
igre. 

Celjani smo imeli v repre
zentanci šest zastopnikov: Pe
tra Sveta, Natašo Urbančič, 
Danico Urankar, Zdravka Pe
čarja, Miča Mijača in Dušana 
Prezlja. šesterica je osvojila 

tri medalje (Svet in Urban-
čičeva srebrni v teku na 10 
km oz. metu kopja in Pečar 
bronasto v metu diska), 
Urankar jeva je popravila re
publiški rekord na 800 m 
(2:04,8 — žal ni izpolnjena 
norma za evropsko prven
stvo), Prezelj in Mijač pa sta 
upravičila nastop v reprezen
tanci kot trenutno druga mo
ža v svojih disciplinah v Ju
goslaviji. 

Ustaviti se moramo pred
vsem ob prvih štirih. Svet je 
zaradi utrujenosti po teku 
na 10 km »pogorel« naslednji 
dan v »svoji« disciplini, te
ku na 3000 m ovire. Že zdaj 
se postavlja vprašanje ali je 
umestno, da Peter tudi na 
evropskem prvenstvu starta 
v obeh disciplinah (konkuren
ca bo še hujša in napor ve
čji!) in doživi podoben jx)lom 
kot v Sofiji ali da se pripra
vi za eno disciplino in to 
»svojo«. Drugo je vprašanje 
Nataše Urbančič, ki je ponov

no imela regularen met, vse 
ostaile pa ne. To je njena 
stalna napaka, ki se ji že vle
če nekaj let. Upajmo, da bo 
zvezni selektor Račič pri obeh 
našel toliko moči, da bosta 
uspela na najelitnejšem tek
movanju atletov starega kon
tinenta. 

Pečar in Urankarjeva sta v 
začaranem krogu. Norm nista 
izpolnila, sta pa bila biizai, 
vendar Račič zavzema stali
šče, da v Rimu nastopijo 
med najboljšimi tudi naši 
najboljši. Odločitev bo kma
lu znana, za zdaj je jasno sa
mo to, da je dvojica Celjanov 
znana, dvojica pa čaka na 
milost, če se lahko tako iz
razimo. 

Zavzemamo pa stališče, da 
naj nastopijo resnično naj
boljši, ostali denair pa se naj 
da v osnovo za razvoj atleti
ke, da ne bomo doživeli po
dobnega poloma kot letos, 
kljub nekaterim odličnežem. 

TONE VRABL 

TRIM VESTI 

V NEDELJO VSI 
V VODO 

V nedeljo, 11. julija, bo 
ponovitev plavalne akcije in 
to na bazenu v Celju. Tra
jala bo prav tako kot prva 
od 8. ure zjutraj do 18. ure 
zvečer. Proge za posamezne 
kategorije so ostale iste, 
Neptun bo tudi tokrat ponu
dil polovično vstopnino, or
ganizator pa pripravil na
grade, ki jih bodo izžrebali 
med sodelujoče. 

Za ponovitev akcije so se 
pri Zvezi za športno rekrea-
cjio in oddih odločiU iz več 
razlogov: marsikdo je ob pr
vi akciji bil na dopustu, ne
kaj dni pred akcijo je bilo 
deževno vreme in p>odobno. 

Kljub temu je sodelovalo 625 
plavalcev. Organizator jih 
zdaj pričakuje tudi toliko ali 
I>a še več. Priložnost je tu
kaj, torej v nedeljo vsi v 
bazen za preizkus plavalnih 
sposobnosti (čas ni važen!) 
in za lično medaljo trimčka 
plavalca. Plavajo lahko tudi 
tisti, ki so že v prvi akciji, 
vendar ti ne bodo dobili 
medalje. 

VODI ITC 
Končan je prvi del letoš

njih sindikalnih športnih 
iger. Med člani nastopa 57 
ekip, vodi pa ITC 262 točk 
pred AERO 157, Železarno 
156 itd. Med starejšimi člani 
nastopa 29 ekip, vodi pa že
lezarna štore 103 točk, sle
dijo AERO 102, ITC 99 itd. 
Med članicami se je vklju
čilo v tekmovanje 27 ekip, 
trenutno pa vodi Prosveta 
79 točk pred Cinkarno 77, 
Ingradom 74 itd. Torej zla
sti med starejšimi člani in 
članicami, kjer so razlike v 
točkah minimalne, bo boj za 
najboljšega odprt vse do 
konca. Preseneča slaba uvr
stitev EMO, ki so vedno bili 
med najboljšimi in celo pr
vaki. V skupnem vrstnem-
redu vseh treh kategorij vo
di ITC (Libela, Klima, Ko-
vinotehna tn Ferralit) 493 
točk, sledita pa AERO 428 
in Cinkarna. V vseh treh ka
tegorijah je imelo svoje eki
pe 21 delovnih organizacij. 
S sindikalnimi športnimi 
igrami bodo nadaljevali v 
avgustu. 

NAUČIMO SE 
STROKOVNO 

PLAVATI 
V Celju se je v organizaci

ji Temeljne telesnokulturne 
skupnosti začel plavalni te
čaj za otroke. Organizator 
zeli, da se ix>d strokovnim 
vodstvom naučijo otroci 
pravilno plavati. V mnogih 
primerih je bilo vidno, da 
sicer otroci znajo plavati, 
vendar se zaradi slabe pred
hodne priprave preveč na/-
mučijo. Torej poziv vsem 
staršem: raje, kot da bi sa
mi učili otroke plavanja, jih 
dajte v plavalno šolo. V treh 
do štirih dneh bodo splavali 
in — kar je najvažnejše! — 
pravilno. 

ROKOMET 

LEPA REVIJA 
ŽRK Celje je v teh prvih avgustovskih dneh, ko po

leg močne pripeke vlada tudi suša športnih prireditev 
v mestu ob Savinji, poskrbel za uspešno revijo ro
kometne igre z gostovanjem miadinske in članske ekipe 
Borca iz Banja Luke. 

Kar 50 igralcev obeh mes.t se je avrstilo v dveh 
tekmah. V mladinski tekmi Celjani niso bili kos razi
granim gostom. V začetku so še držali ravnotežje, nato 
pa so gostje s hitrimi akcijami in uspešnimi zaključ
nimi streli polnili mrežo Celjanov. V I I . delu igre so 
gostje pobcignili domačinom že kar za 11 golov predno
sti, celo 12 (4:16, 7:19), da so domačini v zaključnem 
delu le omilili poraz na vsega 6 zadetkov. Rezultat — 
18:24 (4:11). Pri Celjanih so bili uspešni: Sedovmk 6, 
Ivezič 5, Kavčič in Lešek pK) 3 in ščurek 1. V članski 
ekipi smo v vrstah gostov zasledili 3 izvrstne državne 
reprezentante — Arslanagiča, Radjenoviča in Seleča, 
v vrstah Celja pa mladega Vlada Bojeviča. Celjani so 

v I . delu povsem enakovredni gostom, po igri in 
tudi rezultatu, v I I . delu pa je le prišla do izraza ve-
ĵa mednarodna rutina gostov, da. so iz te prijatelj

ske tekme izšli zasluženo kot zmagovalci. Pod vod-
S'TVK>m novega trenerja so Celjani pokazaU že viden 
JIA-predek, pa čeprav še v tem časovnem obdobju pri
prav niso še dosti vadili z žogo. V primerjavi z gosti, 
^ so PKOKALNI in klubski prvaki države, igrajo Celjani 

premalo moško v obrambi. Prav v obrambni igri 
* gostje tokrat nadigrali domačine. CJeljanom se je 
'JIOČNO poznala tudi odsotnost kar štirih rubiniranih 
igralcev — žarka Presingerja, Levstika, Pucka in Ko-
^ a . Kaj bo s to četverico? Ali lahko računamo, da 

v ligaških tekmah s svojimi izkušnjami I N zrelo 
^?X0 še v pomoč mlajšim igralcem? Ob ocenah ostalim 
bralcem velja izreči kolektivno pohvalo prav vsem, 
saj so igrali dobro, še predvsem v napadu, kjer so 

izkušeni gostje lahko zaustavljali le s hudimi pre
č k i . Tokrat je blestel Vlado Bojovič s s w j o odlično 
^ 0 in uspešnim izvajanjem najstrožjih kazni — 7 
^ t rovk, kjer mu ni bil kos odlični vratar državne 
^^Prezentance in specialist za obrambo najstrožjih kaz-

-Arsianagič. Tudi Marguč je bil v vratih zelo zane-
7J,*'̂ > prav dobro pa so se uveljavili tudi mladi igralci 
f̂ iha Bojovič, Luskar, Mrovlje, Peraik, Guček in Boj
i š č . Tudi novinca Trbovc iz Sevnice ter povratnik 
'"»tllčar se uspešno uvajata v novo sredino. Pri gostih 
^ '̂Ija pohvaliti vse državne reprezentante, Bjeliča in 
'^la.dega Unčanina. Prikazan rokomet je bil na visoki 
^avni in nad 400 gledalcev je zadovoljno zapuščalo 
^l^aino klet. Rezultat — 19:22 (9:9). Uspešni strelci: za 
RFLJE — Bojovič V. 13, Luskar 3, Bojovič M. 2 in Tr-

1; za Borac — Radjenovič, Selec, Unčanin in Bje-
5, Golič in Vujnovič po 1. Obe tekmi sta dobro 

^ U a Bukovac in Dom. 

USPELA SOLA 
V Preboldu v teh dneh 

marljivi učitelji plavanja uči
jo otroke, da bi se naučili 
plavati. Republiška akcija, na

učimo se plavati so v tem 
kraju vzeli zelo resno. Tako 
so v minuilem mesecu naučili 
plavati preko 100 učencev in 

več kot 30 predšolskih otrok. 
Tako je na Osnovni šoli 

v Preboldu 92 odstotkov pla
valcev in je ta šola s številom 

plavalcev med prvimi v Slo
veniji. To pa je predvsem 
zasluga telesno vzgojnega uči
telja na tej šoli Adija Vidma-

jerja. Plavalna šola v Prebol
du pa ne deluje samo letos. 
V zadnjih petih letih se je 
naučilo plavati kar 632 učen

cev. Letos pa račimajo, da 
se bo to število premaknilo 
na 1000. 

Tekst in foto: T. Tavčar 

Skupina predšolskih otrok (najmlajšemu je štiri leta) v ozadju pa učitelji plavanja: 
Stane Skok, Jože Golič, Toni Briuer, Dušan Vedenik, Marko Razboršek, Vlado Kranjc 
in Toni Broder. 

IZ DELA Š 6 D 
VZORNO DELO 
Dvakratni republiški prvak 

med Š Š D na osnovnih šolah 
P R E B O L D je tudi letos osvo
jil najvišji naslov. Po zbiru 
točk v tem tekmovanju so pi
onirji in pionirke iz Prebolda 
zbrali rekordno število točk ter 
s tem prekašali vsa ostala ŠŠD 
v republiki. K a j se skriva za 
temi točkami? ,«iSD Prebold 
je organiziralo delo v svojem 
društvu v skladu z našim no
vim samoupravljalskeim siste
mom. Razredne skupnosti so 
izbrale delegaci.je, ki delujejo 
v razvojnem mehanizmu tega 
društva po delegatskem siste
mu in s tem izražajo želje in 
zahteve vseh učencev na šoli 
o programu in drugih nalo
gah društvenega delovanja. 
Ker so v Š Š D včlanjeni tudi 
vsi učitelji na šoli in nad 500 
.staršev imajo tudi pedagogi 
in starši svoje mesto v de
legacijah in celo v najožjem 
delovnem telesu Š Š D — v se
kretariatu. Sicer ima Š Š D kot 
najvišje delovno telo skup
ščino, pa izvršni odbor s šte
vilnimi delovnimi komisijami 
(gospodarsko, kadrovsko, za 
učne uspehe, fair-play. tekmo
valno in sodniško) in sekre
tariat. Le toliko za uvod ob 
strukturi notranje organizaci
je društva, ki pogoju.je široko 
zasnovano uspešno društveno 

delovanje. 
M e d najuspešnejšimi nalo

gami in delovnimi zmagami pa 
velja podčrtati: 

— v Š Š D so vsi učenci na 
šoli aktivni V 96-tih krožkih 
in skupinah, ki vadijo naj
manj enkrat tedensko, 

— široko je razpreden sistem 
razrednih in medrazrednih te
kmovanj , na novo pa uveden 
sistem medvaških tekmovanj 
po liga načelu, 

— člani S š D so uredili iz 
podružnične šole na Marij i Re
ki planinsko postojanko » D o m 
pod Reško planino«, kjer so 
opravili nad 1.000 udarniških 
ur , 

— za V V Z v Preboldu so za 
najmlajše brezplačno izgradili 
mini T R l M stezo krožne ob
like z 10-timi postajami, ki je 
dolga 80 m, 

— uredili so si strokovno 
športno knjižnico, ki šteje 385 
knjig, 

— zbrali so nad 2220 kg sta
rega papirja V republiški ak
ciji za boj proti raku in pre
jeli za to delo republiško pri
znanje, 

— uvedli so tiskarno V sito 
tisku, izdali 3 glasila Š Š D , 
dotiskali legitimacije, načke, 
nalepke, zastavice in drugi 
propagandni material, 

— iz vrst učencev imajo lOO 
vodnikov in sodnikov, ki so 
jih izšolali V lastnih tečajih in 

seminarjih, 
— uvedli so kartotečne li

ste za ves strokovni in orga
nizacijski kader, 

— osnovna aktivnost Š Š D pa 
je planinstvo, kjer imajo pre
ko vsega leta razredno orga
nizacijo izletov (blizu 500 čla
nov!) v sredogorje in alpski 
svet (tudi v počitniškem ča
s u ! ) . Pod vodstvom izkušenih 
planinskih vodnikov tako uva
jajo mladi rod v lepote naših 
gora in prirode, 

— nadvse ogreti so tudi za 
razvoj smučanja in plavanja 
z organizacijo smučarskih in 
plavalnih šol ter tečajev. Izo
braževanje v teh veščinah je 
permanentna naloga skozi vsa 
leta za vse učence že v ni
žjih razredih osnovne šole!, 

— s svojim bogatim vzgoj
nim in izobraževalnim delom 
na področju telesne kulture 
So preobrazili iivl,ien.je mla
dine v celotnem Preboldu In so 
tem pomemben dejavnik in 
aktiven ustvarjalec nalog in 
programa kra.jevnih družbeno
političnih organizacij kot 
S Z D L , Z M , in K S . 

Za te oblike In bogato vse
bino dela Š Š D zasluži vse pri
znanje neumorni mentor, pe
dagog za telesno vzgojo Adi 
Vidmajer , vodstvo šole z uči
teljskim zborom vred, pred
vsem pa mladi delovni rod v 
tem kraju . 

K. J V G 

V V S A K D O M 

N O V I 

T E D N I K 







POGLEJMO NAOKROG — POGLEJMO NAOKROG — POGLEJMO NAOKROG — POGLEJMO NAOKROG 

Ah, kaj bodo tiste »tednikove nagice« z zadnje strani. Tele, nekaj veljajo, tele!« 
(joto: Drago Medved) . . 

MIJA ALEKSIC 

J U B I M 5LUVtN lJ ( 
Ko sem ga gledal pred na

stopom, si spioh nisem mo
gel predstavljati, da je to ti
sti Mija Alelcsič, fci ga po
znamo s televizije. Človek ne
hote pričakuje, da se mu bo 
smejal, četudi ne nastopa. 
Imel sem celo občutek, da 
deluje kar preveč resno. K o 
je potem nastopil s svojim 
programom na letošnji Pre
boldski noči, je kot že toli
kokrat doslej, navdušil prav 
vse obiskovalce pi-ireditve, in 
ljudje so se mu nasmejali 
do solz. 

»Veste, ljudje sploh ne ra
zumejo, da sem lahko v svo
jem življenju resen. Sam 
imam celo občutek, da sem 
v primerjavi z drugimi ljud
mi preveč resen, tih, dia ne 
rečem celo preskromen. Pri
jatelji mi celo očitajo, da jih 
ne znam zabavati v družbi. 
Vse tisto, kar počenjam v 
teatru in na televiziji, je pre-
narejanje. Kdor se ne zna 
pretvarjati, ne more biti do
ber igralec.« 

NT: »Vi raje igrate v hu-
morističnih vlogah . . « 

»Tako pravijo drugi in ver
jetno bi bil ogenj v strehi, če 
bi kdaj komu izjavil, da ne 
nastopam rad v takih vlogah, 
da sem mnogo bolj navdu
šen nad resnim vlogami. Si
cer sem pa že tako mnogo
krat nastopal tudi v resnih 
vlogah. Pred kratkim sem 
praznoval trideset let, odkar 
sem postal igralec. Kot hu
morist pa sem zaslovel šele 
pred kakimi petnajstimi leti, 
z nastopi v nadaljevanki Og
ledalo državljana Pokornega 
in od takrat dalje me imajo 
Ijvidje za Culeta.« 

NT: »Takšno je življenje 
igralca pri nas?« 

»Delam od jutra do veče
ra, nastopam v gledališču, 
vmes snemam za televizijo, 
tu pa So še nastopi p>o raz
ličnih krajih, kamor me lju
dje velikokrat vabijo. Naj
večji užitek je nastopati kje 
na deželi, kjunor kultura ne 
zaide pogostokrat in občin
stvo v takih krajih je naj
bolj hvaležno. Kadar me po
vabijo na takšne nastope, ce
na ni važna. Večkrat nasto 
pim zastonj, ker čutim, da 

sem publiki nekaj dolžan. 
Publika me je skovala v 
»zvezde«.« 

NT; »Kako se počutite na 
ulici, ko vas ljudje ogleduje
jo in si pravijo: Tole je pa 
Cule!« 

»Včasih je prijetno, včasih 
ne. Zelo hudo je bdlo to ta
krat, ko še nisem bil nava
jen na to. Enostavno nisem 
vedel, kam naj se obrnem. 
No, sčasoma se človek na 
vse privadi. Ce nekoliko bolj 
pomislim, lahko mimo re
čem, da je lažnivec tisti, ki 
pravi, da mu ni do popular
nosti.« 

NT: »Se udejstvujete tudi 
v našem političnem življe
nju?« 

»Se, ker mi tako veleva čut 
dolžnosti. Velik korak smo 
naredili pri nas z uvedbo 
novega delegatskega sistema. 
To smatram kot priznanje 
delovnemu človeku in najbrž 
takega priznanja, kot ga je 
delavec pri nas dobil z uved
bo novega delegatskega sl;^ 

stema, še nikjer na svetu 
bil deležen. Kot zaninB! 
naj vam- povem, da so; 
v mojem gledališču izvj 
za vodjo delegacije, če 
mi sodelavci zaupali, pofi 
se bom trudil po svojih n 
boljših močeh, da jih ne b 
razočaral.« 

NT: »Kako se počutite 
Preboldu?« 

»Za Prebold sem že siiii 
Vem da imate tu teksi 
industrijo, da pa je kraji 
ko lep si nisem predstavi) 
K o sem prej opazoval ssi 
okolico vašega kopalnega 1 
zena, sem si mogel prian 
da redkokje naletiš na I 
tako lepega. Verjemite i 
prosim, da to ne govorim 
iz vljudnosti. Sicer pa i 
sploh od v.seh naših repuK 
najbolj ljubim Slovenijo 
vsako leto hodim na poči« 
ce v Slovenijo. Veste, IH| 
ženo sem spoznal na BW 
Slovenka je, se pravi ^ 
skromna in delavna.« 

J A N E Z V E D U 

LJUBEZEN PO SVETU 

SLADKO GNEZDEČE 
Ptički si ga spletajo in 

za ljudi pravimo, glej, ple-
teta si ljubezensko gnezdo. 

Pri hinduistih In večini 
budistih je ljubezensko 
gnezdo čista resnica. V 
vsaki, še tako preprosti 

kodi, pa naj bo iz blata in 
slame, iz lesta in kamenja 
iz bambusa in ločja, pov
sod je v hiši ali kje na vr
tu posebno ležišče, ne ka
terem nihče ne spi. To je 
postelja za ljubezen. Ni

zek, z lanenimi pasovi pre
pleten pograd ima ob vz-
glavju navadno tudi vazo, 
ob vazi lončeno posodo s 
hladno vodo ali kakšnim 
drugim napitkom, če je v 
vazi cvetje, če je 'v vrču 
pijača — potem je to vabi
lo. Zakonski drug, naj bo 
moški ali ženska ve — dru
ga polovica si želi ljubezni. 

Ljubezen je pri hinduis
tih obred. Obred je, k: ter
ja predigro, še pred to pa 
je navadno med parom 
dolg pogovor o zadevah, ki 
oba razveseljujejo. Tako se 
par pred telesnim stikom 
duševno spočije, otrese 
vseh drugih skrbi, se du
ševno zbliža z ugotovitvijo, 
da sta si sorodni duši. Ta
ko vsklajena nadaljujeta 
ljubezensko srečanje naj
prej z dotiki, spretno ma
sažo, včasiih pa z umiva
njem in mazdljenjem. Ko 
je pripravljenost obeh na 
višku, se združita v ljube
zenskem objemu. Toda tu
di to ni kakor koli. Zna
menita pesnitev o spretno
sti Ijubezjni je presenetila 
ves svet, čeravno je njen 
avtor živel pred več kot 
2.000 leti. Kama sutra — 
veda o dtiše\Tuh in teles
nih užitkih je nekaj, kar 
je ljudstvom v okviru bu
dizma in hinduzma, samo 
ena od svetih knjig. Rav
nati se po njej, pomeni bi
ti zvest verskim načelom. 
N a naši sliki mlada bur
manska nevesta med ple
som 

Ko smo povprašali v Braslovčah, kdaj je bU zgrajen njihov sokolski dom, so naB> 
sporočili, da so zbiralno akcijo, ki jo je vodila Nežka Počaj iz Braslovč. začeli ž« 
leta 1931, dom pa je bU zgrajen že decembra leta 1933. IVIi pa smo odkrili, da s« 
začeli z zbiralno akcijo že v stari Avstroogrskl. V roke nam je prišla razglednic« 
z Uršlje gore, ki je bila dana naprej na pomožno pošto Zavodnje, kar je razvidno 
iz žiga na levi strani, nato pa je romala v iSoštanj, kjer je pošta pritisnila žig na 
cesarjevo znamko. Na tej razglednici je torej poleg znamke, ki prikazuje Franc« 
Jožefa, tudi znamka, ki jo je založilo braslovško sokolsko društvo z namenci" 
široko zasnovane zbiralne akcije — saj so znamko prodajali celo na Uršlji gori. N« 
znamki na levi straru razglednice je besedilo ZA SOKOLSKI DOM 3RASLOVCE, k' 
je pravilno nazobčana in označena z vrednostjo. Na znamki je risba sokolskeg« 
doma, nad njim vzhajajoče sonce in pripadnik sokola v društvenem kroju. 
Vsekakor je to izredna filatelistična redkost, saj si danes težko predstavl,jamo, d« 
je bilo nekoč, že v ranjki Avstriji, v Braslovčah tako razvito narodnostno življenj« 

_ ..^ Y . Kojc 
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